
    سال بیست و یکم /شماره 5029/ 8 صفحه/4000 تومانیکشنبه 10 تیر  1403 /30 ژوئن    2024/ 23 ذی الحجه 1445   

سـایـت روزنامــه پیشــرو    
www. Pishrodaily.ir

روزنامه صبح ایران
پیشرو

صفحه  2

صفحه  3

صفحه  2

معاون امور دهیاری های سازمان شهرداری ها 
در گفتگو با پیشرو خبر داد:

توزیع۲۰۰۰ خودروی حمل زباله 
در روستاها از هفته آینده

رهبر انقلاب در دیدار با 
دست اندرکاران کنگره بین المللی 

شهدای مدافع حرم و جبهه مقاومت:
مدافعـان حـرم، 

نجـات دهنده 
ایران و منطقه

معاون شهردار تهران اعلام کرد

جزئیات ساماندهی پله های برقی 
پایتخت

معاون امور دهیاری های سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور از 
توزیع 2۰۰۰ خودروی مکانیزه سبک حمل زباله به دهیاری های سراسر 
کشور طی هفته آینده خبر داد.مهیار نورعلی با اشاره به اقدامات این 

سازمان و تأکید وزیر کشور برای حل مشکل پسماند روستاها، اظهار...

معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران در خصوص آخرین وضعیت پله های 
برقی در تهران توضیحاتی ارائه داد و گفت: در بحث ظاهر پل های پایتخت 

نیز اقدامات زیادی انجام شده و در نظر داریم که پوسته پل ها را 
تغییر دهیم.هادی حق بین درباره وضعیت پله های برقی پل های 
مکانیزه که با مجوز شورای شهر تهران مدیریت و ساماندهی...

رییس فدراسیون ورزش همگانی:

۵۳ درصد مردم ورزش 
نمی کنند

رییس فدراسیون ورزش همگانی با اشاره به اینکه مهم ترین برنامه این نهاد 
کاهش کم تحرکی در سطح جامعه است، گفت: طبق آخرین آمارها موجود 
۵3 درصد مردم به فعالیت ورزشی توجه ندارند که بنا داریم با مرتفع شدن 
برخی چالش ها میزان مشارکت مردم را ارتقا دهیم.علی خلیلی اظهار کرد: 

رویکرد ما در سال جاری همگانی کردن ورزش در محلات شهری 
است. امیدواریم با کیفی ساختن برنامه ها بتوانیم سطح کم تحرکی 

صفحه  6و فقر حرکتی را در سطح جامعه کاهش دهیم. از مهمترین...

جزئیات ثبت نام دانش آموزان 
متوسطه اول و دوم

تخلف 
۱۶۰۰ دانش آموز 

در امتحانات نهایی 
خرداد ماه

بیماریهای غیرواگیر؛ 

عامل مرگ سالی 
۴۱ میلیون نفر 

در جهان 

صفحه 2
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آگهي ابلاغ رأي اخراج به آقاي عادل خدنگ
"نظر به مفاد ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی، رأی قابل پژوهش شماره 1/۵267/هب مورخ 14۰3/۰3/۰9 
شعبه اول هیئت بدوی رسیدگی به تخلفات اداری مبنی بر اخراج از بانك کشاورزي به آقاي عادل خدنگ 

فرزند غلامرضا کارمند مدیریت شعب بانک در منطقه1 تهران ابلاغ می گردد." 
این آگهي در دو نوبت در یکي از روزنامه هاي کثیرالانتشار درج و به نامبرده ابلاغ مي گردد حداکثر ظرف مدت 3۰ روز 
از تاریخ درج این آگهي درخواست اعتراض خود از حکم مذکور را به دفتر اداره کل سرمایه انساني این بانک ارسال نماید.

نوبت اول: 14۰3/۰4/۰9   نوبت دوم: 14۰3/۰4/1۰
اداره کل امور کارکنان بانك کشاورزی 

نوبت دوم

شناسه آگهی: ۱7۳7۵۳۶       شماره میم الف: ۱۰7۶

آگهي فراخوان مناقصه عمومي دو مرحله ای یکپارچه
شرکت مجتمع گاز پارس جنوبي پالایشگاه هفتم در نظر دارد اقلام مورد نیاز خود را با شرایط ذیل بصورت برگزاری مناقصة 

عمومي دو مرحله ای  یکپارچه از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )سامانه ستاد( تامین نماید:

2003096683000019 شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران

 R7-1403/08 تقاضای 0200680 مناقصه شماره شماره مناقصه و تقاضا 

”HWS رنگ“ موضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستی

5/500/000/000 ریال مبلغ تضمین شركت در فرایند ارجاع كار

تضمین شركت در فرایند ارجاع كار بصورت یکي از تضامین قابل قبول وفق آیین نامه تضمین شماره 
123402/ت50659 ه مورخ 94/09/22 هیات وزیران  و مطابق شرایط مندرج در سامانه ستاد مي باشد كه 

می بایست قبل از تاریخ گشایش پاكتها به صورت فیزیکی تسلیم خریدار و در سامانه نیز بارگذاری گردد.
نوع تضمین شركت درفرایند ارجاع كار

مبلغ برآوردي مناقصه 110/000/000/000 ریال

5 روز پس از درج نوبت دوم آگهی در صفحه اعلان عمومی سامانه ستاد ایران می باشد. آخرین مهلت دریافت اسناد ارزیابي كیفي و اسناد مناقصه 
در سامانه ستاد 

ظرف مدت دو هفته پس از انقضای مهلت دریافت اسناد می باشد.  آخرین مهلت بارگذاري پاكات الف,ب,ج و مستندات ارزیابي 
كیفي )رزومه( در سامانه ستاد

استان بوشهر- شهرستان عسلویه-شركت مجتمع گاز پارس جنوبی-پالایشگاه هفتم-اداره تداركات و عملیات كالا آدرس مناقصه گزار

بدیهی است كلیه فرآیند برگزاری مناقصه الکترونیکی از طریق درگاه سامانه تداركات الکترونیکی دولت )سامانه ستاد( به نشانی: WWW.SETADIRAN.IR انجام می پذیرد وبه 
پیشنهاد های خارج از سامانه ستاد هیچگونه ترتیب اثری داده نخواهد شد و مناقصه گران بایستی نسبت به ثبت نام در سامانه ستاد و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی اقدام نمایند.

مناقصه گران مي توانند جهت كسب اطلاعات بیشتر با شماره  1455-07731311467 تماس حاصل فرمایند. 

روابط عمومي شركت مجتمع گاز پارس جنوبی شناسه آگهی: ۱7۳999۲     شماره میم الف: -۱

شرکت ملی گاز ایران 
شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

نوبت دوم

نوبت اول: 14۰3/۰4/۰9   
نوبت دوم: 14۰3/۰4/1۰

3

سلاجقه هشدار داد؛

چالش های تحریم های ناعادلانه در 
حوزه محیط زیستی باید رفع شود

2

وزیر ارتباطات ؛
20 مورد قطعی فیبر نوری در انتخابات 

شناسایی و خنثی شد

دور دوم انتخابات ریاست جمهوری جمعه آینده

پزشکیان و جلیلی به 
مرحله دوم رفتند

صفحه 2

سرمقاله
تأمل فلسفی درباب کتاب خوب

چندماه پیش به  دعوت جمعی از دوستان فرهیخته به کتابخانه خلیج 
فارس بوشهر )واقع در محله دواس( رفتم تا با آنان درباره »مفهوم کتاب 
خوب« صحبت کنم. برای آن که آن جمع را که حدود 3۰ زن و دو مرد 
بودند، درگیر قضیه کنم، از تک  تک آن ها خواستم تا برداشت و ذهنیت 
خودشان را از مفهوم »کتاب خوب« بیان کنند. چند نفر کتاب خوب 
را کتابی سرگرم کننده دانستند، جمعی کتابی پُرمحتوا، عده  ای دیگر، 
کتابی عمیق، پخته، اصیل و چند نفر دیگر هم پاسخ  هایی از این دست 
دادند. برای بیشتر درگیر کردن آن جمع، پرسیدم که مفاهیمی چون 
»سرگرم کننده«، »پرُمحتوا«، »عمیق«، »پخته« و »اصیل« را تعریف 
کنند! »سرگرمی« را خوب تعریف کردند! گفتند: کتابی که وقت ما را پرُ 

کند و ندانیم زمان چطور سپری می  شود.
 اما من دست  بردار نبودم. از تعریف مفاهیمی چون پرُمحتوا، عمیق، 
پخته و اصیل پرسیدم؛ اما به  مصداق »چو عشق آسان نمود اول ولی افتاد 
مشکل  ها« تقریباً هیچ کدام نتوانستند پاسخ قانع کننده و خردپرسندی 
تا قسمتی  ناتوانی کمی  این  از  این پرسش  ها بدهند. برخی حتی  به 
عصبانی شدند و جلسه را به  بهانه  ای ترک کردند. همان موقع یاد نام 
یک کتاب و یک خاطره افتادم. یک عنوان کتابی از زنده  یاد یدالله رویایی 
با عنوان »هلاکت عقل به  وقت اندیشیدن« که برای نخستین بار در سال 
13۵9 در سفری که به تهران داشتم، در خیابان انقلاب، جلوی دانشگاه 
تهران، پشت یکی از کتابفروشی  ها آن را دیده بودم و از عنوانش تکان 

خورده بودم.
به  افتاد که مربوط می شد  یادم  همچنین خاطره جالبی دیگری هم 
خواندن یکی از کتاب  های افلاطون! نوجوان بودم که با راهنمایی دایی ام، 
کتابی از افلاطون به  دستم رسید. کتاب طبق معمول دیگر آثار افلاطون، 
گفت  وگوی سقراط بود با چند نفر درباره مفهوم »فضیلت«! همه ما روزانه 
ممکن است در مکالمات یا نوشته  های خود از این کلمه استفاده کنیم 
یا آن را بنویسیم؛ اما اگر بخواهیم بسان سقراط/ افلاطون درباب معنی و 
مفهوم و حدود و ثغور همین یک کلمه بیندیشیم و به  قول معروف مته به 
خشخاش بگذاریم، بسیار دشوار است به  همین معنا و مفهوم »فضیلت« 
پاسخ بدهیم!در آن جلسه از حضار خواستم مفهوم »خوب« را تعریف 
کنند. باز بازار تضاد عقاید گرم شد! هرکسی پاسخی داد که آن دیگری 
و البته من قانع نشد و نشدیم! وقتی کار به این جا رسید، احساس کردم 
حضار جور دیگری به  من می  نگرند و احیاناً فکر می  کنند دارم آنان را سرِ 
کار می گذارم یا قصد فضل فروشی دارم! ناچار بقیه برنامه  ای را که برای 
به  چالش کشیدن حضار داشتم، کنار گذاشتم و وارد بحث اصلی  ام شدم. 
موضوع این است که اگر بخواهیم »کتاب خوب« را تعریف کنیم، باید 
اول از همه، باید مفهوم و کلمه »خوب« را تعریف کنیم؛ اما »خوب« 
برای چه فردی؟ در چه سنی؟ برای چه موضوعی؟ برای چه هدفی؟تصور 
کنید دانش  آموز کلاس ششم دبستان باشید. کتاب خوب برای چنین 
سنی کدام است؟ آیا همین فرد در سن شصت سالگی نیز همان کتاب، 
برایش کتاب خوبی است؟ آیا کتابی که برای یک دانشجوی رشته شیمی 
»کتاب خوب« است، همان کتاب برای دانشجوی رشته ادبیات یا فلسفه 
هم خوب است؟ آیا همان کتاب خوب برای آن دانشجوی رشته شیمی، 
زمانی که آن دانشجو ادامه تحصیل داد و دکترای رشته خود را گرفت و 
چند سال هم در دانشگاه تدریس کرد یا در یک مؤسسه تحقیقاتی به  کار 
و پژوهش پرداخت، هم همچنان »کتاب خوب« تلقی می شود؟اینجا 
اجازه بدهید یک تجربه شخصی را برایتان روایت کنم. دانش  آموز کلاس 

سوم راهنمایی بودم که رمان »مادر« نوشتة ماکسیم گورکی، ترجمه 
سروش حبیبی را خواندم و مثل هم نسلانم در آن زمان کلی هم لذّت 
برُده و احساس انقلابی بودن کردم! شاید بیست سال گذشت. جهان و 
من تغییر کردیم. دوستی همین کتاب را  این بار به  ترجمه زنده  یاد محمد 
قاضی به  من امانت داد. با ولع شروع به  خواندن دگرباره کتاب محبوبم 
کردم؛ اما باید اعتراف کنم هنوز به  صفحه صد نرسیده بودم که احساس 
کردم دیگر کشش ندارم کتاب را بخوانم یا اگر بخواهم صادقانه عرض 

کنم، کتاب دیگر برایم کشش نداشت!
 یک رمانی که زمانی در شمار »کتاب  های خوب« من و هم نسلانم بود، 
در زمانی دیگر، حتی با ترجمه درخشان مترجمی برجسته چون محمد 
قاضی، نتوانست مرا جذب و جلب کند و همچنان برایم »کتاب خوب« 
باشد. چنین تجربه  ای را بارها شخصاً تجربه کرده  ام. اطمینان دارم شما 
هم این تجربه را داشته  اید. به  جایی رسیده  ام که مثل آن مُقنی در کتاب 
»کویر« دکترشریعتی که نویسنده دلش نمی  خواست دگرباره او را که 
حالا پیر و ناتوان شده بود ببیند، دیگر حاضر نیستم دگرباره کتاب  های 
محبوب دوران نوجوانی و جوانی ام را بخوانم، زیرا می  ترسم تجربة تلخ 

رمان »مادر« برایم تکرار شود که بارها هم تکرار شده است. 
دوباره برمی گردم به این پرسش که کتاب خوب، چه کتابی است؟ با 
گذشت سن و نشستن برف پیری بر سرم، یک راز بزرگ را کشف کرده  ام 
که مایلم با شما خوانندگان در میان بگذارم. راز ساده و پیش پا افتاده  ای 
هم است! در یک کلمه به  شما عرض کنم که کتابِ خوبِ مطلق وجود 
ندارد! دقت بفرمایید عرض نکردم »کتاب خوب« وجود ندارد، بلکه گفتم 
کتابِ خوبِ مطلق وجود ندارد؛ چون ممکن است که کتابی فردی را 
دچار انقلاب روحی بزرگی کند، اما همین کتاب برای فرد دیگری هیچ 
جذابیت و جاذبه  ای نداشته باشد. حتی چنانکه در روایت تجربه شخصی 
خودم اشاره کردم، ممکن است کتابی در سنی برای یک فرد »کتاب 
خوب« باشد، اما در سن و سال دیگری، هیچ خوب و ارزشمند نباشد. اگر 
بخواهم بحث را کمی فلسفی کنم، »خوب« یک امر ذهنی و سوبژکتیو 
است. خوب یک مفهوم ذهنی است. مثل زیبایی! تصور کنید اگر انسان 
بر کُره زمین نباشد، خوب و زیبایی نیز وجود نخواهد داشت. خوب و زیبا 
برساخته  های انسانی و اجتماعات انسانی است که در هر فرهنگ، دوره و 
تمدنی نیز تاریخی دارد. درست مثل خودِ »عقل« که به   قول هگل تاریخ 
دارد، موضوعی که کانت متوجه آن نشد و از »مطلق عقل« گفت که 
چنین چیزی نداریم!همه پدیده  های انسانی، تاریخ دارند که این تاریخ، 
برای ذهن  های سنتی حتی ممکن است غیرقابل قبول باشد. یک مثال 
ساده می  زنم تا خوب بتوانم موضوع را جا بیندازم. شده که فردی از یک 
غذا خوشش بیاید و دیگری از آن بدش بیاید. »خوب« نیز چنین است. 
ما در خارج از ذهن مفهومی به  نام »خوب« نداریم. خوب یک برساخته 
ذهنی است. بنابراین کتاب خوب هم نداریم! باید گفت: کتاب خوب برای 
چه سنی؟ چه ملتی؟ چه زمانی؟ چه حالی و چندین »چه«ی دیگر!خوب 
بودن یک ذهنیت اکسپرسیونیستی است. درست مثل غروب آفتاب که 
روزی برای ما ممکن است زیبا ودل  انگیز باشد اما مثل برق و باد زمان 
بگذرد و روز دیگر زشت و غم انگیز باشد و دقیقه  هایش نیز چون سالی دیر 
بگذرد! خورشید و طلوع و غروب آن یکی است و میلیاردها سال است که 
این تکرار مدام و مستمر ادامه دارد، اما »حال« و »احوال« ما چی؟ حال 
و احوال شما چی؟جمع  بندی کنم! کتاب خوب وجود ندارد! و بسته به 
 سن، حال، دانش، دیدگاه، حتی ملیت و جنسیت، معیار »خوب« بودن 
تغییر می  کند. همچنان که »خوب« یک امر نسبی و ذهنی است، »کتاب 

خوب« نیز چنین است./ سیدقاسم یاحسینی
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عمرانی  و  فنی  معاون  نیایش:  مجتبی  سید 
شهرداری تهران در خصوص آخرین وضعیت 
داد  ارائه  توضیحاتی  تهران  در  برقی  پله های 
نیز  پایتخت  و گفت: در بحث ظاهر پل های 
داریم  نظر  در  و  شده  انجام  زیادی  اقدامات 
که پوسته پل ها را تغییر دهیم.هادی حق بین 
درباره وضعیت پله های برقی پل های مکانیزه 
و  مدیریت  تهران  شهر  شورای  مجوز  با  که 
ساماندهی آنها به معاونت فنی و عمرانی سپرده 
شده است، افزود: در سه ماهه اخیر اقدامات 
همه جانبه ای برای بهسازی پل های مکانیزه 
دقت  البته  گرفته؛  صورت  برقی  پله های  و 
انتقال  باشید که حدود دو ماه درگیر  داشته 
از  پیش  که  زیباسازی  سازمان  قراردادهای 
این مدیریت پله های برقی را برعهده داشت با 
پیمانکاران، مشاوران و مجریان بودیم و در یک 
ماه اخیر نیز که اقدامات اجرایی شروع شده 
سعی کردیم تا مسأله پل های مکانیزه و پله های 

برقی را از ابعاد مختلف بررسی و ورود کنیم.

وی با بیان اینکه بررسی پله های برقی نشان 
داده که نیازمند ۶۵ یونیت نو هستیم، تصریح 
کرد: در حال حاضر ۵۱ یونیت ساخته شده و 
تست های آن نیز انجام شده و از این میان ۳۶ 

یونیت در حال نصب است.
معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران با بیان 
اینکه موضوع خاموشی پله های برقی برای ما 
اصل نیست چرا که ممکن است پله های برقی 
بنا به دلایلی برای دقایقی خاموش شوند، اما 
است،  برقی  پله های  ایمنی  ما  اصلی  مسأله 
تصریح کرد: تعدادی از پله های برقی به دلیل 
ناایمن بودن خاموش هستند و به محض اینکه 
رفع نقص شده و ایمنی آن تأمین شود آنها را 
روشن می کنیم که عمدتاً در حال تعویض و 
تأمین قطعات بوده و به محض تأمین قطعات 

آنها را روشن می کنیم.
تغییر پوسته پل های عابرپیاده مکانیزه

حق بین با بیان اینکه تعدادی از پل ها شناسایی 
شدند که اطلاعات و وضعیت آنها را به کمیته 

ساماندهی پل ها ارجاع کردیم، گفت: تعدادی 
از پل ها می توانند تبدیل به رمپ فلزی شوند 
که در حال حاضر تعدادی از این پل ها اجرایی 
شده و چهار رمپ در شهر تهران جایگزین پله 
برای  آرام تر  تردد  و  زیباتر  فضایی  که  شدند 

شهروندان دارند.
وی با بیان اینکه در کنار این اقدامات زیربنایی 
با  زیادی  جلسات  نیز  نگهداشت  بخش  در 
میدانی  بازدیدهای  در  و  داشته  پیمانکاران 
وضعیت نگهداشت پله های برقی را مورد بازدید 
قرار دادیم، تصریح کرد: در مورد پله های برقی 
برخی از آنها نیاز به قطعات دارند که مناقصات 
در حال برگزاری بوده و البته بخشی از قطعات 
تأمین شده و بخش دیگر نیز در حال تأمین 

است و قطعا فرآیند رو به بهبود است.
معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران با تأکید 
بر اینکه در بحث ظاهر پل ها نیز اقدامات زیادی 
انجام شده، به گونه ای که طرح هایی در کمیته 
است،  شده  بررسی  مشاور  سازمان  معماری 

اظهار کرد: در نظر داریم که پوسته پل ها را 
تغییر دهیم و به همین دلیل به صورت پایلوت 
در روی دو پل مکانیزه گیشا و شهرک قدس 
اجرا کردیم  پایلوت  به صورت  را  این طرح ها 
هزینه ها  و  بهره وری  میزان  دوام،  میزان  تا 
سنجیده شود.حق بین با اشاره به بازنگری در 
کانکس نگهبان پله های برقی اظهار کرد: فضای 
اسکان نگهبان ها بسیار نامطلوب و نامناسب بود 
و در نظر داریم که این فضای اسکان را با یک 
طرح الگو تغییر دهیم و به نظر می رسد ظرف 
کانکس های  که  ببینند  مردم  آینده  ماه  یک 
قدیمی جای خود را به کانکس های جدید داده 
است.حق بین همچنین از ساخت پل های رمپی 
عابرپیاده بر روی بزرگراه ها خبر داد و گفت: این 
پل ها به عنوان یک طرح نو در حال پیگیری 
است و امیدواریم بتوانیم بر روی بزرگراه هایی 
که امکان آن را دارند پل های رمپی عابرپیاده 
بیشتر  بررسی های  نیازمند  البته  که  بسازیم 

است.

معاون شهردار تهران اعلام کرد

جزئیات ساماندهی پله های برقی پایتخت

رئیس سازمان نظام پزشکی خبرداد:
لزوم تأمین نیروی انسانی

مهم ترین  تشریح  ضمن  پزشکی  نظام  سازمان  رئیس 
گفت:کادر  چهاردهم  دولت  در  سلامت  نظام  اولویت های 
بهداشتی و درمانی زیرساخت اصلی سلامت کشور به شمار 
می روند.محمد رئیس زاده با اشاره به مطالبات نظام سلامت و 
جامعه پزشکی از دولت چهاردهم اظهار کرد: نخستین مطالبه 
اولویت  و  را در صدر  این است که سلامت  آینده  از دولت 
اول برنامه ها قرار دهد و چالش ها و مشکلات حوزه سلامت 
را مطابق با حقیقت درک کند تا بر اساس برخی مسائل و 
اظهارات نادرست و سطحی، برای حوزه سلامت تصمیم گیری 
یک  می رود  انتظار  چهاردهم  دولت  از  کلی  طور  به  نشود. 
حکمرانی مدبرانه در حوزه سلامت و بر مبنای واقعیات جامعه 
بگیرد.وی  صورت  کشور  سلامت  حوزه  مصالح  و  پزشکی 
افزود:  سیاستگذاری، اجرا، نظارت و ارزشیابی حوزه سلامت 
باید بر اساس اسناد و قوانین بالادستی صورت بگیرد و نباید 
طرح های خلق الساعه در دستور کار قرار بگیرند و باید از اتلاف 
منابع جلوگیری شود.رئیس زاده ادامه داد: انتظار داریم دولت 
آینده در حوزه سلامت، اهتمام جدی به تأمین نیروی انسانی 
تناسب  عدم  شاهد  اخیر  سال های  در  باشد.  داشته  جدید 
صحیح در تأمین تخت و تجهیزات پزشکی با نیروی انسانی 
بوده ایم به طوری که به اندازه ساختمان ها و تجهیزات افتتاح 
شده، نیروی انسانی کافی برای حوزه سلامت در نظر گرفته 
نشده است در حالی که کادر بهداشتی و درمانی زیرساخت 
و  تجهیزات  ما  اگر  به شمار می روند.  اصلی سلامت کشور 
زیرساخت های درمانی کافی و تکنولوژی روزآمد پزشکی را 
داشته باشیم اما از نظر نیروی تخصصی و کارآمد دچار مشکل 
شویم جز ایجاد نارضایتی و استهلاک سرمایه نتیجه ای در بر 
نخواهد داشت.رئیس سازمان نظام پزشکی کشور بیان کرد: 
باید به معیشت فارغ التحصیلان جوان جامعه  دولت آینده 
پزشکی در همه رشته ها و شاغلان گروه پزشکی در مناطق 
محروم کشور توجه جدی داشته باشد. همچنین عدم ورود 
اورژانس، طب  مانند طب  از رشته های تخصصی  به برخی 
کودکان، بیهوشی و ... باید به صورت اضطراری مورد رسیدگی 
قرار بگیرد.وی گفت: در اسناد بالادستی تأکید شده که قیمت 
تمام شده خدمات باید بر اساس واقعیت و شواهد محاسبه 
شود. دولت  آینده برای اجرایی کردن این بند سیاست های 
ابلاغی باید راهکار اجرایی شفاف داشته باشد. در برنامه هفتم 
توسعه و سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری، راهبردها 
مشخص شده اما برای اجرای این برنامه ها و سیاست گذاری ها 
باید برنامه عملیاتی و شفافی وجود داشته باشد.رئیس زاده 
و  سلامتی  مسائل  به  توجه  آینده،  دولت  در  کرد:  تأکید 
پیشگیرانه در حوزه سلامت، باید در ابتدای زنجیره اقدامات 
و فرآیندها و تصمیم گیری ها مورد توجه قرار بگیرد. در حال 
حاضر ابتدا بسیاری از تصمیماتِ خارج از حوزه سلامت قبل 
از بررسی آثار سلامتی آن اتخاذ می شود اما وقتی نتیجه این 
تصمیمات بر سلامتی مردم اثر می گذارد و مشکلات مرتبط 
با سلامتی ناشی از این تصمیم افزایش می یابد به موضوع 

سلامت توجه می شود.

مرعشی خبر داد؛
بازگشت ۶۶ زائر ایرانی به دلیل 
وخامت شرایط جسمی  به کشور

رییس مرکز پزشکی حج و زیارت جمعیت هلال احمر 
از ارائه بیش از یک میلیون خدمت به حجاج سرزمین 
وحی تاکنون خبر داد و گفت: ۶۶ زائر ایرانی بدحال به 
کشور اعزام شدند.سید علی مرعشی رئیس مرکز پزشکی 
حج و زیارت جمعیت هلال احمر گفت: از شروع عملیات 
بهداشتی و درمانی هلال احمر در حج تمتع سال جاری، 
یک میلیون و ۱۰۶ هزار و ۱۱۲ خدمت )شامل ویزیت 
عمومی و تخصصی، دارو و نسخه، خدمات پاراکلینیک، 
پرستاری، امداد و انتقال و....( به حجاج ارائه شده که از 
این میزان، یک میلیون و ۵۲ هزار و ۲۴۵ خدمت در مکه 
و مشاعر و ۵۳ هزار و ۸۶۷ خدمت در مدینه ارائه شده 
بیمارستان  زائر در  افزود: در حال حاضر ۲۴  است.وی 
بستری  سعودی  بیمارستان  در  زائر   ۲۳ و  هلال احمر 
هستند.رئیس مرکز پزشکی حج و زیارت جمعیت هلال 
ایرانی در عربستان جان  زائر  امروز ۲۴  تا  افزود:  احمر 
باخته اند و تاکنون ۶۶ نفر از زائران ایرانی بدحال برای 

ادامه روند درمان به کشور اعزام شده اند.

دیگر  بحرانی  مسئولیت  خارجه  وزارت  سرپرست 
در منطقه را مستقیما متوجه حامیان غربی رژیم 

صهیونیستی عنوان کرد.
»علی باقری« در پیامی در شبکه ایکس نوشت: در 
۲۴ ساعت گذشته با وزرای امور خارجه عربستان، 
آلمان، قبرس، روسیه، دبیرکل ملل متحد و نماینده 
عالی اتحادیه اروپا در سیاست خارجی و امور امنیتی 

گفت وگو کردم.
جمهوری اسلامی بر این نظر است که آثار فاجعه بار 
گسترش احتمالی تنش و درگیری در منطقه ناشی 
غربی  پشتیبانان  و  آمریکا  غیرمسئولانه  رفتار  از 

صهیونیست ها است.
مقاومت  جبهه  و  منطقه  ملت های  آمادگی  امروز 
برای مقابله با تجاوزات رژیم صهیونیستی بیش از 

دیگر  بحرانی  و مسئولیت  است  دیگری  زمان  هر 
مستقیماً متوجه حامیان غربی رژیم است.

رایزنی های منطقه ای باقری 
پیش از این نمایندگی جمهوری اسلامی ایران در 
سازمان ملل، مستقر در نیویورک نیز با انتشار پیامی 
در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس 
به  صهیونیستی  رژیم  گسترده  حمله  داد  هشدار 

لبنان به یک جنگ تمام عیار تبدیل خواهد شد.
در این پیام آمده است: اگرچه ایران تبلیغات رژیم 
صهیونیستی مبنی بر قصد حمله به لبنان را جنگ 
یک  به  زدن  دست  صورت  در  اما  می داند  روانی 
رخ  نابودکننده  جنگی  عیار،  تمام  نظامی  تهاجم 
خواهد داد. تمام گزینه ها، از جمله مشارکت کامل 

همه جبهه های مقاومت روی میز است.

باقری: 

مسئولیت بحرانی دیگر در منطقه مستقیما متوجه حامیان غربی 
رژیم صهیونیستی است

جزئیات ثبت نام دانش آموزان متوسطه اول و دوم
تخلف ۱۶۰۰ دانش آموز 

در امتحانات نهایی خرداد ماه
اعلام  با  پرورش  و  آموزش  متوسطه  آموزش  معاون 
جزئیات ثبت نام دانش آموزان متوسطه اول و دوم از 
نهایی خرداد  امتحانات  در  دانش آموز  تخلف ۱۶۰۰ 
ماه خبر داد.»محمد مهدی کاظمی« معاون آموزش 
ثبت نام  فرآیند  درباره  پرورش  و  آموزش  متوسطه 
دانش آموزان متوسطه اول و دوم گفت: فرایند ثبت نام 
دانش آموزان در پایه هفتم و دهم با توجه به اینکه 
شروع دوره اول متوسطه و دوره دوم متوسطه است، 
نیاز به ثبت نام اولیه دارد که این فرایند ثبت نام در پایه 
هفتم از اول تیرماه آغاز شده و انشالله تا ۲۵ مردادماه 
ادامه خواهد داشت.وی ادامه داد: همچنین مدارس 
اینکه  به  باتوجه  دهم  پایه  در  متوسطه  دوم  دوره 
دانش آموزان  تحصیلی  هدایت  اولویت های  براساس 
گروه  برای  ثبت نام  فرایند  کلیت  می شود،  انجام 
تا ۴ مردادماه  و  آغاز خواهد شد  تیرماه  از ۱۸  الف 
هدایت  فرم  در  که  افرادی  و  داشت  خواهد  ادامه 
از ششم  اولویت ب را کسب کرده اند  تحصیلی شان 
ادامه  تا ۲۵ مردادماه  و  آغاز  ثبت نام آن ها  مردادماه 
دارد.معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش تصریح 
سمپاد  و  شاهد  مدارس  مانند  مدارس  سایر  کرد: 
در  ویژه  به  دولتی  نمونه  و  درخشان  استعدادهای 
مدارس نمونه دولتی و استعدادهای درخشان باتوجه 
به اینکه آزمون برای این مدارس برگزار خواهد شد 
تابع اعلام نتایج خواهند بود و انشالله شروع فرایند 
ثبت نام این دانش آموزان از دهه اول مرداد ماه آغاز 
ادامه خواهد داشت. ماه  تا ۲۵ مرداد  و  خواهد شد 

کاظمی درباره ثبت نام متوسطه اول نیز گفت: نتایج 
امتحانات دانش آموزان پایه ششم اعلام و ثبت نمرات 
آن ها در سامانه انجام شده است. در دو عنوان درسی 
نیز امتحان هماهنگ برای این پایه برگزار شده بود که 
اعلام نتایج آن صورت گرفته و دانش آموزان می توانند 
از یکم تیرماه ثبت نام خود را انجام دهند.وی ادامه 
داد: فقط دانش آموزانی که حد نصاب قبولی را در پایه 
نهم کسب نکرده اند، طبیعتا آنها در امتحانات شهریور 
ماه شرکت خواهند کرد و از ۱۵ شهریور ماه ثبت نام 
تا ۲۵ شهریور  و  آغاز خواهد شد  دانش آموزان  این 
که  بودیم  این  دنبال  به  البته  داشت.  خواهد  ادامه 
مجوزی از شورای عالی اخذ شود و اگر شورای عالی 
مساعدت داشته و امتحانات شهریورماه زودتر برای 
این دانش آموزان برگزار شود طبیعتا فرایند ثبت نام 
این دانش آموزان هم زودتر انجام خواهد شد.معاون 
آموزش متوسطه آموزش و پرورش همچنین درباره 
تغییر محدوده جغرافیایی گفت: محدوده جغرافیایی 
براساس مستنداتی است که افراد در سامانه مربوطه 
بارگذاری کرده اند. به دلیل یکپارچه بودن سامانه ها 
و  آموزش  وزارت  سامانه  در  افراد  این  اطلاعات 
پرورش ثبت می شود و براساس آخرین اطلاعاتی که 
دانش آموزان یا اولیاء دانش آموزان بارگذاری کرده اند 
طبق آن محدوده جغرافیایی مشخص خواهد شد البته 
محدوده جغرافیایی برای مدارس خاص محدودیتی 
ایجاد نمی کند. مدارس استعدادهای درخشان و نمونه 
دولتی محدوده جغرافیایی طبیعتا ندارند. همچنین 
ثبت نام  اولویت  هم  امنایی  هیات  مدارس  مورد  در 
در  که  کسانی  برای  و  است  جغرافیایی  محدوده  با 
از محدوده جغرافیایی هستند مدارس هیات  خارج 
امنایی می توانند با آزمون و یا فرایند دیگری مانند 
تعیین شرط معدل درخصوص ثبت نام دانش آموزان 
خارج از محدوده جغرافیایی اقدام کنند.کاظمی در 
بخش دیگری از صحبت های خود درباره تخلف در 
امتحانات نهایی گفت: بنابر گزارشی که تا اوایل هفته 
گذشته داشته ایم، تعداد دانش آموزانی که در سه پایه 
اوایل  تا  تحصیلی تخلف داشته اند و اطلاعات آن ها 
هفته گذشته ثبت شده بود حدود هزار و ۶۰۰ مورد 
بوده که نسبت به سال گذشته روند کاهشی داشته 
است.وی ادامه داد: اقدامات پیشگیرانه ای که در این 
زمینه صورت گرفته، باعث شده است تا این آمار روند 
کاهشی داشته باشد. ما باید بجای اینکه در روز آزمون 
دانش آموزان بخواهیم با دانش آموز برخورد کنیم باید 
پیشگیری کنیم و جلوی بستر تخلف را بگیریم و به 
اولیاء دانش آموزان درباره تبعاتی که  دانش آموزان و 
تخلف در آزمون ها برای دانش آموزان به همراه دارد 
اطلاع رسانی کنیم و به حمدلله نسبت به سال گذشته 
روند کاهشی داشته ایم. ما سال گذشته در یک پایه 
آزمون نهایی را برگزار می کردیم و تخلفات بیشترین 
از این تعدادی بوده  که امسال ثبت شده است.معاون 
آموزش متوسطه آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: 
متناسب با نوع تخلفی که دانش آموزان انجام داده اند، 
ابتدا موضوع تخلف به دانش آموز اطلاع رسانی می شود 
بعد  و  انجام شده است  کار  این  که در حال حاضر 
از آن دانش آموز ده روز فرصت دارد تا توضیحات و 
مستندات خود را بارگذاری کند و در نهایت موضوع 
در جلسه ای مورد به مورد بررسی می شود و رای نهایی 
صادر می شود که تاکنون نیز تعدادی رای نهایی صادر 

شده و به دانش آموزان هم ابلاغ شده است.

صندوق  رفاهی  خدمات  کل  اداره 
بازنشستگی کشوری اعلام کرد: مهلت 
تأخیر  مشمول  بستری  اسناد  پذیرش 
سال  به  مربوط  کشوری  بازنشستگان 
۱۴۰۲، تا پایان شهریورماه تمدید شده 
است.در این اطلاعیه با اشاره به مکاتبه 
صورت گرفته با شرکت آتیه سازان حافظ 
آمده است: برای رفاه حال بازنشستگان 

مشمول  بستری  اسناد  پذیرش  مهلت 
تاخیر بیمه پایه و همچنین تاخیر فرایند 
انحصار وراثت تا پایان شهریور ماه سال 

جاری تمدید شود.
می توانند  بازنشستگان  اساس،  براین 
اسناد   ۱۴۰۳ شهریورماه   ۳۱ تا 
بستری مربوط به قرارداد سال گذشته 
و  شعب  به  را  حافظ(  سازان  )آتیه 

نمایندگی های این شرکت تحویل دهند.
توسط  تایید  و  اسناد  بررسی  از  پس 
طبق  اسناد  هزینه  مربوطه،  شرکت 
تعیین  پوشش های  در سقف  و  قوانین 
این  سوی  از  پرداخت  فرآیند  در  شده 

صندوق قرار خواهد گرفت.
مهلت پذیرش اسناد بستری بازنشستگان 

کشوری تا پایان شهریور تمدید شد

کشوری  بازنشستگی  صندوق  امسال 
شرکت بیمه گر برای انعقاد قرارداد بیمه 
تکمیلی درمان بازنشستگان را از بیمه 
آتیه سازان حافظ به بیمه ملت تغییر داد 
و تمامی افراد تحت پوشش قرارداد بیمه 
تکمیلی درمان سال ۱۴۰۲ به صورت 
خودکار به قرارداد سال ۱۴۰۳ منتقل 

شدند.

مهلت پذیرش اسناد بستری بازنشستگان کشوری تا پایان شهریور تمدید شد

متن بیانات رهبر انقلاب در دیدار اعضای ستاد 
مقاومت  شهدای  بین المللی  کنگره  برگزاری 
خردادماه   ۳۰ تاریخ  در  که  حرم  مدافع  و 
)شنبه،  دیروز  صبح  بود،  شده  برگزار   ۱۴۰۳
۱۴۰۳/۰۴/۰۹( در محل برگزاری این کنگره در 

حرم مطهر رضوی منتشر شد.
انقلاب  معظم  رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
اسلامی در این دیدار مدافعان حرم را یک پدیده 
شگفت انگیز و مهم و یکی از مظاهر جهان نگری 
نظام جمهوری اسلامی خواندند و تاکید کردند: 
قالب  در  مختلف  ملیت های  با  جوانانی  حضور 
از  بعد  انقلاب اسلامی  داد  نشان  مدافعان حرم 
بازآفرینی  قدرت  دهه،  چهار  از  بیش  گذشت 

همان شور و حماسه اول انقلاب را دارد.
رهبر انقلاب اسلامی با گرامیداشت یاد و خاطره 
همه شهدای مدافع حرم و جبهه مقاومت به ویژه 
سردار شهید سلیمانی، دفاع از حرم را یک جنبه 
نمادین در دفاع از تفکر و آرمان های صاحب آن 
حرم و اهل بیت)ع( دانستند و گفتند: آرمان های 
بلند مکتب اهل بیت)ع( همچون عدالت، آزادی، 
فداکاری  و  »ایثار  و  ظالم  قدرت های  با  مبارزه 
در راه حق«، همواره در میان وجدان های پاک 
حرکت  خامنه ای  آیت الله  دارند.حضرت  طالب 
دانشجویان دانشگاه های آمریکا در دفاع از مردم 
غزه را نمونه ای از وجود وجدان های پاک در دنیا 
برشمردند و افزودند: مهم این است این پیام دفاع 
از حرم که در واقع دفاع از آرمان های انسانیت 
است، به گوش وجدان های پاک در دنیا رسانده 
از  دفاع  موضوع  ابعاد  از  دیگر  یکی  شود.ایشان 
و  دانستند  اسلامی  انقلاب  را جهان نگری  حرم 
خاطرنشان کردند: هر حرکت و نهضت و انقلابی 

که از محیط بین المللی و منطقه ای خود غافل 
که  همان گونه  ضربه خواهد خورد،  قطعاً  شود، 
حرکت ملت ایران در قضیه مشروطه و در قضیه 
ملی شدن صنعت نفت به دلیل سرگرم شدن به 
از دخالت گران خارجی  مسائل داخلی و غفلت 

آسیب دید و به سرانجام نرسید.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: امام بزرگوار)ره( از 
همان روزهای آغازین نهضت اسلامی و همچنین 
از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی همواره متوجه 
دخالت بیگانگان و نگرش جهانی و منطقه ای و 
سرگرم نشدن به مسائل داخلی بود و در بیانات 
خود در این زمینه تذکر و هشدار لازم را می داد.

رزمندگان  حضور  خامنه ای  آیت الله  حضرت 

مدافع حرم در کشورهایی که دشمن برای آنها 
از  بود،  را طراحی کرده  بسیار خطرناکی  نقشه 
و  دانستند  اسلامی  انقلاب  جهان نگری  مظاهر 
با  گفتند: دشمن در طراحی خود قصد داشت 
تصرف منطقه و همزمان با وارد کردن فشارهای 
و  »عقیدتی  همچنین  و  سیاسی  و  اقتصادی 
مذهبی« به ایران، نظام اسلامی را از بین ببرد اما 
جمعی از جوانان با ایمان، با مرکزیت جمهوری 
اسلامی، این نقشه پرخرج استکبار را به شکست 
نگاهی  چنین  با  کردند:  تاکید  کشاندند.ایشان 
باید گفت حرکت مدافعان حرم ایران و منطقه 
به  اشاره  با  اسلامی  انقلاب  داد.رهبر  نجات  را 
ماهیت خشن و بی رحم و غیرانسانی تشکیلات 

داعش و گروه های همسو با آن که با حمایت های 
تسلیحاتی و تبلیغاتی آمریکا و غرب شکل گرفته 
ناامن  تشکیلات،  این  از  هدف  افزودند:  بودند، 
کردن منطقه و به ویژه ایران بود اما مدافعان حرم 

این خطر بزرگ را نیز خنثی کردند.
انقلاب  توان  نمایش  آیت الله خامنه ای،  حضرت 
اسلامی در بازآفرینی شور و حماسه ذاتی خود 
در ابتدای پیروزی را یکی دیگر از ابعاد حرکت 
مدافعان حرم برشمردند و افزودند: حضور جوانانی 
که امام و دوران دفاع مقدس را ندیده بودند برای 
دفاع از حرم، نشان دهنده قدرت عجیب انقلاب 
اسلامی در بازآفرینی همان انگیزه های دینی و 

انقلابی چهار دهه پیش است.
ایشان با اشاره به انتظار و تحلیل های برخی افراد 
روبه ضعف  بر  مبنی  غربی  فکری  مبانی  دارای 
آرمان های  و  تفکرات  و  اسلامی  انقلاب  رفتن 
آن، تاکید کردند: صفا، شجاعت، ایثار، اخلاص 
جوانان  در  دینی«  مبانی  به  عمیق  »اعتقاد  و 
مدافع حرم، پدیده ای شگفت انگیز و بی نظیر است 
که غلط بودن تحلیل های غرب گرایان را نشان 
داد و این موضوع جز با لطف و عنایت الهی و 

اهل بیت)ع( نمی توانست شکل بگیرد. 
راهپیمایی هایی  برگزاری  اسلامی  انقلاب  رهبر 
همچون ۲۲ بهمن و یا تشییع های شگفت آوری 
شهدای  یا  و  سلیمانی  سردار  تشییع  همچون 
خدمت را جلوه های دیگری از قدرت بازآفرینی 
انقلاب اسلامی دانستند و تاکید کردند: شهدای 
و  افتخار  مایه  آنها  خانواده های  و  حرم  مدافع 
اسلامی  ایران  کامیابی  و  نجات  و  سرافرازی 
هستند و انقلاب اسلامی قطعا رهین این شهدا 

و خانواده های آنها است.

رهبر انقلاب در دیدار با دست اندرکاران کنگره بین المللی شهدای مدافع حرم و جبهه مقاومت:

مدافعان حرم، نجات دهنده ایران و منطقه

ری
رهب

م 
عظ

م م
مقا

تر 
 دف

نی
سا

ع ر
طلا

اه ا
ایگ

س: پ
عک

رسمی  نتایج  کشور  انتخابات  ستاد  سخنگوی 
به  را  جمهوری  ریاست  انتخابات  دوره  چهاردهمین 

صورت تدریجی اعلام کرد.اولین آمار رسمی
ساعت ۳:۳۰ /محسن اسلامی سخنگوی ستاد انتخابات 
آغاز  به  توجه  با  با حضور در جمع خبرنگاران گفت: 
شمارش اولیه آرا از ۵۸۶۴۰ شعبه اصلی، ۷۰۰۳ شعبه 

خوانده شد.
کل آرای ماخوذه ۲۳۷۲۸۶۶ 

مسعود پزشکیان ۹۷۳۰۵۲
سعید جلیلی ۹۶۳۶۱۵

محمدباقر قالیباف ۳۴۱۰۵۶
مصطفی پورمحمدی ۱۵۶۲۵ به دست آوردند.

انتشار دومین آمار تجمیعی
وزارت  تجمیعی  آمار  دومین  اساس  بر  ساعت ۴:۰۵/ 
شهرستان   ۱۸۰ در  شعبه   ۴۲۵ و  هزار   ۱۱ کشور، 
شمارش شده که تعداد ۳ میلیون و ۸۸۹ هزار و ۲۴۸ 

رای اخذ شده است.
مسعود پزشکیان با یک میلیون و ۵۹۵ هزار و ۳۴۵ 

رای، نفر اول،
سعید جلیلی با یک میلیون و ۵۹۴ هزار و ۸۶۸ رای 

نفر دوم
محمدباقر قالیباف با ۵۴۴ هزار و ۱۴۴ رای، در رتبه 

سوم
و مصطفی پورمحمدی با ۲۵ هزار و ۵۳۸ رای در جایگاه 

چهارم قرار گرفت. 
انتشار نتایج مرحله سوم شمارش آرا

انتخابات کشور درباره  ساعت ۴:۴۱/ سخنگوی ستاد 
انتخابات ریاست  نامزدهای  آمار جدید شمارش آرای 
جمهوری گفت: از مجموع ۱۷۰۳۸ شعبه شامل ۲۵۰ 

شهرستان از مجموع ۵۸۵۲۸۰۵ رای؛
مسعود پزشکیان ۲۴۱۰۷۶۰ رای

سعید جلیلی ۲۴۰۸۰۷۹ رای
محمدباقر قالیباف ۷۸۰۲۰۲ رای

و مصطفی پورمحمدی ۴۰۴۲۸ رای به دست آوردند.
انتشار چهارمین آمار تجمیعی

ساعت ۵:۱۱/ سخنگوی ستاد انتخابات کشور درباره آمار 
جدید شمارش آرای انتخابات ریاست جمهوری گفت: از 
۲۳۰۶۶ شعبه شمارش که شامل ۳۰۰ شهرستان است، 

از مجموع ۸۳۷۹۳۴۱ رای؛
سعید جلیلی ۳۵۰۵۱۹۱

مسعود پزشکیان ۳۳۸۹۱۹۱
محمدباقر قالیباف ۱۱۶۶۵۹

مصطفی پورمحمدی ۶۲۳۱۰ رای را به دست آوردند.
انتشار نتایج مرحله پنجم شمارش آرا

ساعت ۵:۵۲/ سخنگوی ستاد انتخابات کشور در جمع 
خبرنگاران درباره آخرین آمار شمارش آرای نامزدهای 
انتخابات ریاست جمهوری گفت:  از مجموع ۲۷۹۳۸ 
شعبه شامل ۳۴۳ شهرستان در مجموع از ۱۰۳۶۶۴۱۰ 

ماخوذه؛
سعید جلیلی: ۴،۲۶۶،۳۸۶

مسعود پزشکیان: ۴،۲۴۴،۸۱۵
محمد باقر قالیباف: ۱،۳۸۵،۰۸۳

مصطفی پورمحمدی: ۸۰،۵۰۶ را به دست آوردند.
انتشار نتایج مرحله ششم شمارش آرا

ساعت ۶:۵۷/ سخنگوی ستاد انتخابات کشور گفت: از 
تعداد ۳۲ هزار و ۲۴۴ شعبه شمارش و تجمیع شده که 
شامل کل آرا اعم از صحیح و باطله ۱۲ میلیون ۵۸ هزار 

و ۸۴۳ تعرفه شمرده شده است؛
مسعود پزشکیان حائز ۵.۰۰۰.۳۵۴ رای

سعید جلیلی حائز  ۴.۸۷۵.۲۶۹ رای
محمدباقر قالیباف حائز  ۱.۶۲۰.۶۲۸ رای

مصطفی پورمحمدی حائز  ۹۵.۱۷۲ رای شدند
وی یادآور شد: آمار اعلام شده در مجموع شامل نتایج 

۳۷۵ شهرستان از تعداد کل ۴۸۲ شهرستان است.
انتشار نتایج مرحله هفتم شمارش آرا

در  کشور  انتخابات  ستاد  سخنگوی   /۸:۲۶ ساعت 

آرای  شمارش  آمار  آخرین  درباره  خبرنگاران  جمع 
نامزدهای انتخابات گفت که تعداد شعب شمارش شده 
از ۵۸۶۴۰ شعبه، تعداد شهرستان های  ۳۷۲۴ شعبه 
این  تا  آرای شمارش شده  تعداد  شمارش شده ۴۰۸ و 

لحظه  ۱۴۰۷۰۴۶۲ رای است.
بر این اساس،

مسعود پزشکیان  ۵.۹۵۵.۷۸۱ رای
سعید جلیلی  ۵.۵۶۰.۳۲۱ رای

محمد باقر قالیباف: ۱.۸۹۱.۳۸۵ رای
خود  به  را  رای   ۱۱۱.۵۶۷ پورمحمدی:   مصطفی 

اختصاص دادند. 
انتشار نتایج مرحله هشتم شمارش آرا

ساعت ۹:۴۵/ محسن اسلامی سخنگوی ستاد انتخابات 
آرا  شمارش  آمار  آخرین  درباره  خبرنگاران  جمع  در 
تعداد  از  گفت:  ریاست جمهوری  انتخابات  نامزدهای 

۱۹۰۶۹۷۱۳ رأی شمارش شده
مسعود پزشکیان: ۸۳۰۲۵۷۷ رأی

سعید جلیلی:  ۷۱۸۹۷۵۶ رأی
محمدباقر قالیباف: ۲۶۷۶۵۱۲ رأی

مصطفی پورمحمدی: ۱۵۸۳۱۴ رأی کسب کردند.
ستاد  سخنگوی  اسلامی  محسن   /۱۱:۳۶ ساعت 
آمار  آخرین  درباره  خبرنگاران  جمع  در  انتخابات 
شمارش آرا نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری گفت: 

از تعداد ۲۴۷۳۵۱۸۵ رأی شمارش شده
مسعود پزشکیان: ۱۰۴۱۵۹۹۱

سعید جلیلی: ۹۴۷۳۲۹۸
محمدباقر قالیباف: ۳۳۸۳۳۴۰

مصطفی پورمحمدی: ۲۰۶۳۹۷
آرا را به خود اختصاص دادند.

از آنجا که هیچیک از نامزدها نتوانستند اکثریت آرا را 
به دست آورند، انتخابات به دور دوم کشیده شد. جمعه 
۱۵ تیرماه زمان برگزاری دور دوم انتخابات و همچنین 

میزان مشارکت در انتخابات »۴۰درصد« اعلام شد.

دور دوم انتخابات ریاست جمهوری جمعه آینده

پزشکیان و جلیلی به مرحله دوم رفتند

وزیر ارتباطات ؛
۲۰ مورد قطعی فیبر نوری در انتخابات 

شناسایی و خنثی شد
و  شناسایی  از  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
خنثی  کردن ۲۰ مورد خرابکاری و قطعی فیبر نوری 
انتخابات ریاست جمهوری خبر  در چهاردهمین دوره 
بین  نمایشگاه  افتتاح  در جریان  زارع پور«  داد.»عیسی 
المللی »الکامپ ۲۷« در جمع خبرنگاران در پاسخ به 
ایرنا افزود: اتفاق خوبی که در ۲ دوره انتخابات مجلس و 
ریاست جمهوری رخ داد این بود که مردم می توانستند 
البته طبق  با مدرک غیر از شناسنامه نیز رای دهند. 
قانون برای ریاست جمهوری فقط کارت ملی نیاز بود و 
برای مجلس مدارک هویتی دیگر نیز قابل ارائه بود.وی 
بیان داشت: این مساله مستلزم این بود که زیرساخت های 
ارتباطی کشور بتواند استعلامات برخط را مدیریت کرده 
و پاسخ دهد.وزیر ارتباطات خاطرنشان کرد: اتفاق بسیار 
خوبی که رخ داد این بود از ۵۸ هزار و۶۴۰ شعبه فعال 
در سراسر کشور، فقط یک شعبه در وزارت کشور مشکل 
کرد:  تصریح  بود.زارع پور  نشده  متصل  و  داشت  فنی 
معنی این تعداد اتصال این است که تا دور افتاده ترین 
رفته  رای  صندوق  که  العبور  صعب  و  روستایی  نقاط 
بود، پوشش ارتباطی برای استعلامات در کشور وجود 
داشت.وزیر ارتباطات تاکید کرد: ۹۷ درصد استعلامات 
از طریق »ای. پی. ان« انجام شد که معنی آن این است 
و  اینترنت نسل سوم، چهارم  که در ۹۷ درصد مواقع 
۴.۵ در دسترس مردم بوده است. آمارهایی که ما داریم 
را واقعیت های میدانی نیز ثابت کرده است و در واقع 
دسترسی به شبکه ارتباطی در همه جای کشور وجود 
زیرا  داشت،  خوبی  پایداری  شبکه  این  افزود:  دارد.وی 
قطعی ها  و  شد  انجام  برخط  استعلامات  درصد   ۹۹.۳
کمتر از یک درصد بوده است. تلاش هایی زیادی توسط 
خرابکاران انجام شد که با قطع فیبر نوری اختلال ایجاد 
و انتخابات را دچار مساله کنند.زارع پور ادامه داد: ۲۰ مورد 
تلاش سهوی و عمدی داشتیم که بیشتر آن عمدی بود. 
اتصال  تیم  بلافاصله ۴۰۰  که  داشتیم  قطعی  مورد   ۹
فیبر نوری که در سراسر کشور بودند آن ها را شناسایی 
و خنثی کردند. نتیجه نیز این شد که بیش از ۹۹.۳ 
استعلامات در زمان برگزاری انتخابات به شکل برخط 
انجام شد.نمایشگاه الکامپ ۲۷  با حضور وزیر ارتباطات 
در محل دائمی نمایشگاه های تهران آغاز به کار کرد و 
تا ۱۲ تیرماه به فعالیت خود ادامه خواهد داد. در این 
نمایشگاه مجموعه های استارتاپی و شرکت های فعال در 
این حوزه در کنار یکدیگر حضور خواهند داشت تا به 
رشد اقتصاد دیجیتال کشور کمک کنند.رویکرد بیست 
تجارت  و  کامپیوتر  الکترونیک،  نمایشگاه  هفتمین  و 
الکترونیکی )الکامپ( این است که بیش از گذشته از 
ظرفیت بخش خصوصی استفاده شود. بخش عمده ای 
از سرمایه در صنایع قدیمی تر هزینه شده و برگزاری 
این نمایشگاه بستری را فراهم می کند تا سرمایه گذاران 
بخشی از سرمایه خود را به سمت استارتاپ های جدید 
هدایت کنند.الکامپ امسال از نظر کمی، رشد فزاینده ای 
داشته و در فضایی بیش از ۵۰ هزار متر مربع برگزار 
می شود. الکام استارز، الکام پیچ، تینواستارز، توان تک، 
هستند.   ۲۷ الکامپ  اصلی  بخش های  جزو  الکام تاکز 
»خلیج  و   ۳۸ سالن های  در  نمایشگاه  این  همچنین 
فارس« نمایشگاه میزبان نمایندگان کشورهای خارجی 
است. روسیه، کره جنوبی، آلمان، تایوان، سوریه، چین، 
پاکستان و ترکیه از جمله کشورهای حاضر در این دوره 
از نمایشگاه هستند.بیش از ۵۰۰ شرکت و تیم  استارتاپی 
امسال حضور  نمایشگاه  در  فناوری  و  علم   پارک  و ۹ 

خواهند داشت.
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مدیرکل امور فراورده های خوراکی و آشامیدنی 
سازمان غذا و دارو گفت: در اجرای طرح ملی 
تولیدکننده  برتر  واحدهای  مدارس،  شیر 
محصولات لبنی را به کمیته ملی شیر مدارس 
معرفی کرده و بطور ویژه تحت کنترل و  نظارت 
داریم.دکتر عبدالعظیم بهفر اظهار کرد: با توجه به 
به  غذایی  مواد  صادرات  افزایش  و  توسعه 
کشورهای همسایه، حوزه خلیج فارس و آسیای 
دور ، نظارت بر رعایت مقررات ایمنی مطابق با 
گواهی  در صدور  تسریع  و  مقصد  کشورهای 
کار  دستور  در  غذایی  مواد  صادرات  بهداشت 

معاونت های غذا و دارو سراسرکشور قرار دارد.
بنابر اعلام سازمان غذا و دارو، وی افزود: در تداوم 
مدیریت  نظام  توسعه  عملیاتی  برنامه  اجرای 
ایمنی غذا در واحدهای تولیدی، از سال ۱۳۹۰ 
ارزیابی سالیانه الزامات و برنامه های پیش نیازی 
برای برقراری محیط بهداشتی و قابل قبول تولید 
غذای سالم و همچنین ممیزی تصدیق نظام 
مدیریت ایمنی مواد غذایی مستقر در واحدهای 
تولیدی تحت نظارت با بهره گیری از توان افراد 
خبره، متخصص و کارآمد معاونت های غذا و 

دارو در سراسر کشور در حال انجام است.

مدیرکل امور فرآورده های خوراکی و آشامیدنی سازمان غذا و دارو اعلام کرد

اجرای طرح شیر مدارس با همراهی تولیدکننده های برتر

عی
شجا

ان 
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ارتقای  و  آموزش  دفتر  مدیر  اجتماعی:  گروه 
را  »خودمراقبتی«  بهداشت،  وزارت  سلامت 
مسوولیتی  و  جامعه  سلامت  بنای  سنگ 
اجتماعی خواند و گفت: نقش خودمراقبتی در 
اثربخشی  افزایش  و  بیماران  سریع تر  بهبود 

درمان ها بسیار عالی و قابل تامل است.
»سواد  تعریف  درباره  رضایی  فرشید  دکتر 
از  سلامت« گفت: سواد سلامت، مجموعه ای 
مهارت،  دانش،  بر  مبتنی  بهداشتی  رفتارهای 
و  مشوق ها  شرایط،  و  قوانین  کافی،  انگیزه 
رفتارهای  شکل گیری  حامی  محیط های 
خودمراقبتی،  است.  سلامت  ارتقادهنده 
مهم ترین بخش از سواد سلامت و سنگ بنای 
سلامت جامعه و مشارکت اجتماعی اثربخش 
است. بازه زمانی ۲۴ ژوئن تا ۲۴ ژوئیه را ماه 
جهان  کشورهای  و  می نامند  »خودمراقبتی« 
برنامه های متعددی برای آگاه سازی همگانی در 

مورد اهمیت خودمراقبتی انجام می دهند. 
در  خودمراقبتی  هفته  برنامه های  درباره  وی 
کشور اظهار کرد: ماه خودمراقبتی سال جاری از 
۴ تیرماه آغاز می شود و تا ۳ مرداد ادامه دارد. 
برنامه های کلی و استانی متعددی با همکاری 
شرکای سازمانی، مردم شهرها و روستاها برگزار 
و  تلویزیونی  برنامه های  همچنین  می شود. 
رادیویی متعددی در تبیین مفاهیم خودمراقبتی 
و نقش آن در سلامت فردی، سلامت خانوادگی 
و اجتماعی با مشارکت صدا و سیمای ملی اجرا 
می شود و از نظرات صاحب نظران و اندیشمندان 

بهداشت و علوم رفتاری بهره مند می شویم. 
نقش ۸۰ درصدی افراد در خودمراقبتی

وزارت  سلامت  ارتقای  و  آموزش  دفتر  مدیر 
بهداشت درباره نقش افراد بر خودمراقبتی گفت: 
مراقبت های  درصد   ۸۰ که  گفت  می توان 
سلامتی که یک فرد دریافت می کند نه از جانب 

مراقب سلامت و پزشکی خانواده خود بلکه از 
جانب خودش و با تکیه بر دانش و مهارت های 
فردی خودش، حمایت خانواده و دوستانش، آن 
به  خودمراقبتی  می کند.  دریافت  را  مراقبت ها 
عنوان بخش مهم سواد سلامت و تبلور عملی 
ارتقاء  در  مهمی  نقش  افراد  آگاهی  و  دانش 
سلامتی جامعه و خلق سلامت در سطح خانواده 
و محله و محل کار و زندگی دارد. به طور مثال، 
مطالعات نشان داده اند میزان اعتیاد در میان زنانی 
بهره مند  بیشتری  سلامت  سواد  سطح  از  که 

هستند، پایین تر است. 
رضایی با بیان اینکه نقش خودمراقبتی در بهبود 
سریع تر بیماران و افزایش اثربخشی درمان ها نیز 
بسیار عالی و قابل تامل است، افزود: چنانکه در 
دستورات  بر  علاوه  خون  پرفشاری  بیماران 
دارویی پزشکان ضرورت دارد که پزشکان و تیم 
سلامت در آموزش بیمار بر اساس اصول علمی 
و موازین اخلاقی طبابت، تلاش کنند تا رفتارهای 
خود مراقبتی شکل بگیرند و پایبندی بیماران بر 
درمان های تجویز شده بیشتر شود و بیمار به 
سمت سبک زندگی اصلاح شده و تطابق یافته 
برای بیماری پرفشاری خون اقدام کند. منظور 

این است بیمار به ترک سیگار، رژیم غذای کم 
نمک تر و فعالیت بدنی منظم و کاهش وزن به 
سمت وزن مناسب تر اقدام کند و بتواند در منزل 
فشار خود را اندازه بگیرد و استرس روزانه خود را 
مدیریت کند؛ در واقع، این مجموعه اقدامات که 
تضمین  را  شده  تجویز  داروهای  اثربخشی 

می کند و شانس بهبودی بیمار را بالا می برد.
مزایای اقتصادی و اجتماعی خودمراقبتی

مزایای  تنها  نه  مراقبتی  خود  داد:  ادامه  وی 
اقتصادی و اجتماعی غیرقابل تصوری برای فرد و 
مسئولیت  یک  واقع  در  بلکه  دارد،  خانواده 
اجتماعی نیز محسوب می شود و افراد با حمایت 
دوستان و خانواده هایشان، گروهی از انسان های 
سالم می سازند که بجای تحمیل هزینه تنبلی و 
سهل انگاری خود، به سمت جامعه منسجم و با 
از  دیگران  همچنین  می کنند.  حرکت  نشاط 
و  از جهت جسمی  سالم  افراد  حضور چنین 
اجتماعی در کنار خود در محل کار و تحصیل 
احساس بسیار خوبی خواهند داشت. اگر کسی 
منظم  ورزش  خود  روزانه  زندگی  برنامه  در 
هفتگی، مسواک زدن، رعایت رژیم غذایی سالم، 
جنسی  رفتارهای  مطمئنه،  سرعت  رعایت 

بهداشتی و عدم استعمال دخانیات و مواد مخدر 
را قرار ندهد، سال ها بعد جامعه و اطرافیانش باید 
هزینه سهل انگاری او را بدهند. از این رو در جهان 
یک ماه به روش های مختلف به بیان اهمیت 

خود مراقبتی می پردازند.
رضایی با اشاره به شیوع تب دنگی گفت: امسال 
ویژه  به  تابستانه  مسافران  برای  مراقبتی  خود 
کشورهای  و  عربی  امارات متحده  مسافران 
همسایه به دلیل طغیان بیماری ویروسی دانگ 
بسیار اهمیت دارد. توصیه های خود مراقبتی در 
سفر توسط وزارت بهداشت با همکاری سازمان 
به  گردشگری  و  سفر  در  اندرکار  های دست 
دست مسافران می رسد. مسافرت شاد و سالم از 
آمار  و  است  جامعه  هر  ضرورت های  جمله 
اسهالی  بیماری های  تصادفات،  غرق شدگی، 
تنفسی و اخیرا منتقله از نیش پشه ها می تواند 

شیرینی سفر را به کام همگان تلخ کند. 
وزارت  سلامت  ارتقای  و  آموزش  دفتر  مدیر 
برای  بهداشتی  توصیه های  گفت:  بهداشت 
شکل گیری رفتارهای بهداشتی و خود مراقبتی 
و  اثربخش  هزینه  بسیار  اما  ساده  دستوراتی 
مقرون به صرفه هستند و سالمندی سالم تر و 
ارمغان  به  جامعه  برای  را  پربارتری  میانسالی 

می آورند. 
دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت به 
عنوان متولی سواد سلامت و خود مراقبتی و 
سبک زندگی سالم جامعه تلاش دارد با همکاری 
میلیونی  مشارکت  و  ذی ربط  دستگاه های 
داوطلبان و سفیران سلامت به عنوان سرمایه های 
طلایی فرهنگ سلامت در مسیر خلق سلامت 
و بهبود سواد سلامت جامعه گام بردارد و در ماه 
خودمراقبتی کلاس های آموزشی متعدد را برای 
کارشناسان بهداشت کشور برگزار می کند. / علی 

خسروجردی

نقش »خودمراقبتی« در بهبود سریع تر بیماران  سلاجقه هشدار داد؛
چالش های تحریم های ناعادلانه در حوزه 

محیط زیستی باید رفع شود
رییس سازمان حفاظت محیط زیست با بیان اینکه چالش های 
تحریم های ناعادلانه در حوزه محیط زیستی باید رفع شود، گفت: 
نیازمند ابزاری برای گذار عادلانه به سوی آینده ای سازگار با 
و  جمهور  رئیس  معاون  سلاجقه  هستیم.علی  محیط زیست 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست امروز در دهمین نشست 
وزرای محیط زیست کشورهای عضو گروه بریکس در نیژنی 
رئیس  معاون  سخنرانی  کرد.متن  سخنرانی  روسیه  نووگورود 
جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست به شرح ذیل 

است:
»بسم الله الرحمن الرحیم

جناب آقای الکساندر کوزلوو وزیر محترم منابع طبیعی و محیط 
زیست فدراسیون روسیه و رئیس محترم نشست؛

وزرا محترم؛
نمایندگان گرامی؛

خانم ها و آقایان؛
چنانچه مستحضرید رئیس جمهور عالم، عادل، دلسوز مردم و 
دوستدار همه انسانیت حضرت آیت الله شهید دکتر رئیسی و 
امیر  دکتر  جناب  عزیزم  برادر  بالاخص  عزیزشان  همراهان 
عبدالهیان در حادثه دردناک سقوط هلیکوپتر به ملکوت اعلی 
پیوستند اما این درد و ضایعه سنگین هیچ خلعی در امورات 
کشورم ایجاد ننمود و کشور در همه زمینه های داخلی و خارجی 
همچنان با عزت و قدرت اداره می شود. از همه رهبران، مقامات 
عالی رتبه و مردم کشورهای حاضر در این اجلاس که مراتب 
همدردی خود را به مناسبت شهادت ایشان، با ارسال پیام تسلیت 
و حضور در مراسم یاد بود ابراز داشتند، قدردانی کنم. همچنین 
مایلم مراتب تشکر خود را از دولت روسیه برای میزبانی این 
اجلاس مهم، اعلام دارم. ضمن ابراز خرسندی از پیوستن در گروه 
بریکس، دهمین نشست وزرای محیط زیست بریکس را فرصتی 
برای تصمیمات واقع بینانه، منصفانه و فراگیر برای اقدامات لازم 
جهت رفع چالش های مشترک در حوزه حفاظت و حمایت از 
محیط زیست می دانم.همچنین از این فرصت استفاده نموده و 
ضمن اشاره به مسؤولیت مشترک همه ما در اعتراض علیه نسل 
کشی و کشتار وحشیانه حدود ۴۰ هزار مردم بی گناه غزه، به لزوم 
حمایت همه جانبه از مردم فلسطین و محکومیت جنایات رژیم 
اشغالگر صهیونیستی، بر اتخاذ تدابیر ضروری از سوی تمامی 
کشورها برای توقف این جنایات و محاکمه جنایتکاران این رژیم 
به همراه تلاش برای جبران خسارات وارده بر محیط زیست غزه 
تاکید می کنم.عالی جنابان، بدون تردید بی توجهی به حفاظت از 
محیط زیست چالش های جدی و نوظهوری را برای همه مردم 
تنها سیاره ما ایجاد کرده است. پیامدهایی از قبیل بر هم خوردن 
تعادل طبیعت، تهدید حیات و انقراض گونه های زیستی، امنیت 
غذایی و سلامت انسان ها به همراه گسترش فقر، از جمله آثار این 
چالش ها است.خانم ها، آقایان، نقصان ابزارهای لازم برای اجرای 
اقدامات اساسی شامل منابع مالی، فناوری ها و ظرفیت سازی به 
منظور توسعه اجتماعی و اقتصادی همگام با حفاظت از محیط 
زیست بزرگترین مشکلات بشر کنونی برای گذار عادلانه به سوی 
آینده ای سازگار با محیط زیست و همراه با تاب آوری می باشد. از 
جانبه،  یک  محدودیت های  و  تحریم ها  اعمال  دیگر  سوی 
غیرعادلانه و غیر متوازن در تجارت بین الملل به بهانه حفاظت از 
محیط زیست علیه کشورهای مستقل مشکلات و چالش های 

عدیده ای را در پی خواهد داشت.«

معاون سازمان پزشکی قانونی اعلام کرد
فعالیت ۹00 پزشک در پزشکی قانونی

معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی سازمان پزشکی قانونی کشور 
گفت: در سال ۱۴۰۲، در مجموع ۲ میلیون و ۱۵۰ هزار و ۱۷۰ 
پرونده در مجموعه سازمان پزشکی قانونی رسیدگی شده است.

به گزارش ایسنا به نقل از قوه قضاییه، رضا حاج منوچهری گفت: 
سازمان پزشکی قانونی تا امروز در ۴۴۷ مرکز در سراسر کشور به 
ارائه خدمت به هموطنان می پردازد. ۳ هزار و ۸۰۰ نفر پرسنل نیز 
در حال حاضر در این سازمان مشغول به کار هستند که شامل 
نیروهای رسمی، پیمانی، قراردادی و شرکتی می شوند. از این 
تعداد ۹۰۰ نفر پزشک هستند که از این تعداد پزشک نیز ۲۰۰ 
نفر پزشک متخصص و مابقی پزشکان عمومی هستند. همچنین 
در حال حاضر ۱۹۸ نفر پزشک معاضدتی داریم که این افراد در 
با  زیادی  فاصله  یا  و  العبور هستند  مراکزی که عموماً صعب 
نزدیک ترین مرکز رسمی سازمان پزشکی قانونی دارند در مطب ها 
یا اماکنی که به صورت امانی از دادگستری یا فرمانداری ها گرفته 
شده در حال ارائه خدمت هستند.وی ادامه داد: در سال ۱۴۰۲، 
در مجموع ۲ میلیون و ۱۵۰ هزار و ۱۷۰ پرونده در مجموعه 
سازمان پزشکی قانونی رسیدگی شده است. برخلاف تصوری که 
عموم مردم از سازمان پزشکی قانونی دارند و آن را به اسم تشریح 
می شناسند از مجموع پرونده های وارده به این سازمان در سال 
گذشته تنها ۳.۶ درصد از پرونده های ما مربوط به حوزه تشریح 
بود. ۸۷.۷ درصد پرونده های وارده به سازمان مربوط به حوزه 
در حوزه  و ۱.۶ درصد  آزمایشگاه  معاینات، ۷.۱ درصد حوزه 
کمیسون ها مربوط می شد. در هرکدام از این بخش ها پرونده های 
مطروحه با سرعت و دقت فراوان مورد بررسی قرار گرفته و نظر 
نهایی کارشناسان به مراجع محترم قضایی ارسال شده است.حاج 
منوچهری درباره  مهمترین اقدامات انجام شده در سال ۱۴۰۲ در 
زمینه تامین نیروی انسانی گفت: در اداره کل منابع انسانی عمدتاً 
در زمینه جذب نیرو اقداماتی صورت پذیرفته است. متاسفانه یکی 
از مشکلاتی که ما همیشه با آن مواجه هستیم و در گذشته نیز 
در  ما  که  جذبی  ردیف های  که  است  این  بودیم  آن  شاهد 
آزمون های استخدامی برای ورود نیروی انسانی به این سازمان در 
نظر می گیریم کامل نمی شود. در سال ۱۴۰۲ و در ۳ ماهه اول 
این سال، آزمونی را برگزار کردیم که در قالب این آزمون برای 
جذب ۱۱۸ نفر در سازمان پزشکی قانونی تامین اعتبار انجام داده 
و هماهنگی های آن را با سازمان اداری و استخدامی و برنامه و 
بودجه انجام داده بودیم. متاسفانه در آزمون مذکور از ۱۱۸ ردیفی 
که در آزمون وجود داشت ۴۲ ردیف فاقد ورودی و داوطلب بود 
که این اتفاق جای تامل دارد. از این ۴۲ ردیف ۳۲ ردیف مربوط 
به پزشکان بود )۳ ردیف متخصص پزشکی قانونی و یک ردیف 
روانپزشک و مابقی ردیف هایی که قرار بود پزشکان عمومی جذب 
شوند فاقد متقاضی بودند(؛ البته این اتفاق در دوره های قبل نیز 
تکرار شده بود و این یکی از مشکلاتی است که ما در حوزه جذب 

نیروی انسانی همواره با آن مواجه هستیم. 

مدیر کل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت 
ایران اعلام کرد

پیشنهاد پوشش بیمه ای 
پانسمان های نوین سوختگی 

مدیرکل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت ایران، 
نسبت به میزان هزینه کرد سازمان متبوع خود در حوزه 
کاملی در خصوص  اسماعیل  داد.محمد  پاسخ  سوختگی 
هزینه های بیماران سوختگی تحت پوشش بیمه سلامت 
گفت: کلیه هزینه های بستری بیماران سوختگی )همانند 
سایر بیماری های دیگر( در بخش بستری عادی، سوختگی 
و بخش مراقبت ویژه سوختگی )BICU( بر اساس تعرفه 
با سهم سازمان ۹۰% )در برخی  مصوب هیات وزیران و 
صندوق های بیمه ای دارای تخفیف  بر اساس مصوبه هیات 
دولت با سهم سازمان ۹۵ تا ۱۰۰ درصد( محاسبه و پرداخت 
بیمه  سازمان  تخصصی  خدمات  دفتر  می شود.مدیرکل 
سلامت ایران افزود: تعرفه تخت سوختگی به ازای هر روز 
است.  پرداخت  قابل  سوختگی  بخش  در  بیمار  اقامت 
همچنین تعرفه تخت ویژه سوختگی، BICU به ازای هر 
روز اقامت بیمار در بخش ویژه سوختگی قابل پرداخت است.
وی ادامه داد: در سوختگی هایی که از پانسمان غیر نوین 
استفاده می شود جهت خدمات و لوازم مصرفی معادل ۱۲ 
درصد تعرفه تخت سوختگی در بخش سوختگی و معادل 
۴.۲ درصد تعرفه تخت ویژه سوختگی BICU پرداخت 
می شود. ضمن اینکه در سوختگی هایی که از پانسمان نوین 
استفاده می شود )نقره( هزینه خدمات و لوازم مصرفی برابر 
تعرفه مربوطه پرداخت می شود. پیشنهاد در تعهد قرار گرفتن 
سایر پانسمان های نوین به دبیرخانه شورایعالی بیمه سلامت 
کشور ارائه گردیده است.بنابر اعلام سازمان بیمه سلامت، 
کاملی تاکید کرد: جهت انجام گرافت برای بیماران سوختگی، 
هزینه های مربوط به عمل جراحی گرافت و لوازم مصرفی 
مربوطه برابر تعرفه اعلامی پرداخت شده و در موارد سوختگی 
که بیمار متحمل هزینه های گزاف می شود به منظور جبران 
هزینه های  بیمار،  از جیب  پرداخت  هزینه های  از  بخشی 
پرداختی بیمار )فرانشیز پرداختی بیمار( با تائید کمیته استانی 
)صندوق بیماران خاص و صعب العلاج( در قالب هزینه خارج 

از ضوابط قابل پرداخت است.

بیماریهای غیرواگیر؛ 
عامل مرگ سالی 41 میلیون نفر در جهان 

جهاد  سازمان  سلامت  ارتقاء  و  پیشگیری  طب  کلینیک  مدیر 
غیرواگیر  بیماری های  اینکه  بیان  با  تهران  علوم پزشکی  دانشگاهی 
سالانه عامل مرگ ۴۱ میلیون انسان در جهان است، گفت: اصلاح 
سبک زندگی در پیشگیری از بیماری های غیرواگیر، نقش اساسی 
از  غیرواگیر  بیماری های  اینکه  بیان  با  یاری  حسین  دارد.دکتر 
چالش های مهم زندگی بشر به حساب می آید، اظهار کرد: سکته های 
قلبی و مغزی، فشار خون، دیابت، سرطان ها، بیماری های تنفسی، 
جزو  روان  و  اعصاب  اختلالات  و  عضلانی_اسکلتی  بیماری های 
با  امروز  دنیای  در  بشر  می آیند.  حساب  به  غیرواگیر  بیماری های 
بیماری های غیرواگیر مواجه است؛ به نحوی که بیماری های غیرواگیر، 
بیش ترین علت مرگ و میر، ناخوشی و ناتوانی هستند.وی ادامه داد: 
برآوردها بیانگر این است، سالانه ۴۱ میلیون نفر در جهان به دلیل ابتلا 
به بیماری های غیرواگیر جان خود را از دست می دهند. همچنین ۷۱ 
دلیل  به  می شود  تحمیل  انسان ها  به  که  هزینه هایی  از  درصد 
بیماری های غیرواگیر است. با توجه به آمار و ارقام مربوط به بیماری های 
غیرواگیر می توان گفت که مهم ترین معضل بشر از منظر سلامتی، 
بیماری های غیرواگیر است. اگر نسبت به موضوع سلامت مردم و 
جامعه احساس نگرانی می کنیم، باید بیماری های غیرواگیر را در کانون 
توجه قرار دهیم. تمام کشورهای جهان، چه کشورهای توسعه یافته و 
چه کشورهای در حال توسعه باید به بیماری های غیرواگیر توجه کنند.

مدیر کلینیک طب پیشگیری و ارتقاء سلامت سازمان جهاد دانشگاهی 
علوم پزشکی تهران درباره ضرورت پیشگیری از بیماری های غیرواگیر 
گفت: پرسش های »چگونه از بیماری های غیرواگیر پیشگیری کنیم؟ 
سلاح انسان ها در مقابل این بیماری ها چیست؟« را مطرح می کنم که 
در پاسخ به این پرسش ها باید گفت وراثت و عوامل محیطی در ابتلاء 
به بیماری های غیرواگیر نقش دارند؛ البته وراثت از کنترل انسان ها 
خارج است و عوامل محیطی تا حدودی قابل کنترل هستند.وی با 
اشاره به ضرورت اصلاح سبک زندگی زندگی گفت: اصلاح سبک 
زندگی در پیشگیری از بیماریهای غیرواگیر نقش دارد. تغییر و اصلاح 
بیماری های  با  مقابله  در  انسان ها  سلاح  مهم ترین  زندگی،  سبک 

غیرواگیر به حساب می آید.

دهیاری های  امور  معاون  شجاعی:  رحمان 
از  کشور  دهیاری های  و  شهرداری ها  سازمان 
توزیع ۲۰۰۰ خودروی مکانیزه سبک حمل زباله 
به دهیاری های سراسر کشور طی هفته آینده 
خبر داد.مهیار نورعلی با اشاره به اقدامات این 
سازمان و تأکید وزیر کشور برای حل مشکل 
علت  ترین  مهم  کرد:  اظهار  روستاها،  پسماند 
به مراکز دفع  انتقال  و  ضعف در جمع آوری 
پسماند در روستاها، نبود خودرو بود که به همین 
با   نیسان  وانت   اقدام ۲۰۰۰  اولین  در  منظور 
اختیار  تهیه و در  زباله  قابلیت حمل و تخلیه 

دهیاری های کشور قرار خواهد گرفت.
 وی ادامه داد: سازمان شهرداری ها و دهیاری 
های کشور به منظور ارائه خدمات بهتر دهیاری 
ها به روستاییان در گذشته نیز با اهدای ماشین 
آلات، از دهیاری ها حمایت می کرد؛ اما متاسفانه 
از سال ۱۳۹۲ این امکان وجود نداشته است؛ 
ولی با لطف خداوند و تاکید وزیر کشور و پیگیری 
و  ها  شهرداری  سازمان  رییس  مجدانه  های 
دهیاری های کشور این اتفاق در سال جاری رقم 
خورد.نورعلی اظهار کرد: از سوی مرکز مدیریت 
پسماند شهری و روستایی سازمان شهرداری ها 

و دهیاری ها، تمام کشور به ۳۰۰ منطقه تقسیم 
بندی شده است که بر اساس وسعت، جمعیت 
و تعداد دهیاری ها این تعداد خودرو از فردا شنبه 
توزیع خواهد شد و پیش بینی شده است با این 
اقدام حدود ۹۵ درصد مشکل حمل پسماند در 

روستاها حل شود.
معاون امور دهیاری ها در ادامه همچنین بر لزوم 
تجهیز دهیاری ها به امکانات لازم برای رفاه و 
آسایش روستاییان تأکید کرد و افزود: در حال 
حاضر ۹۳۸ دستگاه خودروی آتش نشانی در 
دهیاری ها مستقر هستند که بهسازی و توسعه 

این  های  اولویت  از  ایمنی  و  خدماتی  ناوگان 
مجموعه است.

نورعلی افزود: خوشبختانه با پیگیری های انجام 
شده ، در سال گذشته و پس از دو سال وقفه، 
مجوز استفاده از ظرفیت نیروهای وظیفه برای 
روستایی  آتش نشانی  پایگاه های  در  بکارگیری 
توسط ستاد کل نیروهای مسلح صادر شد؛ به 
طوری که حدود ۳۵۰ نفر از دارندگان مدرک 
کارشناسی به بالا پس از طی دوره های آموزش 
فعالیت  دهیاری ها  در  نشان  آتش  عنوان  به 

خواهند کرد.

معاون امور دهیاری های سازمان شهرداری ها در گفتگو با پیشرو خبر داد:

توزیع2000 خودروی حمل زباله در روستاها از هفته آینده

آغاز  از  تهران  شهر  ترافیک  و  نقل  و  سازمان حمل  مدیرعامل 
ساماندهی فضای پارک حاشیه ای شهر تهران خبر داد.

شهریار افندی زاده در مورد آخرین وضعیت ساماندهی فضای پارک 
حاشیه ای در تهران، گفت: در مورد پارک های حاشیه ای با توجه به 
هماهنگی که در شهرداری تهران انجام شد و با توجه به آسیب 
شناسی که از اجرای طرح های قبلی بدست آوردیم، با مدل جدید 

از سه منطقه۱،۴و ۵ کار ساماندهی را آغاز کردیم.
وی با بیان اینکه برای این سه منطقه بر اساس مصوبه شورای 
ترافیک حدود ۳۰ هزار فضای پارک پیش بینی شده است، اظهار 
کرد: تمام سیستم ها هوشمند شده و شهروندان می توانند از طریق 
اپلیکیشن نسبت به شناسایی فضای پارک حاشیه ای اقدام کنند و 
مقرر شده است که با سیستم های کنترلی این فضاها در اختیار 

مصرف کنندگان قرار گیرد.
یک  حاشیه ای  پارک  اپلیکیشن  اینکه  بر  تاکید  با  زاده  افندی 
اپلیکیشن در دل آپ های مورد تأیید شهرداری تهران است و قرار 
نیست اپلیکیشن جداگانه ای طراحی شود، اظهار کرد: شهروندان 
و  عوارض  پرداخت  به  نسبت  اپلیکیشن  این  توسط  می توانند 

شناسایی پارک حاشیه ای اقدام کنند.
وی با تأکید بر اینکه در صورت اجرای موفقیت آمیز ساماندهی پارک 
حاشیه ای در سه منطقه فوق  الذکر، علاقه مند هستیم که این طرح 
را به برخی مناطق دیگر نیز گسترش داده و به صورت فاز به فاز 
فضاهای پارک حاشیه ای در اختیار مردم باشند، تصریح کرد: با 

اشغال  از  پارک  فضای  نوعی  به  حاشیه ای  پارک  ساماندهی 
خودروهایی که از صبح تا شب نسبت به پارک خودرویشان در کنار 
معابر اقدام می کنند؛ خارج و فضای پارک حاشیه ای در اختیار 
خودروهایی قرار می گیرد که مدت زمان کمتری توقف می کنند و 
به  می بایست  دارند  توقف  به  نیاز  زیادی  زمان  که  خودروهایی 

پارکینگ های عمومی مراجعه کنند.
مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهر تهران با بیان اینکه با 
اجرای روش های کنترل فضای پارک حاشیه ای و نرخ گذاری 
می توان مسائل دیگر همچون پارک دوبل را هم رفع کرد، در پاسخ 
به سوالی مبنی بر اینکه آیا پارک بان ها بر می گردند، گفت: شناسایی 
جای پارک و مدیریت آنها به پارک بان ها ارتباطی ندارد چرا که این 
اقدامات از طریق اپلیکیشن ها شناسایی می شود و افرادی که پارک 
یعنی  کنترلی  سیستم های  طریق  از  باشند  داشته  غیرمجاز 
دوربین های نصب شده بر روی موتورسیکلت و خودرو کنترل 

می شوند.
وی اضافه کرد: در حال حاضر این طرح در مناطق ۱،۴ و ۵ اجرا 

خواهد شد و بعد از آن به سایر مناطق مورد نظر تسری می یابد.

مدیرعامل سازمان حمل و نقل تهران خبر داد:

آغاز ساماندهی پارک حاشیه ای در 3 منطقه تهران
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گفت:  رابطــه  این  در  محمــودی  محمود  ترکمانی: 
ارتباط  مدیران  برای  شده  تکلیف  وظایف  جمله  از 
محل  در  حضور  با  که   باشد  می  مردم  با  نزدیک 
واقع  )سامد(  دولت  و  مردم  ارتباط  الکترونیکی  سامانه 
مردمی  درخواستهای  و  سوالات  به  استانداری   در 

پاسخ دادیم.
مدیر عامل شرکت توزیع برق استان مرکزی در گفتگو با 
پیشرو گفت : از طریق این سامانه  ازساعت  ۱۱ الی ۱۲:۳۰ 
روز یکشنبه ۳تیر ماه به مدت یک ساعت و نیم به صورت 
به  رسیدگی  و  بودیم  مردم  سوالات  پاسخگوی   برخط 

درخواست هادر دستور کار قرار گرفت .
وی خاطرنشان کرد :  در ارتباط مردمی مستقیم در سامانه 
سامد،مشکلات مطرح شده از سوی مردم به صورت دقیق 
در حوزه توزیع برق بررسی و دستورات لازم برای رفع آنها 

به مسئولین بخش های مربوطه صادر گردید.
محمودی تصریح کرد:  سامانه ارتباطی سامد "سامانه 
ارتباطی مردم و دولت " از طریق شماره تماس ۱۱۱ می 
باشد که آماده دریافت مشکلات مردمی است ، همچنین 
در  و  برق  فوریت های  مرکز  روزی ۱۲۱  شبانه  سامانه 

هرساعت آماده پاسخگویی به مردم است.

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان مرکزی در سامد پاسخگوی 
سوالات مردم شد

برای  گفت:  اردبیل  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل   
تکمیل سدهای عمارت گرمی مغان و عنبران نمین ۳۲۰ 
هزار میلیارد ریال هزینه شد.علی حیدری اناری اظهار 
کرد: ۱۲۰ هزار میلیارد ریال از این میزان برای اجرای 
سد عمارت و ۲۰۰ هزار میلیارد ریال دیگر هم برای سد 
عنبران هزینه شده است.وی افزود: ساکنان ۹ روستا شامل 
روستاهای محدوده استان اردبیل و آذربایجان شرقی با 
تکمیل سد عمارت به محل جدید انتقال داده شدند تا 
معاش و زندگی خود را در یک فضای روستایی بهتر و 
مناسب تر ادامه داده و از مزایای سد عمارت بهره مند شوند.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اردبیل گفت: تخصیص 
منابع آبی را از طریق سد عمارت هم برای صنعت، شرب 
مناطق  تا ساکنان  بود  و هم کشاورزی شاهد خواهیم 

روستایی و پایاب این سد بتوانند از آن بهره مند شوند.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اردبیل با بیان اینکه در اثر 
بارش های اخیر حجم ذخایر سدهای این استان به بیش 
از ۱۹۵ میلیون متر مکعب رسیده است ، افزود: ۳۲ درصد 
حجم ذخایر سدهای این استان پر شده که با بارش های 
رخ داده در اردیبهشت و اوایل خردادماه امیدواریم این 
حجم تا ۵۰ درصد و بالاتر هم افزایش یابد.وی با اشاره 
به ذخایر سد یامچی اردبیل ادامه داد: این سد در حال 
حاضر بیش از ۲۷ میلیون مترمکعب آب دارد و پیش بینی 
می شود این مقدار به میزان قابل توجهی افزایش یابد.

حیدری اناری اظهار کرد: هر چند نسبت به سال گذشته 
ایام با کاهش پنج درصدی در ذخایر حجم  در همین 
مخزن سد یامچی روبرو هستیم ولی پیش بینی ها حکایت 
از جبران این کسری و بهبود شرایط ذخیره سازی این سد 
دارد.وی همچنین از افزایش ذخیره سد سبلان به ۳۹ 

میلیون متر مکعب خبر داد و گفت: حجم ذخیره این سد 
پنج میلیون متر مکعب نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
افزایش یافته و به نظر می رسد روند ذخیره سازی در پشت 
سد سبلان قبل از شروع کشت و زرع بهاره ادامه پیدا کند.

حیدری اناری به ذخایر سد ارس و خداآفرین به عنوان ۲ 
سد تامین کننده آب آشامیدنی و کشاورزی شمال استان 
اشاره کرد و افزود: این ۲ سد نیز نسبت به گذشته وضعیت 
بهتری دارند و برنامه ریزی بر این است تا از ذخایر آن برای 
بخش های کشاورزی و آشامیدنی استفاده شود.مدیرعامل 
شرکت آب منطقه ای اردبیل اظهار کرد: پیش بینی می شود 
با توجه به در پیش بودن فصل گرم سال میزان مصرف 
نیز افزایش یابد که قطعا با رعایت اصل صرفه جویی در 
مصرف آب و سایر انرژی ها امیدواریم تابستان خوبی را 

سپری کنیم.

 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اردبیل :

۳۲۰ هزار میلیارد ریال صرف احداث سدهای عمارت و 
عنبران نمین شد

مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی 
مولدهای  از  استفاده  بودن  کار  در دستور  به  اشاره  با 
مصرف  افزایش  وجود  با  گفت:  مشترکان  خودتامین 
برق در آذربایجان غربی نسبت به سال گذشته، اجرای 
کامل برنامه  های مدیریت مصرف و همکاری بخش های 
مختلف در اجرایی شدن این برنامه ها سبب شده هفته 
اول تابستان را بدون مشکل سپری کنیم.طاهر کیامهر 
افزود:حدود ۶۰ درصد از برنامه تعیین شده جهت صرفه 
تامین  خود  مولدهای  آمدن  مدار  به  طریق  از  جویی 

داشته اند  شرکت  با  همکاری  قرارداد  که  مشترکینی 
محقق شده است و تا امروز پنج مگاوات صرفه جویی 
حاصل از به مدار آمدن مولدها داشته ایم.وی اضافه کرد: 
برنامه ریزی شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی تا 
تحقق ۱۰۰ درصدی و رسیدن به هدف گذاری هشت 
مگاواتی پیگیری خواهد شد و این امر نیازمند همکاری 
است.مدیرعامل شرکت  قرارداد  دارای  تمام مشترکان 
توزیع نیروی برق آذربایجان غربی ادامه داد: هفته اول 
و ۱۵۷  هزار  یک  به  استان  در  برق  مصرف  اوج  تیر، 

مگاوات رسید که در مدت مشابه سال گذشته میزان 
مصرف برق رقمی در حدود یک هزار و ۸۴ مگاوات بود.

وی اضافه کرد: این افزایش هفت درصدی در حالی بود 
که افزایش دمای قابل توجهی نداشتیم.

کیامهر با اشاره به اینکه همکاری مردم در جلوگیری از 
افزایش بی رویه مصرف تاکنون خوب بوده است، اظهار 
کرد: امیدواریم با همکاری خوب مشترکان طی هفته های 
آتی نیز جهت گذر موفق از پیک بار تابستان امسال ادامه 

داشته باشد.

مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی :

استفاده از مولدهای خودتامین مشترکان در دستور کار 
شرکت برق آذربایجان غربی است

شهروندان یزدی می  توانند با ورود به سامانه 
یکپارچه  خدمات  منظومه  در  "بازپس" 
و ثبت درخواست، پسماندهای  "یزدمن" 
خشک قابل بازیافت خود را تحویل و در 
قبال آن حساب شهروندی خود را شارژ 
آوری  جمع  گذشته  های  سال  کنند.در 
شهروندان  بازیافت  قابل  خشک  پسماند 
سازمان  جمع آوری  خودروهای  توسط 
مدیریت پسماند شهرداری که یک ملودی 
را هنگام عبور از کوچه ها پخش می کردند 
انجام می شد.از ابتدای سال ۱۴۰۳ با توجه 
امر  این  "بازپس"  سامانه  اندازی  راه  به 
بسیار ساده تر و بهتر قابل انجام شده است؛ 

سامانه  وارد  گرامی  شهروندان  کافیست 
"بازپس" شوند و با مشخص کردن زمان 
و مکان مورد نظرشان برای تحویل پسماند 
جمع آوری  خودرو  بازیافت،  قابل  خشک 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری جهت 
در  خشک  پسماندهای  گرفتن  تحویل 
محل حضور می یابد.با این اقدام حساب 
شهروندی فرد متناسب نوع و وزن پسماند 
خشک تحویلی شارژ می شود و مردم می 
برای  مذکور  حساب  موجودی  از  توانند 
استفاده از وسایل شهربازی ها، اتوبوس های 
شهری، توقف سنج حاشیه معابر و ... بسیاری 
از خدمات دیگر شهرداری از موجودی آن 

استفاده کنند.همچنین این امکان نیز وجود 
دارد که در سامانه »حساب شهروندی من« 
درخواست تسویه حساب بزنند و موجودی 
حساب شهروندی خود را به حساب بانکی 
از  بهره مندی  دهند.برای  انتقال  خود 
خدمات متنوع منظومه خدمات یکپارچه 
)از جمله بازپس( کافیست که  "یزدمن" 
به  و  یکبار  فقط  یزدی  عزیز  شهروندان 
سادگی عضو "یزدمن" شوند. به این منظور 
باید به نشانی my.yazd.ir رفته و گزینه 

ورود/ثبت نام را انتخاب کنند.
همچنین می توانند برای استفاده آسان تر، 
یا  نشانی  همین  از  را  "یزدمن"  برنامک 

مخازن نرم افزاری همچون بازار و مایکت 
دریافت و بر روی تلفن همراه خود نصب 
نمایند.همچنین هرگونه سؤال، پیشنهاد یا 
انتقادی نسبت به "بازپس" یا سایر خدمات 
با  می توانند  را  دارند  "یزدمن"  منظومه 
تلفن ۱۳۷ )گزینه دوم( در میان بگذارند.

قطعاً تفکیک هرچه بیشتر پسماند خشک 
از مبدأ توسط شهروندان بافرهنگ یزدی 
بر  مثبت  تأثیرگذاری  بر  علاوه  می تواند 
محیط زیست، به زیبایی شهر، رفع مشکل 
زباله گردها و همچنین ایجاد درآمد قابل 
ملاحظه برای خانواده ها و مدیریت بهتر 

شهر کمک کند.       

 با ورود در منظومه خدمات یکپارچه "یزدمن" انجام می شود؛

سامانه "بازپس" جایگزین روش های قدیمی جمع آوری پسماند خشک

شهردار کرمان تأکید کرد:
مردم باید تأثیر پرداخت عوارض را 

در شهر ببینند
شهردار کرمان، با تأکید بر اینکه مردم باید تأثیر پرداخت عوارض 
را در شهر ببینند، گفت: برای تشویق مردم به پرداخت عوارض، 
نیاز است تا مردم را نسبت به کارهایی که از محل پرداخت مالیات 
و عوارض در شهر انجام می شود، آگاه کنیم. محسن تویسرکانی، 
مدیریت  مشکلات  و  مسایل  بررسی  نشست  در  امروز  صبح 
تشخیص و وصول درآمد شهرداری که با حضور معاونان شهردار 
و برخی از مدیران شهرداری برگزارشد، ضمن گرامی داشت یاد 
روز  چهلمین  بهشتی«،  »شهید  به ویژه  تیر«،  هفت  »شهدای 
شهادت رئیس جمهور شهید را نیز تسلیت گفت و بر حماسه 
انتخابات و حضور پررنگ مردم برای انتخاب فرد اصلح، تاکید کرد.

 وی با اشاره به آشنایی قبلی خود با حوزه درآمد، جایگاه مدیریت 
دانست  مهم  درآمد  کسب  در  را  شهرداری  درآمدهای  وصول 
و گفت: وصول عوارضی که مردم برای پرداخت آن راه چاره ای 
ندارند، هنر ما نیست؛ باید بر نوآوری، خلاقیت و تدبیر برای دریافت 
عوارض، تلاش کرد.تویسرکانی، با بیان ینکه درآمد و افزایش آن، 
افزایش  به  توجه  با  اصلی شهرداری است، گفت:  از موضوعات 
بودجه سالیانه باید به سمت اقدامات نوآورانه رفت و از روش های 
سنتی در همه حوزه ها به خصوص وصول درآمد، فاصله گرفت.

وی، با بیان اینکه واحدهای مختلف شهرداری، در مسیر اجرا و 
پیشبرد برنامه های سازمان، موثر و تحول آفرین هستند، افزود: 
ازجمله این موارد می توان به مدیریت  وصول درآمد و سازمان 
سرمایه گذاری اشاره کرد.تویسرکانی، با بیان اینکه به افراد نوآور در 
وصول درآمد نیاز داریم، گفت: کارکنان باید تحول ایجاد کنند و 
تنها به آنچه وجود دارد، قانع نباشند.شهردار کرمان، بر اهداف هر 
سازمان در کسب درآمد و ایجاد راهکار و فرهنگ سازی موثر در 
این خصوص، تاکید و خاطرنشان کرد: فرهنگ بالای شهروندی، 
مبنای فرهنگ عمومی در جوامع امروزی است.وی، رصد مستمر 
شیوه های کسب درآمد و شناسایی نقاط ضعف و قوت آن را مهم 
دانست و افزود: هرچند امکانات نرم افزاری نظیر سامانه های موجود، 
موثر و لازم است، اما ایجاد راهکارهای نوآورانه برای وصول درآمد، 
تاثیر بیشتری در افزایش درآمد دارد.شهردار کرمان، با بیان اینکه از 
ابتدای ورود به شهرداری بر ممیزی تاکید داشته است، گفت: نیاز 
است تا کارگروهی برای سیاست گذاری درجهت وصول درآمد و 
بررسی روند آن با هدف بهره وری بیشتر، تشکیل شود.تویسرکانی، 
بر اطلاع رسانی و تبلیغات بیشتر با محوریت »درآمد« و نقش آن 
در پیشرفت شهری تاکید کرد و بررسی نقش سامانه های کشوری 
نظیر سامانه »سمیع« را مهم دانست و اظهار داشت: نیاز است 
واحد درآمد نسبت به قبل قدرتمند تر عمل کند.در این نشست، 
معاون مالی و اقتصادی شهردار کرمان، کسب درآمد را از پایه های 
اصلی و بنیادی شهرداری برشمرد و به تشکیل کمیته درآمد 
شهرداری و برنامه ریزی در این خصوص اشاره کرد و افزود: این 
کمیته در پیدا کردن نقاط ضعف و قوت درآمدزایی در این مدت 
بسیار کارساز بوده است.رامین امیرمداح، به مشکلات مطرح شده 
در وصول عوارض، مانند »عوارض مربوط به اتباع بیگانه« اشاره 
و راه حل های لازم برای آن را تشریح کرد.وی، پیشرفت کار در 
»ممیزی« را خوب ارزیابی کرد و با بیان اینکه بالای یک سال برای 
این طرح، کار شده است، از عقد یک قراداد با یک شرکت متخصص 
برای اجرای طرح، خبر داد.مدیرتشخیص و وصول درآمد شهرداری 
کرمان نیز، ضمن تشکر از حضور شهردار و مدیران شهرداری، به 
سابقه بالای نیروهای کارآمد در این مدیریت اشاره کرد و مهم ترین 
وظیفه این اداره را تهیه و تنظیم لوایح عوارضی سالانه برشمرد و 
گفت: لوایح عوارضی تصویب شده در سال جاری، نتیجه پیگری های 
مستمر و برگزاری جلسات متعدد بوده که بر این اساس لوایح 
خوبی برای سال ۱۴۰۳ تصویب و در زمان مناسب ابلاغ شد.علی 
لوایح  تصویب  و  بررسی  برای  داریم  قصد  کرد:  بیان  عسکری، 
عوارضی سال آینده، از ماه آینده شروع کنیم تا در اسرع وقت لوایح 
عوارضی سال ۱۴۰۴ نیز مصوب شود.وی با بیان اینکه ۹۰ درصد 
درآمدهای مرکز در این اداره ثبت، پیگری و اخذ می شود، افزود: 
عوارض خودرو ازجمله مهمترین عوارض است و در سال گذشته 
۵۷ میلیارد تومان از این محل، درآمد وصول شده است.عسکری، 
با بیان اینکه درآمد حاصل از عوارض خودرو، نسبت به سال قبل 
از آن، حدود ۷۰ درصد رشد داشته است، از وصول هفت میلیارد 
تومان درآمد عوارض خودرو در فروردین ماه سال جاری خبر داد و 
یادآور شد: عوارض خودورو از درآمدهای پایدار شهرداری است که 
سعی کردیم با انجام تبلیغات موثر و پیگیری های مستمر، آن را 
وصول کنیم.وی بر وجود مشکلات سامانه کشوری »سمیع« اشاره 
کرد و گفت: هرچند اتصال به این سامانه منجر به کاهش درآمد 
ناشی از عوارض خودرو خواهد شد، اما طبق تاکید وزارت کشور، 
باید به این سامانه متصل شویم.عسکری در ادامه، به روزکردن 
پرداخت بدهی عوارض حمل و نقل بلیط مسافر در ترمینال های 
مسافربری را ازجمله اقدامات انجام شده ذکر کرد و ادامه داد: در 
سال گذشته از این محل، حدود ۱۲ میلیارد تومان درآمد، وصول 
شده است.وی به پیگیری بدهی پرونده های غیرصنفی ازجمله 
پرونده های »وکیل ها« و »پزشکان« از طریق کمیسیون ماده ۷۷ 
و اجرای ثبت اشاره  کرد و افزود: در سه ماه اخیر ۵۰۰ میلیون 
تومان از این محل، درآمد وصول شده؛ همچنین تمام کارکنان 
اداره درآمد، پیگیر وصول عوارض ناشی از ارزش افزوده بودند که 
به خوبی وصول شده است.مدیر تشخیص و وصول درآمد شهرداری 
کرمان، با بیان اینکه عوارض ناشی از آلایندگی به خوبی دریافت 
نمی شود؛ در حالی که این موضوع نیاز شهر کرمان است، یادآور 
شد: سال گذشته یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان از این محل 
درآمد وصول شده است، درحالی که شهرستان های دیگر مبالغ 
بیشتری را دریافت کردند.وی در ادامه، تعامل بیشتر با استانداری و 
اداره اتباع برای وصول عوارض اتباع بیگانه را نیز مطرح و بر پیگیری 
لازم برای دریافت سهم شهرداری از جرائم رانندگی نیز تاکید کرد.

عسکری، همچنین محقق شدن دو درصد عوارض نقل وانتقال و 
وصول در حدود ۲۰۰ میلیارد تومان از محل صدور گواهینامه و 
گذرنامه در سال گذشته را ازجمله این موارد دانست و به موضوع 
مهم ممیزی اشاره کرد و گفت: این اقدام را از ابتدای سال در 
دستور کار قرار دادیم و با کسب اطلاعات لازم و راه اندازی ستاد 
ممیزی شهرداری، کار را تا حدودی پیش بردیم و تاکنون، اسناد 
مناقصه و شرح خدمات آماده شده؛ اما همچنان به عکس و نقشه 

به روز شده و نرم افزار کاربردی ممیزی، نیازمند هستیم.
وی با بیان اینکه به زودی نقشه لازم، آماده  و زیرسیستم ها فراهم 
می شود، از اختصاص ۱۱ میلیارد تومان اعتبار برای این منظور 
خبر داد و گفت: این اقدام به صورت پایلوت از یک منطقه شروع و 
در صورت داشتن خروجی موثر، به تمام مناطق دیگر ارجاع داده 
می شود.عسکری، عوارض نوسازی را نیز، ازجمله عوارض مهم و 
تاثیرگذار در درآمد پایدار دانست و گفت: در ابتدای سال با پیگیری 
مستمر، قیمت گذاری در زمان مناسب انجام و به مناطق ابلاغ شده 
است.وی در ادامه، عوارض  کسب وپیشه و موارد صنفی و غیرصنفی 
را ازجمله دیگر عوارض دانست و بر داشتن یک نرم افزار مشخص 
و اصولی برای وصول عوارض صنفی، تاکید کرد.مدیر تشخیص و 
وصول درآمد شهرداری کرمان، همچنین از تشکیل کمیته درآمد 
شهرداری برای رصد کردن درآمد کسب شده، خبر داد و گفت: در 
این کمیته جدول نمودار برای هر منطقه تهیه و دلایل کاهش و 

افزایش درآمد خواسته می شود.

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان، رونمایی 
از سردیس شهید جمهور، آیت الله سیدابراهیم رییسی را 
کار ارزشمند و ماندگار شهرداری در پاسداشت خدمات 

شخصیت های بزرگ و خادمان ملت ایران، مطرح کرد.
سلیمانی  علیدادی  حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
آیت الله  جمهور،  شهید  سردیس  از  رونمایی  آیین  در 
سیدابراهیم رئیسی که با حضور شهردار کرمان، فرماندار، 
رییس کل دادگستری استان، جمعی از مدیران استان و 
تعدادی از اعضای شورای اسلامی شهر، معاونان و مدیران 
شهرداری در میدان شورا برگزار شد، یاد و خاطره شهدای 
هفت تیر، شهدای خدمت و امام راحل)ره( را گرامی داشت 
و از شورای اسلامی شهر و شهردار کرمان، برای ایجاد 
این کار بسیار ارزشمند تشکر کرد.وی با بیان اینکه این 
در  بزرگ،  شخصیتی  ارزشمند  خدمات  پاس  به  اقدام 
جایگاه رییس جمهور که عمر خود را وقف خدمت کرد، 
کاری ماندگار است، گفت: رئیس جمهور شهید، نشان داد 
که می توان با اعتقاد به دین و اخلاق اسلامی، بهترین 
جریان  این  و  کشاند  تصویر  به  را  خدمت رسانی  وجه 
همیشه به وسیله انسان های شیفته ایثارگری در ایران و 
سایر کشورهای اسلامی ادامه خواهد داشت.حجت الاسلام 

شهید  و  مقاومت  شهر  را  کرمان  سلیمانی،  علیدادی 
افزود: مردم کرمان،  و  ایثار دانست  را سمبل  سلیمانی 
آن چنان که معروف هستند، مردمی کریم و شریفند و 
نشان داده اند که شخصیت های بزرگی را به تاریخ تحویل 
داده اند و در معرفت، شناخت و احترام گذاشتن به خادمان 
ملت، پیشتازند.وی ضمن تشکر از شهرداری و شورای 
اسلامی شهر کرمان، برای جانمایی این سردیس در میدان 
شورا به عنوان بهترین نقطه شهر، یادآور شد: در این مکان 

آثاری از شهید سلیمانی وجود دارد که نشان دهنده پیوندی 
عمیق بین این دو شخصیت بزرگ است و قرارگرفتن این 
دو نماد در کنار هم برای نسل های آینده پیام مهمی دارد.

در  کرمان،  جمعه  امام  و  استان  در  فقیه  ولی  نماینده 
ادامه، ضمن دعوت از مردم برای شرکت  در انتخابات 
ریاست جمهوری، به تداوم نهضت خدمت رسانی اشاره کرد 
و گفت: امیدواریم شخص مناسب و اصلحی برای مقام 
ریاست جمهوری انتخاب شود.شهردار کرمان نیز در حاشیه 
این آیین گفت: بعد از  شهادت آیت الله رئیسی و هیأت 
همراه، در راستای انجام وظیفه و رسالت شهرداری برای 
ماندگارکردن یاد ایشان، در حد بضاعت و توان شهرداری، 
اقدام کردیم.محسن تویسرکانی، با بیان اینکه قصد داشتیم، 
دهیم،  انجام  کرمان  در شهرداری  را  ماندگاری  حرکت 
ادامه داد: در این راستا سردیسی با همکاری و مشارکت 
هنرمندان مرکز پژوهش و تحقیقات صنعتی استان کرمان، 
ساخته و در محل نصب شد.وی مناسبت رونمایی از این 
سردیس را که با سنگ »مرمر« اجرا شده، چهلمین روز 
شهادت شهید جمهور و هیأت همراه او دانست و گفت: 
امیدواریم گام کوچکی در راستای ماندگارکردن شهید 

رییسی برداشته باشیم.

نماینده ولی فقیه در استان کرمان مطرح کرد:

کار ماندگار شهرداری کرمان با رونمایی از سردیس
 »شهید جمهور، آیت الله رییسی«

معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر البرز :
۱۰ کاروان سلامت به مناطق

 کم برخوردار البرز خدمات رایگان 
ارائه دادند

معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر البرز گفت: ۱۰ 
کاروان سلامت همزمان با دهه ولایت وامامت به ساکنان 
مناطق کم برخوردار این استان خدمات بهداشتی درمانی 
رایگان ارائه دادند.رجبی گفت: با استقرار این کاروان ها 
در هفت شعبه و ۱۰۱ خانه هلال خدمات غربالگری، 
سنجش فشار خون و قند خون برای ساکنان مناطق کم 
برخوردار انجام شد .وی گفت: طی این مدت سه هزارو 
۸۵۰ نفر از خدمات کاروان های امدادی هلال احمر بهره 
مند شدند.وی اضافه کرد: همچنین طی این مدت ۱۲ 
ایستگاه سلامت در البرز دایر شد که یک هزارو ۸۵۳ نفر 
ازخدمات هلال احمر استفاده کردند.رجبی افزود: در دهه 
ولایت و امامت سه هزار پرس غذای گرم و حدود یک 
هزارو ۵۰۰ بسته معیشتی بین نیازمندان البرز توزیع شد.

معاون داوطلبان هلال احمر البرز بیان کرد: اردو هایسلامت 
هلال احمر با حضور تعدادی پزشک متخصص و عمومی، 
پیراپزشک، ماما و روانشناس در خانه های هلال روستایی 
استان البرز برگزار شد.وی گفت: در این اردوها افزون 
بر خدمات درمانی در بخش بینایی سنجی، مشاوره های 
مشاوره  مددکاری،  تحصیلی،  و  خانواده  روانشناسی 
خدمات اجتماعی و غربالگری قند و فشارخون خدمات 
ارائه شد.معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر البرز یادآور 
شد: داوطلبان با اعزام به مناطق محروم ضمن جذب و 
عضوگیری از مراجعان، برخی آموزش های امدادی مانند 
نحوه سنجش فشار خون آموزش می دهند.رجبی افزود : 
خدمات کاروان سلامت هلال احمر به صورت ادواری در 

مناطق محروم استان البرز استان ادامه دارد.

رییس سازمان تعاون روستایی اصفهان خبرداد:
فعالیت ۴۶۰ تشکل تعاونی روستایی 

در استان اصفهان
گفت: ۴۶۰  اصفهان  روستایی  تعاون  سازمان  رییس 
تشکل تعاونی روستایی در استان اصفهان فعال است.

گفت: ۴۶۰  اصفهان  روستایی  تعاون  سازمان  رییس 
تشکل شامل شرکت های تعاونی روستایی، زنان، تولید، 
کشاورزی و اتاق اصناف در زمینه های مختلف مشغول 
ارائه خدمت به روستاییان و بهره برداران بخش کشاورزی 
استان است.محسن حاج عابدی  افزود: بیش از ۳۵۰ 
هزار نفر عضو اتحادیه ها، تعاونی ها و تشکل های روستایی 
استان اصفهان هستند.وی اظهار داشت: سازمان تعاون 
زیر مجموعه آن یکی  و واحد های  اصفهان  روستایی 
از گسترده ترین شبکه های تعاون روستایی در کشور 
اصفهان  استان  روستایی  تعاون  سازمان  است.رییس 
اضافه کرد: مجموعه برنامه های تعاون روستایی حول 
سه محور اصلی هدایت، حمایت و نظارت ساماندهی 
شده است.حاج عابدی با اشاره به نامگذاری امسال به 
»جهش تولید با مشارکت مردم«، تصریح کرد: مشارکت 
مردم مصداق بارز، اصلی و اساسی در تشکل های تعاونی 
است و ظرفیتی استثنایی برای مجموعه سازمان و یک 
وظیفه و تکلیف مضاعفی برای ماست که امیدواریم 
بتوانیم از این فرصت استفاده کنیم.او  خاطرنشان کرد: 
توانمندسازی در حوزه های مختلف شبکه  و  آموزش 
تعاون روستایی جزو برنامه های بسیار مهم و اولویتدار 
این سازمان در استان اصفهان است.حاج عابدی افزود: 
هوشمند سازی در حوزه آمار و اطلاعات یکی دیگر از 
برنامه های اساسی این شبکه است که برنامه ریزی برای 
آن در اصفهان بصورت آزمایشی انجام شده و سامانه 
جامع تعاونی ها )سجا( در حال راه اندازی است.رییس 
سازمان تعاون روستایی استان اصفهان گفت: تامین و 
توزیع بهنگام نهاد های کشاورزی در حوزه های زراعت، 
محصولات  و  آبزیان  و  شیلات  طیور،  و  دام  باغبانی، 
گلخانه ای یکی دیگر از برنامه های مهم و اساسی این 

سازمان است که تاثیر بسزایی در جهش تولید دارد.

مدیر پروژ ه های عمرانی شهرداری شهرکرد :
۳۸ هزار مترمربع از معابر منظریه 

آسفالت شد

از  عمرانی شهرداری شهرکرد گفت:  پروژ ه های  مدیر 
ابتدای امسال ۳۸ هزار مترمربع از معابر محلات منظریه 
آسفالت شده است.تورج فروزنده اظهارداشت: عملیات 
آسفالت ریزی در محلات  ۳۵، ۳۶، ۳۷ و ۳۸ منظریه 
به میزان ۳۰۰ تن برای ۳ هزار مترمربع از معابر انجام 
شد.وی با بیان اینکه ۳۵۰ تن آسفالت توسط فنیشر 
در منظریه توزیع و ۳۵ هزار مترمربع دیگر از معابر نیز 
آسفالت شده است، افزود: پارسال عملیات لکه گیری 
معابر منظریه انجام و امسال عملیات آسفالت ریزی به 
صورت دستی و نفیشر انجام شد.مدیر پروژ ه های عمرانی 
شهرداری شهرکرد بیان کرد: معابر محله ۳۸ منظریه به 
صورت کامل زیرسازی و آسفالت شده و محلات ۳۵، 
۳۶ و ۳۷ عملیات لکه گیری، ترانشه و ترمیم معابر انجام 
شده است.فروزنده خاطرنشان کرد: پارسال نیز با استفاده 
از ۲۰۰ تن آسفالت ۲ هزار مترمربع از معابر منظریه نیز 

آسفالت شد.
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نادری مقدم: شهردار سنندج گفت: براساس برنامه ریزی 
صورت گرفته در سال جاری ۲ میلیون متر مربع آسفالت 
معابر و خیابان ها در این شهر انجام می شود.سیدانور رشیدی  
اظهار کرد: نهضت اسفالت در شهر سنندج در سالجاری نیز 
قطعا با سرعت بیشتری ادامه پیدا می کند.وی افزود: امسال 
در کردستان و سنندج با توجه حجم نزولات آسمانی شاهد 
جبران کم آبی های سال های گذشته بوده ایم این مهم در 
کنار برکات بی شماری که دارد تا حدودی اجرای پروژه های 
بلکه در سایر  عمرانی را نه تنها در مجموعه شهرداری 

بخش ها و مجموعه ها به تعویق انداخت.
شهردار سنندج اضافه کرد: برنامه ریزی شده که سریع 
نسبت به رفع ایرادات و ارائه خدمات بیشتر به مردم در 

حوزه اسفالت در هسته مرکزی نواحی منفصل شهری 
اقدامات لازم صورت بگیرد کما اینکه اقداماتی که در حوزه 
آسفالت معابر به ویژه در هسته مرکزی شهر انجام گرفته 
قابل توجه بوده است.رشیدی یادآور شد: روکش آسفالت 
میدان  تا  انقلاب  میدان  انقلاب،  میدان  تا  لشکر  میدان 
نبوت، چهار راه انقلاب تا سه راه اکباتان، سه راه اکباتان 
تا میدان کاو، چهاره راه اکباتان تا نبوت، میدان انقلاب تا 
چهاره راه چهار باغ و بلوار ۲۸ دی انجام شد.وی گفت: در 
قالب نهضت آسفالت با وجود مشکلاتی که در تامین قیر و 
اعتبارات وجود داشت سال گذشته با اولویت مناطق کمتر 
برخوردار و خیابان های اصلی بیش از یک میلیون و ۵۰۰ 

هزار مترمربع آسفالت در سطح معابر انجام شده است.

 شهردار سنندج :

۲ میلیون مترمکعب آسفالت معابر در سننــدج
 انجام می شود

اسدی نیا:  معاون بهره برداری و توسعه آب شرکت آب 
و فاضلاب گلستان استفاده از آب آشامیدنی در مصارف 
غیرآشامیدنی را ممنوع اعلام کرد و گفت: با مشترکان 
متخلف برخورد قانونی می شود.سیدمهدی آل حسینی اظهار 
کرد: براساس آیین نامه شرکت  آب و فاضلاب، استفاده از 
آب آشامیدنی برای مصارفی مانند آبیاری باغ ها، صیفی جات 
و تامین آب دام ها و پر کردن آب استخرها خلاف مقررات 
است.وی با بیان اینکه قطع انشعاب آب در انتظار افرادی 

است که از آب آشامیدنی برای این گونه مصارف استفاده 
می کنند، افزود: مردم در مصرف آب آشامیدنی در مصارف 

غیرشرب بیشتر مراقبت کنند.
فاضلاب  و  آب  آب شرکت  توسعه  و  بهره برداری  معاون 
آب  مصرف  در  صرفه جویی  اینکه  بر  تاکید  با  گلستان 
موجب ارائه خدمات پایدار به همه مردم خواهد شد، تصریح 
کرد: شرکت آب و فاضلاب گلستان پویش »هر خانواده 
روزانه ۵۰ لیتر صرفه جویی« را به راه انداخته که شرکت 

همشهریان در این پویش، تاثیر به سزایی در صرفه جویی در 
مصرف آب دارد.آل حسینی مصرف بهینه آب را با توجه به 
آب، گرم شدن هوا، شرایط بسیار حساس منابع تامین آب 
شرب و کمبود آب آشامیدنی ضروری خواند و یادآور شد: 
حجم ذخیره آب در استان گلستان نسبت به کشور ۵۰ 
درصد است.به گفته وی؛ شرکت آب و فاضلاب حدود ۲ 
میلیون و ۵۰ هزار نفر جمعیت در شهر و روستاهای استان 

تحت پوشش دارد.

استفاده از آب در مصارف غیرآشامیدنی ممنوع؛ قطع انشعاب 
در انتظار متخلفان گلستانی

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان البرز گفت: میزان 
برداشت سالانه از منابع آب سطحی و زیرزمینی این استان 
بالای ۹۶ درصد ظرفیت موجود است. نجفیان به مناسبت 
هفته صرفه جویی در مصرف آب گفت: طبق شاخص 
استاندارد باید میزان برداشت سالانه آب از سفره های زیر 
زمینی و سطحی حدود ۴۰ درصدظرفیت موجود باشد در 
حالیکه این الگو در استان البرز با وجود عوامل مختلف مانند 
کثرت جمعیت ، وجود چاههای غیر مجاز، اضافه برداشت از 

طریق چاههای مجاز کشاورزی و صنعتی و امثال آن رعایت 
نمی شود.مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان البرز به 
بارش های سال زراعی جاری اشاره کرد و افزود: هر چند 
این بارش ها موجب شد تا میزان ذخیره آبی سد طالقان 
۳۰ درصد و سد کرج چهار درصد نسبت به مدت مشابه 
سال قبل افزایش یابد اما با توجه به برداشت های بی رویه 
طی دهه های گذشته از سفره های زیر زمینی استان ، 

هنوز منابع آبی البرز در وضعیت نا مطلوب قرار دارند.

نجفیان ادامه داد: برداشت های بی رویه از سفره های زیر 
زمینی البرز سبب شده تا سهم آبی نسل های آینده و 
محیط زیست مصرف شود و ما در واقع به این ۲ بخش 

بدهکار هستیم .
وی تاکید کرد: مردم نباید با این تصور که بارش های بهار 
امسال مناسب بوده صرفه جویی را کنار بگذارند چرا که 
ممکن است در پاییز آینده همچون سالهای کم بارش با 

مشکل کمبود آب مواجه شویم.

 مدیرعامل آب منطقه ای البرز:

میزان برداشت از منابع آبی البرز بالای ۹۶ درصد است

شهردار کرج ضمن تبریک فرا رسیدن هفته قوه قضائیه، 
یاد و خاطره آیت الله بهشتی معمار قوه قضائیه کشور و 
۷۲ تن از یاران صدیق ایشان را گرامی داشت و گفت: 
حمایت های بی بدیل مجموعه قضایی استان البرز در 
جهت گره گشایی از مشکلات و رفع موانع خدمت رسانی 
به مردم ستودنی است.مهرداد کیانی اظهار داشت: بسیاری 
از مأموریت های اجتماعی شهرداری کرج همچون جمع 
آوری کودکان کار و متکدیان، پیشگیری از ساخت و ساز 
غیرمجاز، وصول مطالبات معوق، تکمیل طرح های کلان 
عمرانی همچون قطار شهری و کنارگذر شمالی و... به 
واسطه همراهی و حمایت های ارزشمند دادستان محترم 
عمومی و انقلاب شهرستان و رئیس کل محترم دادگستری 
استان و همکاران ایشان به بهترین نحو ممکن عملیاتی می 
شود، چرا که روحیه جهادی این قوه مبتنی بر خدمت و 
گره گشایی و همدلی است.وی ادامه داد: تفرجگاه احداثی 
در حاشیه رودخانه کرج با عنوان »پارکرود« نماد کارآمدی 

و عدالت محوری و بالندگی مجموعه قضایی استان البرز 
است که با آزادسازی بخشی از اراضی حریم و بستر این 
مسیر آبی از تصرف شخصیت های حقیقی و حقوقی و 
واگذاری آن به مدیریت شهری، امکان رفع تبعیض چند 

دهه ای در بهره مندی عمومی از زیبایی های طبیعت 
فراهم شد.

شهردار کرج تصریح کرد: مأموریت های ملی مدیریت 
و  شهری  قطار  از  برداری  بهره  و  ساخت  در  شهری 
کنارگذرشمالی به واسطه همراهی و همکاری مجموعه 
پُرتلاش و بی ادعای قضایی استان که عموماً به صورت 
گمنام کارهای بزرگی را انجام می دهد، میسر گردیده و 
در مواردی که دیگر دستگاه ها همراهی لازم را نداشته اند، 
تاکید این دستگاه به ادامه فعالیت و گره گشایی منجر شده 
است.کیانی در پایان فرا رسیدن هفته قوه قضائیه یادآور 
رشادت ها و یاد و خاطره بهشتی عزیز معمار بزرگ قوه 
قضائیه کشور را به ریاست، معاونین، مدیران، کارشناسان و 
کارکنان حوزه های قضایی استان البرز به ویژه در مجموعه 
دادستانی و دادگستری استان تبریک گفت و توفیقات روز 
افزون برای ایشان در عرصه مقدس خدمت به مردم را از 

درگاه خداوند متعال خواستار شد.

شهردار کرج :

همکاری ارزشمند مجموعه قضایی استان در جهت رفع موانع 
خدمت رسانی ستودنی است

ترکمانی: رییس شورای هماهنگی مدیران 
صنعت آب و برق مرکزی گفت: ۱۴ طرح 
بزرگ صنعت آب و برق استان با اعتباری 
بالغ بر ۳۷ هزار میلیارد ریال در شهرستان 
در  محمودی  محمود  شد.  افتتاح  تفرش 
که  تفرش  آب  انتقال  طرح  افتتاح  آئین 
همزمان با سراسر کشور به صورت وبیناری 
با حضور سرپرست نهاد ریاست جمهوری 
در شهرستان تفرش برگزار شد، گفت: طرح 
آبرسانی از چشمه هفتیان به شهر تفرش 
و ۲۰و روستای در مسیر این شهرستان، با 
احداث ۶۷ کیلومتر شبکه برق و۴ ایستگاه 
پمپاژ آب با اعتبار ۲۰ هزار میلیارد ریال 
و  افتتاح  افزود:  رسید.وی  بهره برداری  به 
بهینه سازی شبکه های توزیع برق )طرح 

بهارستان(،عملیات سیم به کابل خودنگهدار 
و اصلاح شبکه فشار ضعیف نقاط شهری 

استان، احداث ۲۰.۶۳ کیلوولت حاجی آباد 
و پست ۲۰.۶۳ کیلوولت شهرک صنعتی 

پست ۲۰.۶۳  ظرفیت  افزایش  و  ساوه ۵ 
جمله  از  مامونیه  صنعتی  شهر  کیلوولت 
طرح های افتتاحی با حضور دکتر مخبر بود.

مدیران صنعت  هماهنگی  شورای  رئیس 
احداث  گفت:  مرکزی  استان  برق  و  آب 
پست  و  خورق  کیلوولت   ۲۰.۶۳ پست 
سیار ۲۰.۶۳ نخجیروان و احداث خطوط 
۶۳ کیلوولت اختصاصی فرو آلیاژ کاویان، 
اصلاح خطوط اطراف پست ۲۳۰ کیلووات 
ساوه از دیگر طرح های افتتاحی صنعت آب 
و برق استان مرکزی بود.محمودی گفت: 
همچنین اجرای استریم چهارم فاز سوم 
و  اراک  شهرستان  فاضلاب  خانه  تصفیه 
اجرای مدول دوم تصفیه خانه شهرستان 

خمین از سایر طرح های افتتاحی بود.

رییس شورای هماهنگی مدیران صنعت آب و برق استان مرکزی:

۱۴ طرح بزرگ صنعت آب و برق استان مرکزی
 به بهره برداری رسید

رونق گردشگری سلطانیه نیازمند توجه 
و سرمایه گذاری

زنجان -خبرنگار پیشرو:  شهرستان سلطانیه به لحاظ موقعیت 
خاص جغرافیایی و وجود اثر تاریخی "گنبد جهانی" می تواند 
گذاری،  سرمایه  که  شود  تبدیل  استان  گردشگری  قطب  به 
تبلیغات و تامین زیرساخت های اقامتی در آن موجب توسعه و 
رشد هرچه بیشتر این منطقه می شود.امروزه نقش گردشگری 
در اقتصاد جهان بر کسی پوشیده نیست و به اعتقاد کارشناسان، 
این صنعت، بهترین منبع اقتصادی است که می تواند جایگزین 
نفت شود.این صنعت مهم به اعتقاد کارشناسان می تواند علاوه 
بر افزایش تولید ناخالص داخلی اشتغال زیادی را به همراه داشته 
باشد.متولیان این حوزه در کشور طی چند سال گذشته تلاش 
کرده اند صنعت گردشگری در اقصی نقاط کشور رشد یابد، اما 
بروز مشکلات و موانع متعدد مانع تحقق این امر مهم شده است.

بنا بر آمارهای اعلام شده بیش از ۲ هزار اثر تاریخی و طبیعی 
در استان شناسایی شده که از این تعداد ۹۲۵ اثر در فهرست 
دارای  زنجان  استان  طرفی  است.از  رسیده  ثبت  به  ملی  آثار 
آثار باستانی فراوان و ارزشمندی مانند گنبد سلطانیه به عنوان 
بزرگترین گنبد آجری جهان و یا معبد داش کسن است که همه 

ساله گردشگران زیادی را به خود جذب می کند.
یکی از مناطق بکر و دارای جاذبه های طبیعی و گردشگری 
استان، شهرستان سلطانیه به مرکزیت شهر تاریخی سلطانیه 
مشتمل بر بخش های مرکزی و باغ حلی است.این شهرستان 
که در سال ۱۳۹۲ به شهرستان ارتقا یافت از شمال به شهرستان 
طارم، از شرق به ابهر و استان قزوین، از جنوب و جنوب غربی 
به  و شمال غرب  از غرب  و  ایجرود  و  به شهرستان خدابنده 
شهرستان زنجان محدود می شود.سلطانیه، تاریخی کهن را در 
دل خود جای داده که از قرن ها اقتدار و عظمت هنر و فرهنگ 
ایرانی برآمده است، این شهرستان جاذبه های گردشگری تاریخی 
ـ طبیعی زیادی دارد و موقعیت جغرافیایی آن به گونه ای است 
که ساکنان غرب کشور و حتی پایتخت به راحتی امکان دسترسی 
دارند.شهر سلطانیه ویژگی هایی خاص و کم نظیری  را  به آن 
دارد و برخلاف بقیه پایتخت های ایران که حاصل پیشرفت و 
تکامل تدریجی بودند،  یکباره و به دستور پادشاه مغول، اولجایتو 
یا همان سلطان محمد خدابنده بنا شد تا پایتخت جدیدی برای 
امپراتوری بزرگ باشد.آخرین باری که نام سلطانیه را در میان 
صفحات تاریخ می بینیم، مربوط به زمانی است که در گیر و دار 
جنگ با روسیه تزاری در عهد پادشاهان قاجار دشت سلطانیه به 
عنوان قرارگاه قشون ایران مورد استفاده قرار گرفت و در این زمان 
بود که به دستور فتحعلی شاه با استفاده از مصالح باقیمانده از ابنیه 
تاریخی، بنایی جدید به نام کوشک احداث شد که امروزه بقایای 
آن همچنان وجود دارد.مسئول میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری شهرستان سلطانیه با بیان اینکه یکی از اقدامات این 
اداره برگزاری جشنواره های متعدد در راستای جذب گردشگر 
بوده است، گفت: به تازگی جشنواره گل محمدی و گلاب در 
سلطانیه به مدت یک هفته برگزار شد.پروانه عسگری افزود: در 
این مدت بیش از ۱۰ هزار و ۵۰۰ نفر از بناهای ماندگر چلبی 

اوغلی، ملاحسن، داش کسن و گنبد سلطانیه بازدید کردند.
وی یکی از چالش های پیش رو در توسعه گردشگری شهرستان 
را در حوزه عرصه، حریم و ساخت و ساز غیر مجاز عنوان کرد و 
گفت: همین مسایل، مشکلات و چالش هایی را ایجاد کرده است.

این مسوول ادامه داد: بیشتر زمین های کشاورزی در گذشته 
عرصه حریم بوده و با حفاری هایی که انجام شده برای خود مردم 
مشکل ساز شده است.شهرستان سلطانیه سه اثر ملی، یک اثر 
ثبت جهانی و یک پایگاه ملی " داش کسن" را در خود جای داده 
است که سرمایه گذاری برای جذب گردشگری نتایج بهتری را در 

این حوزه به دنبال دارد.
عسگری با بیان اینکه شهرستان سلطانیه سه اثر ملی، یک اثر 
ثبت جهانی و یک پایگاه ملی داش کسن را در خود جای داده 
است، افزود: سرمایه گذاری برای جذب گردشگر نتایج بهتری را 
در توسعه این منطقه به دنبال دارد.وی با بیان اینکه گردشگری 
سلطانیه در مقایسه با گذشته تفاوت هایی دارد، گفت: اطلاع 
رسانی های مستمر و تاسیس واحدهای بوم گردی، خانه های 
گردشگری و مسافر در جذب گردشگر تاثیر فراوانی داشته است.

عسگری با اشاره به آخرین وضعیت گنبد سلطانیه به عنوان 
تنها اثر جهانی استان، افزود: مرمت این اثر با محدودیت هایی 
مواجه شده است و این اجازه را نداریم هر روش مرمتی را اجرا 
کنیم، پیش از این گنبد سلطانیه با کمبود اعتبار مواجه بود که 
تاکنون منابع خوبی جذب شده است.وی با بیان اینکه گردشگری 
شهرستان به درآمدزایی بخش خصوصی منجر شده است، اظهار 
داشت: توسعه گردشگری سلطانیه نیازمند تبلیغات و ساخت 
مراکز اقامتی و هتل های متعدد نیاز دارد که در حال حاضر 
اقداماتی در این زمینه در حال انجام است.این مسوول با بیان 
اینکه برای واگذاری بناهای تاریخی از قبیل چلبی اوغلی و یا 
حمام سالار شهرستان نیز از مشارکت بخش خصوصی بهره گرفته 
شده است، گفت:تحقق این برنامه ها در رونق و توسعه روز افزون 
گردشگری شهرستان بسیار اثرگذار است.وی خاطر نشان کرد: 
حمایت های مردم، سازمان های مردم نهاد و رونق و احیای چمن 
تاریخی سلطانیه با آبرسانی های مطلوب در توسعه گردشگری 
و پیشرفت شهرستان بسیار مفید است.مسئول میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری شهرستان سلطانیه همچنین توسعه 
و رشد رشته های مختلف صنایع دستی را از جمله اقدامات مهم 
دیگر برشمرد و گفت: با اقدامات انجام شده بیش از ۱۸ رشته 
صنایع دستی در شهرستان فعال شده است.به گفته وی، این 
کارها علاوه بر ارزآوری به صادرات محصولات هنرمندان صنایع 
دستی شهرستان به کشورهای عربی منجر شده است.مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان زنجان در این 
باره گفت: در راستای رونق هرچه بیشتر منطقه و ارائه خدمات 
مناسب به گردشگرانی که شهرستان تاریخی سلطانیه را به عنوان 
مقصد خود انتخاب می کنند باید توسعه زیرساخت ها در این 
منطقه متوازن با رشد گردشگری اتفاق بیفتد.شهرستان سلطانیه 
با داشتن ظرفیت های ویژه در حوزه گردشگری یکی از مقاصد 
اصلی سفر در کشور است که سرمایه گذاری در حوزه گردشگری 
در این شهرستان با ریسک پایین محسوب می شود.سید سعید 
صفوی افزود: شهرستان سلطانیه با داشتن ظرفیت های ویژه در 
حوزه گردشگری یکی از مقاصد اصلی سفر در کشور است که 
سرمایه گذاری در حوزه گردشگری در این شهرستان با ریسک 

پایین محسوب می شود.
وی اضافه کرد: در این راستا اداره کل میراث فرهنگی استان، 
آماده حمایت از ایده های نو خواهد بود و تعریف و تکمیل مسیر 
گردشگری برای این منطقه در دستور کار قرار دارد و امتیاز 
ویژه ای برای گردشگری استان محسوب می شود.این مسوول 
یادآور شد: جذب سرمایه گذاران در راستای راه اندازی بوم گردی، 
هتل و مجتمع های گردشگری، مشارکت دهیاری ها در اجرای 
پروژه های مشارکتی و معرفی هرچه بهتر شهرستان به گردشگران 
داخلی و خارجی از جمله اهداف اداره کل برای اجرایی شدن در 
شهرستان سلطانیه است.وی، یکی از برنامه های این اداره کل را 
افزایش مشارکت  بخش خصوصی در حوزه گردشگری و استفاده 

از ظرفیت های آن برای توسعه این بخش در استان ذکر کرد.
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آغاز عملیات اجرایی خط دوم انتقال 
آب شیرین کنارک به چابهار

فرماندار  و  بلوچستان  و  سیستان  استاندار  معاون   
شهرستان ویژه چابهار گفت: شروع خط دوم انتقال 
آب شیرین کنارک به چابهار با اعتبار ۱۷ هزار میلیارد 
ریال یکی دیگر از اقدامات مثبت دولت سیزدهم در 
سواحل بلوچستان است که می تواند کمک بزرگی به 
شبانه روزی شدن آب شهر چابهار بعد از گذشت چند 
دهه کند.جواد سپاهی با تشریح بخشی از خدمات نظام 
جمهوری اسلامی در چابهار اظهارکرد: به دستور وزیر 
نیرو اعتبارات مهمی برای حوزه آب در نظر گرفته شد 
اجرایی  بزودی  از سد کهیر کنارک  لوله ای  که خط 
می شود.وی افزود: در دولت سه ساله شهید آیت الله 
رئیسی خدمات و اقدامات مهمی در شهرستان چابهار 
انجام گرفته و مصوبات سفرهای ایشان در حال اجرایی 
شدن است.فرماندار چابهار گفت: توجه شهید جمهور 
به چابهار در خصوص پروژه های عمرانی، اقتصادی و 
فرهنگی ستودنی است.وی بیان کرد: در حوزه راه های 
روستایی بویژه در بخش های پلان و پیرسهراب اقدامات 
بسیار مهمی انجام شده وخیلی ها به بهره برداری رسیده 
است.سپاهی با اشاره به حادثه خیز بودن جاده های 
استانداردسازی  کرد:  خاطرنشان  بلوچستان،  جنوب 
جاده های جنوبی چابهار به نیکشهر، چابهار به کنارک 
و چابهار به سایر مناطق در حال عملیاتی شدن و در 
بعضی از مناطق بزرگراه های استاندارد ساخته شده و 
به بهره برداری رسیدند.وی ادامه داد: آبرسانی در دولت 
شهید رئیسی یکی از خدمات ماندگار بود و در بخش 
پلان و پیر سهراب و بخش مرکزی چابهار بسیاری از 
روستاها به خط انتقال آب وصل و آبرسانی روستایی 
انجام شده است.فرماندار چابهار با اشاره به اینکه در 
و  ترانس  از ۲۰۰  بیش  روستاها  در  برقرسانی  حوزه 
افزایش خط انتقال در خیلی از روستاها از دیگر اقدامات 
خوب است، افزود: دولت شهید رئیسی اقتدار نظام را در 
دنیا نشان داد و امیدواریم دولت چهاردهم این اقتدار را 
ادامه داده و بتواند جایگاه کشورمان در جهان را ثابت 
و اجازه دخالت در مسایل مختلف را به هیچ کشوری 

ندهد.

 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم :
۶۳ درصد شبکه توزیع برق قم کابل 

»خود نگه دار« شد

حیدری:  مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم گفت: 
هم اینک ۶۳ درصد از خطوط انتقال برق استان قم به 
شبکه خود نگه دار تبدیل شده و تا پایان امسال ۳۰۰ 
کیلومتر دیگر نیز از به کابل خود نگه دار تبدیل خواهد 
شد.یوسف صادقی افزود: طبق برنامه ریزی انجام شده 
تا پایان امسال ۳۰۰ کیلومتر از شبکه برق استان قم 
به شبکه خود نگه دار تبدیل خواهد شد و تا چهار سال 
آینده تمام شبکه و خطوط برق استان به شبکه خود 
نگه دار ارتقاء پیدا خواهد کرد.وی عنوان کرد: با تبدیل 
سیم های سیمی به شبکه خود نگه دار و جمع آوری 
انشعابات غیرمجاز شاهد کاهش اتلاف انرژی در سطح 
ادارات  برق  قطع  به  اشاره  با  هستیم.وی  قم  استان 
پرمصرف، گفت: طی روزهای گذشته برق بیش از ۲۰ 
اداره پرمصرف استان قطع شده است.مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق قم ادامه داد: برق ادارات پرمصرف 
قبل از قطع در قالب اخطارهای مختلف به مدیران 
بر  نظارت  می شود.صادقی  داده  اطلاع  دستگاه ها  آن 
مصرف برق واحدهای تجاری را موردتوجه قرار داد و 
گفت: حدود ۱۰ درصد برق استان در بخش تجاری 
مصرف می شود که مصرف بهینه برق در این بخش، در 
جلوگیری از خاموشی ها بسیار موثر است.وی با اشاره 
به کاهش الگوی مصرف برق مشترکان خانگی قم از 
هزار کیلوولت به ۶۰۰ کیلوولت در تابستان امسال، 
اضافه کرد: باتوجه به کاهش الگوی مصرف در فصل 
گرم امسال از مشترکان انتظار می رود برای جلوگیری 
از افزایش قبوض برق، در استفاده از کولرهای گازی 
مدیریت لازم را داشته باشند.در سطح استان قم ۶۳۲ 
هزار مشترک برق وجود دارد که ازاین بین ۵۰۰ هزار 
مشترک در بخش خانگی است که ۸۰ درصد مجموع 
مشترکان را شامل می شود. هفت هزار مشترک بخش 
و ۱۵  ترتیب حدود ۳۰  به  نیز  کشاورزی  و  صنعت 
درصد از ظرفیت برق این استان را مصرف می کنند. 
۱۵ درصد برق قم نیز در سایر مصارف مصرف می شود.

در قم چهارهزار کیلومتر شبکه فشارضعیف و چهارهزار 
است،  شده  اجرا  متوسط  فشار  شبکه  نیز  کیلومتر 
همچنین یک هزار ترانس زمینی به همراه ۹ هزار ترانس 
هوایی برق نیز در سطح استان با پیک بار حدود هزار و 
۲۰۰ مگاوات نصب گردیده است.۱۳ درصد برق قم در 
بخش کشاورزی، ۲۸.۴ درصد در بخش صنعت، ۳۶.۵۵ 
درصد در بخش خانگی، ۱۰.۴ درصد در بخش عمومی، 
۹.۷۸ درصد سایر مصارف و ۱.۸۳ در بخش روشنایی 

معابر مصرف می شود.
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محمدیان :
هدف ارتقای والیبال بانوان 

در رده سنی پایه است
به  فدراسیون  گفت:  والیبال  فدراسیون  رئیس  نایب 
دنبال ارتقای بانوان در رده سنی  پایه است و قطعا این 
حمایت ها قطع نمی شود و ما تیم های نوجوانان را رها 
نمی کنیم.فریبا محمدیان نایب رئیس بانوان فدراسیون 
والیبال درباره شرایط والیبال زنان و صعود یک پله ای 
تیم ملی والیبال نوجوانان در مسابقات قهرمانی آسیا 
در  که  است  این  والیبال  فدراسیون  رویکرد  گفت: 
رده های سنی مختلف در بخش بانوان، تیم هایی داشته 
آسیا حرفی  قهرمانی  و  کاوا  مسابقات  در  که  باشیم 
برای گفتن داشته باشند تا بتوانیم آن جهشی که در 
رده بزرگسالان انتظار آن را داریم، محقق شود. قطعاً 
فدراسیون از این تلاش دست برنمی دارد و به دنبال 
تقویت بخش بانوان است.وی گفت: تیم ملی والیبال زیر 
۱۸ سال در مسابقات کاوا عنوان قهرمانی را به دست 
آورد و در مسابقات قهرمانی آسیا هم با یک پله صعود 
در رده ششم قرار گرفت. قطعاً حمایت های فدراسیون از 
این تیم قطع نمی شود و ما این تیم را رها نخواهیم کرد. 
ما لیگ های مختلف داریم و از باشگاه هایی که در حوزه 
بانوان فعالیت می کنند، توقع داریم به رده های سنی زیر 
۱۸ و زیر ۲۰ سال توجه کنند و در مسابقات مختلف 
لیگ از جمله لیگ برتر، دسته یک و… از این بازیکنان 
استفاده کنند.محمدیان عنوان کرد: البته فدراسیون 
برای این بازیکنان هم یک برنامه ویژه در نظر دارد تا 
تمرینات و آموزش های آن ها ادامه پیدا کند تا همه 
چیز به دست فراموشی سپرده نشود و ما دوباره مجبور 
شویم از صفر شروع کنیم. با توجه به هدف گذاری که 
برای تیم ملی والیبال نوجوانان کرده بودیم این انتظار 
را داشتیم که روند رو به رشدی را به نمایش بگذارند. با 
زحمتی که بازیکنان تیم ملی کشیدند این هدف محقق 
شد. در مسابقات کاوا هدف کسب سکو را ترسیم کرده 
بودیم و در مسابقات قهرمانی آسیا هم هدف ارتقای 
رنکینگ را در نظر گرفته بودیم که خوشبختانه در هر 
دو مسابقه اهداف فدراسیون محقق شد.نایب رئیس 
بانوان فدراسیون والیبال عنوان کرد: نتایجی که تیم ملی 
والیبال زیر ۱۸ سال کسب کرد، روند رو به رشد این تیم 
را به خوبی نشان داد. برخی از بازیکنان این تیم ممکن 
است در رویداد بعدی در کنار این تیم نباشند و برخی 
دیگر هم شاید به لحاظ سنی هنوز بتوانند با این تیم 
در رویداد بعدی شرکت کنند. امیدوارم بازیکنان بعدی 
که به تیم اضافه می شوند که فکر می کنم از رده زیر ۱۶ 
سال است، بتوانند میراث خوبی که این تیم به یادگار 
گذشته تحویل بگیرند و در سال های آتی رنکینگ تیم 
را ارتقا دهند. ما باید پله پله قدم برداریم و رشد این 

تیم ها در چنین رده سنی نیاز به زمان دارد.

رجائیان :
کسی انتظار عملکردخوب 

ازآلومینیوم نداشت
مدیرعامل باشگاه آلومینیوم اراک با بیان اینکه کسی 
انتظار عملکرد خوب از آلومینیوم نداشت، گفت: با توجه 
از بازیکنان کسی فکر نمی کرد که  به جدایی برخی 
فصل گذشته نتایج خوبی بگیریم.تیم فوتبال آلومینیوم 
در فصل گذشته رقابت های لیگ برتر عملکرد خوبی 
داشت و توانست با هدایت سید مجتبی حسینی نمایش 
خوبی داشته باشد و با کسب ۳۹ امتیاز و قرارگیری در 
رده هفتم جدول به کار خود پایان داد.محمد رجائیان 
مدیرعامل باشگاه آلومینیوم در خصوص آخرین وضعیت 
این تیم اظهار داشت: اول فصل گذشته و پس از جدایی 
۶، ۷ بازیکن از تیم، خیلی از کارشناسان معتقد بودند که 
تیم سقوط خواهد کرد اما با درایت اعضای هیأت مدیره 
و تصمیم برای انتخاب سید مجتبی حسینی به عنوان 
سرمربی، توانستیم عملکرد خوبی را از خود به نمایش 
بگذاریم و این مربی هم توانست با بازیکنان اندکی که در 
اختیار داشت بهترین نتیجه را کسب کند.او در خصوص 
فعالیت های نقل و انتقالاتی آلومینیوم برای فصل بیست 
و چهارم لیگ برتر گفت: در ابتدا باید بگویم که همه 
بازیکنان آلومینیوم تحت قرارداد با باشگاه هستند و 
هر تیمی که خواهان جذب بازیکن ماست باید رضایت 
باشگاه هم جلب کند. ما تنها در صورتی اجازه خروج 
به بازیکنی را خواهیم داد که ابتدا مجتبی حسینی با 
توجه به مصلحت باشگاه و با در نظر گرفتن جایگزین 
مناسب از آن بازیکن اعلام بی نیازی کند و پس از آن 
با مذاکراتی که صورت خواهد گرفت رضایت نامه برای 
باشگاه جدید صادر می شود.رجائیان تصریح کرد: ۴، 
۵ بازیکن ما با پیشنهادات رسمی از سوی باشگاه های 
دیگر رو به رو شده اند و من از مردم اراک و هواداران 
آلومینیوم تقاضا دارم که به شایعات فضای مجازی و 
رسانه ها توجهی نکنند و تنها به اخباری که از سمت 
باشگاه منعکس می شود، توجه کنند.مدیرعامل باشگاه 
آلومینیوم ادامه داد: حسینی لیست بازیکنان کنونی تیم 
که باید با آنها برای ادامه یا قطع همکاری به تفاهم برسیم 
را داده است اما با توجه به تعطیلات هنوز لیست نهایی 
از جذب بازیکنان از سایر باشگاه ها را به ما اعلام نکرده 
و قرار است در زمان مناسب جلسه ای برگزار کنیم تا به 
جمع بندی نهایی برسیم. همانطور که پیش از این گفتم 
هواداران نگران نباشند و فقط از رسانه رسمی باشگاه 
باشند.رجائیان  پیگیر  را  انتقالاتی  و  نقل  فعالیت های 
همچنین در خصوص حضور در جلسه هیأت رئیسه 
سازمان لیگ گفت: روز دوشنبه جلسه ای برگزار شد که 
با حضور مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال نماینده 
باشگاه و نماینده هیأت های فوتبال مشخص شدند که 
اعضای محترم به بنده بابت حضور به عنوان نماینده 
باشگاه ها رأی دادند؛ همچنین قرار شد ۲ کارشناس نیز 
ظرف روزهای آینده از سوی رئیس فدراسیون به عنوان 

اعضای جدید معرفی شوند.

برابری  سه  افزایش  ورزشی:  گروه 
قراردادهای فوتبال نسبت به سال گذشته 
و عقد قرارداد دلاری با وجود ممنوعیت، 
یک زنگ خطر برای فوتبال ایران است که 
نهادهای نظارتی و فدراسیون فوتبال باید 

آن را جدی بگیرند.
در روزهای داغی که رقابت های یورو و 
برای  سرخاراندن  فرصت  آمریکا،  کوپا 
فصل  است،  نگذاشته  فوتبال  هواداران 
نقل وانتقالات لیگ برتر ایران هم کم کم 
و گمانه زنی ها  است  داغ شدن  در حال 
رسم دار  و  اسم  بازیکنان  برخی  درباره 
تیم های بزرگ بالا گرفته است. مانند تمام 
چند فصل اخیر امسال هم، شنیده های 
زیادی درباره پیشنهادات نجومی برخی 
بازیکنان به گوش می رسد که رقم های 
چندبرابری را نسبت به فصل گذشته روی 

میز مدیران باشگاه گذاشته اند.
این در حالی است که یکی از چالش های 
وعده  که  فوتبال  وفدراسیون  باشگاه ها 
بود،  شده  داده  آن  نظارت  و  کنترل 
و  بی ضابطه  پرداخت های  از  جلوگیری 
آن هم  بود،  بازیکنان  به  اندازه  از  بیش 
بودجه  که  دولتی  باشگاه های  توسط 

عمومی کشور استفاده می کنند.
با این حال نگاهی به ارقام پیشنهادهای 
به  بازیکنان  و  باشگاه ها  شده  مطرح 
قوانین  که  است  آن  از  حاکی  یکدیگر، 
دستوری فدراسیون فوتبال برای افزایش 
منطقی قراردادها نتیجه ای در برنداشته 
است و برخی از بازیکنان تیم های مطرح، 
نسبت به فصل گذشته خواهان افزایش 

حداقل سه برابری قراردادشان شده اند.
البته چنین افزایش بدون ضابطه ای تنها 

نیست  استقلال  و  پرسپولیس  مختص 
و حتی برخی تیم های دیگر مانند یک 
باشگاه صنعتی با پیشنهادهایی به مراتب 
و  نقل  فصل  وارد  پر  دست  با  و  بالاتر 
انتقالات شده اند تا سقف ۴۵ میلیاردی 
باشگاهی مانند پرسپولیس، تبدیل به کف 

قراردادهای این باشگاه ها شود.
افزایش بدون ضابطه قراردادها بار دیگر 
رقم های  کنترل  برای  که  کرد  ثابت 
شنیده  روزها  این  که  ضابطه ای  بدون 
فوتبال  فدراسیون  نسخه های  می شود، 
بازیکنان،  قرارداد  رقم  کاهش  برای  و 
و در عمل  است  مانده  کاغذ  تنها روی 
خبری از تاثیراتی که باید داشته باشد، 
نیست و بدون توجه به هشدارهایی که 
نسبت به حیف و میل بودجه عمومی 
کشور به مدیران باشگاه های دولتی داده 
شده بود، آنها با توجه به اینکه نسبت به 
هزینه های هنگفتی که انجام می دهند، 
مورد حساب کشی قرار نمی گیرند، ابایی از 

تحمیل هزینه های چندبرابری نسبت به 
فصل قبل ندارند.

این در حالی است که با توجه به واگذاری 
نهادهای  به  پرسپولیس  و  استقلال 
غیردولتی، تصور می شد که هزینه  این 
تیم ها کنترل شده تر باشد، با این وجود به 
نظر می رسد که در بر همان پاشنه سابق 
میلیاردی  قراردادهای ۱۵  و  می چرخد 
سال گذشته برای سال جدید تبدیل به 

حداقل ۴۵ میلیارد شده است. 
میلیاردی  رقم ۴۵  که  همان طور  البته 
اصلی  قرارداد  و  است  ظاهر  در  امسال 
حتی بالاتر از این رقم هم بسته می  شود، 
 ۱۵ شده  اعلام  رقم  هم  گذشته  سال 
میلیاردی تنها برای تنظیم سقف قرارداد 
بسته می شد و رقم واقعی بازیکنان اسم و 
رسم دار پرسپولیس بالاتر از این بسته شد.
تنها  قراردادها  نجومی  افزایش  البته 
نیست  انتقالات  و  نقل  فصل  چالش 
ممنوعیت  وجود  با  می شود  شنیده  و 

تراکتور  مانند  تیم هایی  دلاری،  قرارداد 
و سپاهان با پیشنهاد قرارداد دلاری به 
عنوان  به  بازیکن هستند.  دنبال جذب 
نمونه باشگاه تراکتور با یک پیشنهاد یک 
آن  دلار  هزار  که ۵۰۰  دلاری  میلیون 
نقدا پرداخت کرده است، با مهدی ترابی 

قرارداد امضا کرده است!
دلاری  قرارداد  که  است  حالی  در  این 
فدراسیون  که  ممنوعیت  به  توجه  با 
فوتبال در نظر گرفته است، تخلف است، 
به  توجه  بدون  باشگاه ها  حال  این  با 
دستورالعمل هایی که فدراسیون فوتبال 
وضع کرده است، ابایی از دادن پیشنهاد 
ارزی و دلاری به بازیکنان موردنظرشان 
ندارند.افزایش بی ضابطه قراردادها که در 
تیمی مانند پرسپولیس با توجه به وصل 
پیشنهادهای  و  بانکی  منابع  به  شدن 
و  نقل  فضای  بهم ریختن  در  دلاری، 
انتقالات نقش تاثیرگذاری دارد و سبب 
بودجه  که  بازار  این  کنترل  می شود 
قراردادهای بازیکنان آن از بودجه عمومی 
کشور پرداخت می شود، غیرممکن شود. 
میل  و  بر حیف  علاوه  چنین شرایطی 
بودجه  های دولتی و عمومی کشور، زمینه 
فراهم  فوتبال  در  فساد  برای  بیشتری 

می کند.
ورزش،  وزارت  از  شرایطی  چنین  در 
نهادهای  البته  و  فوتبال  فدراسیون 
قوانین  وضع  با  می رود  انتظار  نظارتی 
بازدارنده و برخورد با تخلفاتی که صورت 
می گیرد، مانند قبل، اجازه دست اندازی 
بودجه  از  فوتبال  بیشتر  سوء استفاده  و 
با  قاطعانه  و  ندهند  را  کشور  عمومی 

متخلفان برخورد کنند.

فدراسیون فوتبال و نهادهای نظارتی به گوش باشند؛
زنگ خطر برای نقل وانتقالات؛ 

سلام فوتبال به قراردادهای ۵۰ میلیاردی که دلاری 
بسته می شود

سهرابیان: 
اردوی مشترک ایران با ایتالیا برگزار 

می شود
حافظ حاجیان: رئیس فدراسیون قایقرانی گفت: با موافقت 
رئیس فدراسیون ایتالیا ملی پوشان المپیکی کانو و کایاک 
اردوی مشترکی با تیم ملی ایتالیا در این کشور خواهند داشت.
بریکس  روئینگ  بازی های  سطح  درباره  سهرابیان  علیرضا 
کازان، اظهار داشت: یک نماینده از لیگ برتر به این مسابقات 
اعزام کردیم و دانشگاه آزاد توانست در این مسابقات دو مدال 
کسب کند. با توجه به رقبایی که در این دوره از مسابقات 
حضور داشتند، حریفان ایران قدر و در بازی های المپیک و 
قهرمانی جهان حضور داشتند.وی در پاسخ به اینکه آیا سطح 
مسابقات بالا نبود که پاورزنان ۱۸ مدال کسب کردند، یادآور 
شد: در مسابقات تیم زیر ۲۰ سال و جوانان آب های آرام آسیا 
۱۸ ورزشکار اعزام شدند و ۱۸ مدال کسب کردیم. در دور 
قبل هم چنین درصدی از مدال را به دست آوردیم. همواره 
پاروزنان ایران در این مسابقات حضور موفقی دارند. در هیچ 
دوره ای چین در این مسابقات شرکت نمی کند و فقط در 
رقابت های جهانی حضور می یابد.رئیس فدراسیون قایقرانی 
یادآور شد: تیم سه نفره روینگ ایران در اردوی روسیه بسر 
می برند زیرا پیست استاندارد نداریم و برای آزامش فکری به 
همراه سرمربی و مربی خود در کمپ کازان تمرین می کنند. 
آنها دو سه روز قبل از مسابقات به ایران بازمی گردند و از ایران 
به بازی های المپیک اعزام می شوند. امیدوارم نتایج طلوبی 
کسب کنند.وی درباره اردوی دو المپیکی دیگر در خارج از 
ایران خاطرنشان کرد: مکاتباتی با رئیس فدراسیون ایتالیا انجام 
دادیم و او پذیرفت تا اردوی مشترکی با تیم ایران داشته باشد. 
شنبه کارهای ویزای بچه ها انجام می شود. در کانو و کایاک 
محمدنبی رضایی و علی آقامیرزایی به اردوی مشترک تیم 
ملی ایران با ایتالیا در این کشور اعزام می شوند و از همان جا 
به فرانسه می روند. امیدوارم این اردوی مشترک با ایتالیا تاثیر 
مثبتی در المپیک برای پاروزنان ما داشته باشد.سهرابیان اضافه 
کرد: در حال حاضر دختران و پسران ما از تیم های باشگاهی 
ملوان و اصفهان خروشان در اردو حضور دارند تا شهریور ماه 
به مسابقات قهرمانی جهان چین اعزام شوند.وی درخصوص 
ساخت خوابگاه در کنار دریاچه آزادی یادآور شد: برای استفاده 
در لیگ و تیم های ملی خوابگاهی را درست کردیم و برنامه 
ریزی کردیم وقتی پیمانکار خوابگاه شماره ۲ ورزشگاه آزادی 
از دادن خوابگاه به قهرمان جهان ما جلوگیری کرد، او بتواند با 
ویلچر به راحتی به این خوابگاه تردد کند. مسئول آن خوابگاه با 
اکراه رفتار کرد و به نتیجه رسیدیم روی پای خودمان بایستیم 
و برای این قشر از جامعه قایقرانی خوابگاهی در کنار دریاچه 
آزادی درست کنیم که امکان استفاده از آن را داشته باشیم.
رئیس فدراسیون قایقرانی گفت: تا دو هفته دیگر خوابگاه 
آماده می شود و کارگران دو شیفته کار می کنند. ساخت این 
خوابگاه از هفته گذشته آغاز شد و ما چهار سوئیت می خواهیم 
تا بچه ها بتوانند از آن استفاده کنند. آنها خانواده ما هستند. 
کیومرث هاشمی هم در ساخت این خوابگاه رضایت داد و 
موافقت وزیر ورزش و جوانان برای من خیلی ارزشمند است.

عبدالکریم حسن در پرسپولیس 
ماندنی شد

طبق اعلام روزنامه های قطری عبدالکریم حسن با وجود 
پیشنهاد رسمی از الوکره در پرسپولیس خواهد ماند.
درخشش عبدالکریم حسن در پرسپولیس باعث شد تا 
مورد توجه الوکره قرار گیرد. الوکره به عبدالکریم حسن 
پیشنهاد رسمی داد و بعضی از رسانه های قطری مدعی 
شدند که او فصل بعد با پیراهن الوکره در لیگ ستارگان 
قطر به میدان خواهد رفت اما باشگاه پرسپولیس حاضر 
نشد این بازیکن قطری را بفروشد.روزنامه الوطن قطر در 
شماره امروز خود نوشت: با وجود آنکه الوکره پیشنهاد 
رسمی به عبدالکریم حسن داد ما بازگشت این بازیکن 
منتفی شد چرا که پرسپولیس حاضر نشد این بازیکن را 
بفروشد.روزنامه الشرق قطر هم این خبر را تایید و اعلام 
کرد که عبدالکریم حسن به لیگ ستارگان برنخواهد 
گشت و به حضورش در پرسپولیس ادامه خواهد داد.
عبدالکریم حسن بعد از آنکه مجبور به جدایی از السد 
شد راهی لیگ کویت شد. او سال قبل در نیم فصل 
دوم به پرسپولیس پیوست و توانست عملکرد خوبی در 
جمع سرخ پوشان پایتخت داشته باشد و به همین خاطر 
باشگاه پرسپولیس اجازه جدایی و بازگشت او به قطر را 

نمی دهد.

به  موفق  ایران  پاراتیروکمان  ملی پوشان 
مسابقات  در  رنگارنگ  مدال های  کسب 

بین المللی جمهوری چک شدند.
در ادامه رقابت های بین المللی جمهوری 
چک، ملی پوشان پاراتیروکمان کشورمان 
به مصاف حریفان خود رفتند و موفق به 
کسب مدال های طلا، نقره و برنز مسابقات 

شدند.نتایج مسابقات به شرح زیر است:
تیم  آقایان،  کامپوند  تیمی  ماده  در 
و  منشازاده  سینا  از  متشکل  کشورمان 
نتیجه  با  فینال  مرحله  در  نوری  هادی 
مقتدرانه ۱۵۶ بر ۱۴۹، هند را شکست داد 
و عنوان قهرمانی مسابقات و مدال طلا را 

از آن خود کرد.
در ماده میکس کامپوند، تیم کشورمان 
متشکل از فاطمه همتی و هادی نوری 
در مرحله فینال برابر تیم چین ۱۵۱ بر 

۱۴۸ نتیجه را واگذار کرد و با ایستادن در 
جایگاه دوم، نقره ای شد.

کشورمان  تیم  ریکرو،  میکس  ماده  در 

سمیه  و  رحیمی  غلامرضا  از  متشکل 
رحیمی، در رده بندی تیم چین را ۵ بر 
به کسب مدال  ۳ شکست داد و موفق 

بانوان،  کامپوند  تیمی  ماده  شد.در  برنز 
تیم کشورمان متشکل از فاطمه همتی 
و فرزانه عسگری از در مرحله رده بندی 
نتیجه  بر ۱۴۶  نزدیک ۱۵۰  اختلاف  با 
را برابر تیم چین واگذار کرد و در جایگاه 

چهارم ایستاد.
در ماده تیمی ریکرو بانوان، تیم کشورمان 
متشکل از سمیه رحیمی و مرضیه تفضلی 
با  طلایی  تیر  در  بندی  رده  مرحله  در 
برابر  را  نتیجه  بر ۴  نزدیک ۵  اختلاف 
تیم آمریکا واگذار کرد و در جایگاه چهارم 
ایستاد.در ماده تیمی ریکرو آقایان، تیم 
رحیمی  غلامرضا  از  متشکل  کشورمان 
و محمدرضا عرب عامری در مرحله رده 
با  طلایی  تیر  در  هند  تیم  برابر  بندی 
اختلاف نزدیک ۱۹ بر ۱۸ نتیجه را واگذار 

کرد و در رده چهارم ایستاد.

درخشش نمایندگان پاراتیروکمان ایران در مسابقات بین المللی جمهوری چک

رحمان شجاعی: رییس فدراسیون ورزش 
همگانی با اشاره به اینکه مهم ترین برنامه 
نهاد کاهش کم تحرکی در سطح  این 
جامعه است، گفت: طبق آخرین آمارها 
موجود ۵۳ درصد مردم به فعالیت ورزشی 
توجه ندارند که بنا داریم با مرتفع شدن 
برخی چالش ها میزان مشارکت مردم را 
ارتقا دهیم.علی خلیلی اظهار کرد: رویکرد 
ما در سال جاری همگانی کردن ورزش در 
محلات شهری است. امیدواریم با کیفی 
ساختن برنامه ها بتوانیم سطح کم تحرکی 
جامعه  سطح  در  را  حرکتی  فقر  و 
از مهمترین رویکرد این  کاهش دهیم. 
با ورزش است  فدراسیون، آشتی مردم 
و در این خصوص با فراهم کردن برخی 
زیر ساخت ها و فعالیت های همگانی در 
خیابانی،  فضای  مسکونی،  مجمتع های 
پارکی و عمومی، توانستیم رویدادهایی 
مترو  فوتبال،  مینی  جمله  از  بزرگی 
و  صبح  فعالیت  و  گل کوچک  اسپرت، 
عصرگاهی بوستانی را میزبانی کنیم که 

مورد استقبال  مردم قرار گرفت.
وی کم تحرکی را عامل جدی در سطح 
جامعه برشمرد و خاطرنشان کرد: طرح 
سوی  از  همگانی  ورزش  توسعه  جامع 
معاونت ورزش همگانی وزارت ورزش به 
فدراسیون همگانی و آمادگی جسمانی 
ابلاغ شده و قرار است مطالعات آن تدوین 

تا معضلات کم تحرکی از سوی اقدامات 
کارشناسی، تفکیک شود. طبق آخرین 
نظر خواهی که از سوی صدا و سیما مورد 
بررسی قرار گرفت میزان فعالیت بدنی 
روزانه در سطح کشور ۱۴ دقیقه است که 
در این آمار میزان مشارکت مردان ۴۸ و 
بانوان نیز ۵۲ درصد است. در این آمار نیز 
مشخص شد که ۵۳درصد از مردم ورزش 
نمی کنند که بنا داریم با پایش این آمار 

ضعف ها را برطرف کنیم.
رییس فدراسیون ورزش همگانی تصریح 
کرد: فدراسیون برای سلامتی بهتر جامعه 
طرح فعالیت ۳۰ دقیقه ای پیاده روی را 
در ۳۶۵ روز برنامه ریزی کرد تا بتواند تا 

به سمت ورزش  را  سال ۱۴۱۰ جامعه 
تشویق کند؛ البته محقق شدن این طرح 
نیازمند پایش جدی است. به طور قطع 
تعدد برخی امکانات از جمله جاده های 
استاندارد،  ورزشی  اماکن  تندرستی، 
اماکن ورزشی روباز و سرپوشیده می تواند 

به ترویج آن کمک بسزایی داشته باشد.
وی همچنین به برنامه های مهم این نهاد 
رویدادهای  امسال  گفت:  و  کرد  اشاره 
مهمی از جمله مسابقات فریزبی در استان 
مهارت های  آزمون  برگزاری  مازندران، 
ورزشی برای داوطلبان استخدامی آتش 
نشانی، نخستین ماراتن گذر از طبیعت 
بانوان، طرح ملی گذرگاه ورزش در تبریز، 

لیگ برتر مینی فوتبال مردان و بانوان 
جهانی  روز  بزرگداشت  مراسم  کشور، 
یوگا، چندین مراسم پیاده روی و طراحی 
نرم افزار کاربردی پیاده روی را در راستای 
فرهنگ سازی و آگاهی بخشی جامعه 
در دستور کار قرار دادیم تا بتوان زمینه 

مشاکرت عموم را افزایش دهیم.
خلیلی ادامه داد: مهمترین رویکرد این 
با ورزش است  فدراسیون، آشتی مردم 
و در این خصوص با فراهم کردن برخی 
زیر ساخت ها و فعالیت های همگانی در 
مجمتع های مسکونی، فضای خیابانی و 
عمومی تا حدودی و انجام رویدادهایی 
مترو  فوتبال،  مینی  جمله  از  بزرگی 
و  صبح  فعالیت  و  گل کوچک  اسپرت، 
عصرگاهی بوستانی را میزبانی کنیم که 

مورد استقبال  مردم قرار گرفت.
۵۳ درصد مردم ورزش نمی کنند

رییس فدراسیون ورزش همگانی تصریح 
کرد: همچنین قرار است مسابقات لیگ 
اواسط  از  کشور  محلات  فوتبال  مینی 
تیرماه کارش را آغاز کند که مراسم قرعه 
کشی این رویداد با ۳۸ تیم مردان انجام 
همزمان  صورت  به  مسابقات  این  شد. 
درچهار منطقه کشور و با حضور ۹ تیم 
ادامه خواهد یافت که در نهایت ۲ تیم 
برتر هر گروه به مرحله نهایی راه خواهند 

یافت.

رییس فدراسیون ورزش همگانی:

۵3 درصد مردم ورزش نمی کنند
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اقتصادی

خبر

روزنامه           پیشروروزنامه
گزارش

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  حوزه  شهرستان  ساری برابر رای شماره140360310456002957مورخ  
3/12/ 1403 که در هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی در واحد ثبتی منطقه دو ساری تحت  تصرفات مالکانه خانم   رقیه کاظمی  عباسعلی  کشی  فرزند  سرعلی   
به شماره ملی 2093083515  نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ  به مساحت 1969/85  مترمربع  قسمتی از پلاک 26- اصلی  واقع در قریه  زرگرباغ  

بخش دو ثبت ساری 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاء مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. شناسه اگهی 1733524
تاریخ انتشار نوبت اول 1403/3/26
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/4/10

مدیر واحد ثبتی  حوزه  ثبت ملک  منطقه دو ساری 
بهنام  سراج پور

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  حوزه  شهرستان  ساری برابر رای شماره1403603104546003061  
مورخ  3/15/ 1403 که در هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی در واحد ثبتی منطقه دو ساری تحت  
تصرفات مالکانه خانم   ایران عقه ء خلردی   فرزند  ابراهیم   به شماره ملی 2092862677  نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ  به مساحت 1967/91  

مترمربع  قسمتی از پلاک 10- اصلی  واقع در قریه  ماهفروز محله   بخش پنج ثبت ساری 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 

دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند
 بدیهی است در صورت انقضاء مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. شناسه اگهی 1733519

تاریخ انتشار نوبت اول 1403/3/26
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/4/10

مدیر واحد ثبتی  حوزه  ثبت ملک  منطقه دو ساری 
بهنام  سراج پور

همزمان با اعلام متوسط سقف اجاره بهای 
25 درصد بازار مسکن مستاجران تخلفات 
می توانند  را  بها  اجاره  نرخ  این  از  بیش 
فصل  شروع  با  دهند.همزمان  گزارش 
اجاره بها و  داغ شدن بازار معاملات مسکن 
میزان جابه جایی ها در این ایام افزایش 
باعث  خود  امر  همین  که  می کند  پیدا 
ایجاد نوساناتی در این بخش می شود که 
در همین راستا دولت برای کنترل قیمت 
ها در بازار اجاره بهای مسکن و جلوگیری 
گذشته  های  سال  در  که   مشکلاتی  از 
بودند  درگیر  آن  با  مستاجران  همواره 
اقدام به تعیین سقف اجاره بهای مسکن 
در تمامی استان ها کرده است به طوری 
که مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی 
در حاشیه هجدهمین جلسه شورای عالی 
مسکن اقدام به اعلام متوسط  سقف اجاره 

بهای مسکن در کل کشور کرد.
درصد  بها ۲۵  اجاره  سقف  متوسط 

شد
شهرسازی   و  راه  وزیر  بذرپاش  مهرداد 
عالی  شورای  جلسه  آخرین  در   گفت: 
مسکن در دولت سیزدهم ، متوسط سقف 
اجاره بها با رقم 25 درصد بود به تصویب 
رسید. براساس ماده 7 قانون ساماندهی 
بازار زمین، مسکن و اجاره بها دولت مکلف 
شده تا در استان هایی که تورم بالای 30 
درصد است، نرخ رشد اجاره بها را تعیین 
کند. بر همین اساس پیشنهادات شورای 
نرخ  این  خصوص  در  استان ها  مسکن 
گردآوری شد که در این جلسه بررسی 
بیان  با  شد و به تصویب رسید.بذرپاش 
به  آینده  ارقام ظرف روزهای  این  اینکه 
امیدواریم  افزود:  ابلاغ می شود،  استان ها 
با این تصمیم بازار اجاره به شکل بهتری 
کنترل شود.وزیر راه و شهرسازی در ادامه 
به مصوبه مهم دیگر هجدهمین جلسه 
شورای عالی مسکن اشاره کرد و گفت: 
وام ساخت نهضت ملی مسکن که در سال 
گذشته به 550 میلیون تومان رسیده بود 
در جلسه شورای عالی مسکن به 800 
میلیون تومان به ازای هر واحد افزایش 

یافت.با توجه به آنکه در دروان کرونا هم 
سقف اجاره بهای مسکن در بسیاری از 
شهرهای کشور تعیین شده بود اما این 
نداشت و  را  اجرایی لازم  قانون ضمانت 
بسیاری از مالکان توجهی به این قانون 
تصویب  با  حاضر  حال  در  اما  نداشتند 
و  ،مسکن  زمین  بازار  ساماندهی  قانون 
اجاره ضمانت نامه اجرایی لازم برای این 
قانون به تصویب رسیده است .طبق ماده 
یک  قانون ساماندهی بازار زمین و مسکن، 
اجاره حمایت های ویژه ای از موجر آمده 
است. به طور مثال به میزان مالیات بر 
درآمد مستاجر به همان میزان موجر از 
معافیت مالیات بر درآمد از اجاره بهره مند 
می شود. یا اگر موجران به اشخاص تحت 
حمایت کمیته امداد و بهزیستی و خانم 
های سرپرست خانوار مسکن اجاره دهند 
به طور کامل از معافیت مالیات بر درآمد از 
محل اجاره بهره مند می شود. حتی چند 
تبصره  خاص در ماده 1 آورده شده است 
که دامنه معافیت های مالیاتی را افزایش 

داده است.
جرائم مستاجران در صورت رعایت 

نکردن سقف اجاره بها
جواد سادات مشاور وزیر راه و شهرسازی 
در خصوص جزئیات تعیین سقف اجاره 
بهای مسکن  و حمایت ویژه از  مستاجران 
گفته است :  اگر مالکی توافق بر رعایت 
در  باشد  نداشته  اجاره  افزایش  سقف 
صورتی که تا 5 سال بعد آن، مستاجر از 
آن ملک نقل مکان کند، مستاجر اجازه 
التفاوت  مابه  موجر  از  شکایت  با  دارد 
شده  تعیین  سقف  به  نسبت  پرداختی 
صورت  در  نیز  موجر  و  گیرد  بازپس  را 
محکومیت باید 3 برابر اجاره بها به عنوان 

جریمه به دولت پرداخت کند.
سامانه اعلام نرخ اجاره بها در مناطق 

مختلف برای مردم
وی با بیان اینکه سامانه ای در این قانون 
دیده شده است  که  مشاهده ارزش اجاره 
هر متر مربع مسکن در هر منطقه را برای 
مردم فراهم می کند، گفت: در این قانون 

برای  املاک  مشاورین  است  شده  دیده 
تنظیم قرارداد باید قراردادهای سال های 
قبل را نیز رویت کنند و اثبات شود که 
موجر سقف اجاره را رعایت می کند. در 
این صورت جرایمی متوجه مشاور  غیر 
تکرار  بار  چند  اگر  و  شود  می  املاک 
شود، جواز فعالیت  مشاور املاک باطل 
می شود.سادات با اشاره به کسانی که به 
دنبال ثبت قرارداد قولنامه ای و مبایعه 
نامه ای هستند نیز گفت: در این قانون، 
سامانه خودنویس یکی از ابتکاراتی بود که 
اجرایی شد و در فصل اجاره هر روز تعداد 
قراردادهای منعقد شده در این سامانه در 
حال افزایش است.مدیرکل حوزه وزارتی با 
اشاره به اینکه این سامانه به تنظیم بازار 
کمک می کند، گفت: امروز که مردم از 
این سامانه استقبال کرده اند؛ اگر موجران 
قرارداد دارای کد رهگیری نداشته باشد در 
زمان گرفتن حکم تخلیه زمان طولانی 
تری را باید سپری کنند و در دادگاه های 
که  صورتی  در  اختلاف  حل  شورای 
جریمه را پرداخت و کد رهگیری تهیه 
کنند به مساله آنها رسیدگی می شود. 
به طور خلاصه اگر موجری از این سامانه 
می  مواجه  با محدودیت  نکند  استقبال 
شود.براساس این گزارش با توجه به آنکه 
استان  ویژه  به  در کلان شهرها  همواره 
تهران مستاجران با مشکلات بسیار زیادی 
در بخش اجاره بهای مسکن روبرو بودند و 
در بسیاری از مواقع مالکان و یا مشاوران 
مسکن  بهای  اجاره  های  نرخ  املاک 
این  از  مستاجران  نمی کردند  رعایت  را 
موضوع گله مند که در همین زمین دولت 
و اداره کل راه وشهرسازی استان تهران 
برای تهرانی ها برنامه ویژه در نظر گرفته 
جنتی  حسین  زمینه  همین  در  است. 
مدیرکل راه وشهرسازی استان تهران با 
بیان اینکه  باید تمامی مالکان و مشاوران 
املاک سقف قیمتی اجاره بها را رعایت 
کنند گفت: سقف اجاره بهای مسکن در 
تمام استان های کشور تعیین شده و در 
استان تهران سقف 26 درصد تعیین شده 

ریاست  سرپرست  شده  مقرر  که  است 
جمهوری آن را ابلاغ کند.وی ادامه داد: 
در حال حاضر سقف اجاره بها در استان 
تهران مشخص شده و هیچ مالکی حق 
ندارد بیش از این نرخ به مستاجر واحد 
مسکونی را اجاره دهد و در صورتی که 
این تخلف صورت گیرد مستاجر تا 5 سال 
می تواند از مالک در شورای حل اختلاف 
شکایت کند. در صورتی که مشاور املاکی 
شده  تعیین  بهای  اجاره  نرخ  از  بیش 
قرارداد منعقد کند با بازرسی های که انجام 

می شود با آنها برخورد خواهد شد.
بهای  اجاره  سقف  املاک  مشاوران 

مسکن را رعایت کنند
همچنین داود بیگی نژاد نایب رئیس اول 
اتحادیه مشاوران املاک تهران در گفت وگو 
با خبرنگار باشگاه خبرنگاران گفت: تعیین 
سقف 26 درصدی برای اجاره بها در شهر 
بازار  ساماندهی  قانون  از  ناشی  تهران، 
به  که  است  اجاره بها  و  مسکن  زمین، 
وزارت راه و شهرسازی این اختیار را داده 
که درصورتی که تورم عمومی سالانه بیش 
از 30 درصد باشد میزان افزایش اجاره بها 
را مشخص کند. باتوجه به اینکه در اکثر 
استان های کشور با تکیه بر آمار های بانک 
بوده،   درصد  از 30  بیش  تورم  مرکزی، 
بنابراین این اختیار برای وزارت راه ایجاد 
مسکن  عالی  شورای  به  که  است  شده 
رقم افزایش اجاره بها را پیشنهاد دهد و 
بعد از تایید این رقم از سوی این شورا، 
در استان ها اجرایی شود.او بیان کرد: باید 
تمامی مشاوران املاک در تهران سقف 
تعیین شده نرخ اجاره بهای مسکن که 
توسط شورای عالی مسکن ابلاغ شده را 
رعایت کنند تا بازار اجاره بهای مسکن  
امسال با آرامش بیشتری طی شود.حال 
با توجه به آنکه بازار اجاره بهای مسکن 
امسال آغاز شده و جابه جایی ها از رونق 
بیشتری برخوردار شده است امیدواریم که 
مالکان و مشاوران املاک این سقف اجاره 
بهای 25 درصدی را رعایت کنند تا بازار 

مسکن به  آرامش بیشتری برسد.

آرامش در انتظار مستاجران با تعیین سقف اجاره بهای مسکن

شرط بخشودگی جریمه حق بیمه 
دارندگان موتورسیکلت فاقد بیمه نامه در 

طرح صدور گواهینامه آسان اعلام شد
معاون نظارت بیمه مرکزی در رابطه با شروط بخشودگی مبلغ 
جریمه حق بیمه دارندگان موتورسیکلت فاقد بیمه نامه شخص 
کرد. مطرح  را  نکاتی  آسان  گواهینامه  صدور  طرح  در  ثالث 

محمود حق وردیلو معاون نظارت بیمه مرکزی گفت: همانطور 
که مطرح شده مجوز اعطای بخشودگی 100 درصدی مبلغ 
جریمه )حق بیمه( دارندگان موتورسیکلت بدون بیمه نامه در طرح 
صدور گواهینامه آسان و یک روزه اخذ شده است.این مقام مسئول 
در ادامه می گوید: البته این بخشودگی شروطی از جمله خرید 
بیمه نامه یک ساله و فقط برای یک دستگاه موتورسیکلت متعلق 
به هر متقاضی دریافت گواهینامه آسان را دارد.معاون نظارت بیمه 
مرکزی در ادامه تاکید کرد: باید تاکید کرد عملیاتی شدن این 
بخشودگی جریمه )حق بیمه( در طرح گواهینامه آسان و یک روزه 
منوط به الزامی نمودن شرط داشتن بیمه نامه و ارسال سیستمی 
اطلاعات و مشخصات هر متقاضی گواهینامه و موتورسیکلت بدون 
بیمه نامه توسط پلیس به صنعت بیمه است چرا که در صورت 

عدم ارسال، اطلاعات لازم برای تحقق این مورد وجود ندارد.

قیمت منطقی خرید تضمینی گندم 
برای سال زراعی آینده ۲۴ هزار و

 ۵۰۰ تومان است
مدیرعامل بنیادملی گندمکاران گفت: با توجه به نرخ پایه 
و تورم اعلامی، قیمت منطقی خرید تضمینی هرکیلو 
تومان  و 500  هزار  آینده 24  زراعی  سال  برای  گندم 
قانون خرید تضمینی  ایمانی گفت: طبق  است.علیقلی 
محصولات کشاورزی، قیمت خرید محصولات کشاورزی 
مشمول قیمت گذاری برمبنای آنالیز هزینه های تولید تا 
پایان تیرماه باید مصوب و اعلام شود.به گفته او، بنیاد ملی 
گندمکاران، وزارت جهاد و موسسه پژوهش های وزارت 
جهاد، آنالیز هزینه های تولید را از استان ها گرفتند و در 
کمیته کارشناسی باید قیمت ها بررسی شود.ایمانی ادامه 
داد: هر دستگاهی برمبنای نرخ تورم و هزینه های تولید، 
نرخ پیشنهادی را مشخص کرده است که باید در جلسه 
شورا طبق قانون بررسی شود، هرچند در اجرای قانون 
ضعیف هستیم.مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران با انتقاد 
از بی توجهی به اجرای قانون خرید تضمینی محصولات 
و  جهاد  وزارت  پژوهش های  موسسه  افزود:  کشاورزی 
تشکل های آنالیز هزینه های تولید را تعیین می کنند و 
شورا طبق قانون باید قیمت منطقی را بررسی و اعلام 
کند.او گفت: با احتساب نرخ پایه 17 هزار و 500 تومان 
و تورم اعلامی اردیبهشت ماه توسط بانک مرکزی، قیمت 
پیشنهادی خرید تضمینی گندم 24 هزار و 500 تومان 
اعلام شده، هرچند هزینه های تولید بالاتر از این رقم است.

افزایش صدور مجوز قایق های صیادی از 
درگاه ملی مجوز ها

مدیر منطقه ویژه اقتصادی شهید رجایی گفت: همزمان با 
ثبت درخواست ها برای قایق های صیادی مجوز ها از درگاه 
ملی افزایش یافته است.عباس نژاد مدیر منطقه ویژه اقتصادی 
ثبتی،  بازرسی های  فعالیت  اینکه  بیان  با  رجایی  شهید 
رده بندی و صدور گواهینامه ثبت کشتی ها در سال گذشته 
انجام شده است، گفت: پس از رفع موانع قانونی در بخش 
قایق های صیادی بی هویت ثبت شناورها و ارائه مجوزها انجام 
شد.وی با بیان اینکه 9هزار و 500 فروند شناور ثبتی بنادر در 
استان های جنوبی کشور ثبت شده است گفت: در حال حاضر 
این تعداد به بیش از 18 هزار فروند رسیده است .عباس نژاد 
اظهار کرد: در نتیجه دریافت مجوزهای صید و صیادی، اداره 
کل بنادر و دریانوردی موفق به ثبت هفت هزار و 100 فروند 
قایق بی هویت با کاربری های صیادی و تفریحی شد.وی با بیان 
اینکه یک میلیون و 477 هزار و 192 تنُ کالا از طریق بنادر 
هرمزگان در بخش ترانزیت خارجی ثبت شده است گفت: 
یک میلیون و 296 هزار و 420 تن از ترانزیت خارجی مربوط 
به بندر شهید رجایی بوده است، عملکرد بنادر لنگه و شهید 
باهنر را در این بخش به ترتیب 126 هزار و 461 تنُ و 18 
هزار و 504 تنُ است. مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید 
رجایی گفت: در بخش داخلی نیز 427 هزار و 824 تن کالا 
از طریق بنادر شهید رجایی، شهید باهنر، بندرلنگه و قشم 
ترانزیت شد که از این میزان 426 هزار و 752 تنُ مربوط 
به بندر شهید رجایی است.  عباس نژاد با تاکید بر اینکه سهم 
بندر شهید رجایی از ترانزیت نفتی و غیرنفتی بنادر هرمزگان 
را نیز یک میلیون و 723 هزار و 172 تنُ است گفت:  یک 
میلیون و 649 هزار و 292 تنُ آن مربوط به ترانزیت غیرنفتی 
است.  وی میزان ترانزیت نفتی در بندر شهید رجایی در سه 
ماهه امسال را 73 هزارو 880 تنُ اعلام کرد و ادامه داد: در 
بخش ترانزیت غیرنفتی نیز بندرلنگه با 127هزار و 400 تنُ و 
بندر شهید باهنر با 18 هزار و 516 تنُ در رتبه های بعدی قرار 
دارند.  به گفته عباس نژاد؛ در دو ماهه امسال نیز یک میلیون 
و 422 هزار و 428 تن کالای نفتی و غیرنفتی از طریق بنادر 
استان هرمزگان ترانزیت شد که در مقایسه با مدت مشابه 

سال گذشته 17 درصد افزایش داشته است.

چشم انتظاری برای عملیاتی شدن 
الگوی جدید اعتبارسنجی نظام بانکی

یکی از شاخص های اعطای تسهیلات به متقاضیان بحث 
اعتبارسنجی است که بنابر اعلام مسئولان، اکنون الگوی 
جدید در حال تست های نهایی است.31 خرداد 1402 
بود که از سوی بانک مرکزی اعلام شد الگوی امتیازدهی 
اعتباری اشخاص حقیقی بازنگری و مورد تصویب شورای 
شاخص های  از  یکی  است؛  گرفته  قرار  اعتبار  سنجش 

اعطای تسهیلات به متقاضیان همین اعتبارسنجی است.
اما موضوع اعتبارسنجی در کشور ما در سال 1385 مطرح 
نیز  سال 1388  و  مصوب  آن  آیین نامه  سال 1386  و 
اصلاحات آن انجام شد و بر اساس آخرین آمار ها سال 
1389 میزان استعلام از شرکت مشاور رتبه بندی حدود 
5 هزار عدد بود که این عدد در ابتدای سال 1400 به 
زمستان  نهایت  رسید.در  ماهانه  استعلام  میلیون  یک 
1400 بود که محبوب صادقی مدیر وقت اداره اطلاعات 
بانکی در بانک مرکزی گفت: با هدف کاهش مطالبات 
معوق، بانک ها مکلف شدند قبل از پرداخت تسهیلات 
برای متقاضی وام استعلام اعتبارسنجی اخذ کنند. مبلغ 
و سابقه تسهیلات گذشته رقم و سابقه چک های وصول 
امتیاز  تعیین  معیار های  از  متقاضیان  شده  برگشت  یا 
اعتبارسنجی مشتریان شبکه بانکی است دسترسی به 
سامانه اعتبارسنجی برای عموم مردم فراهم شده است.

اجرای الگوی جدید اعتبارسنجی که سال 1402 عملیاتی 
نشد و در ادامه مهران محرمیان معاون فناوری های نوین 
بانک مرکزی با اشاره به آن اظهار کرد: این امر بر اساس 
شمول مالی و میزان بهره مندی مردم از خدمات مالی و 
به طور اخص استفاده از خدمات بانکداری الکترونیک مورد 
بررسی است. در حال حاضر به گواه بانک جهانی ایران در 
زمینه استفاده از خدمات بانکداری الکترونیک ایران جزء 
کشور های سرآمد در دنیا به شمار می رود، اما در زمینه ارائه 
تسهیلات الکترونیکی کشورمان دارای رتبه خوبی نیست.

او افزود: برنامه بانک مرکزی تسهیل دسترسی آحاد جامعه 
به تسهیلات خرد است و این نیازمند نظام اعتبارسنجی 
است تا افراد بتوانند بدون نیاز به ضامن و .. به تسهیلات 
خرد دسترسی داشته باشند و همچنین ریسک نکول وام 
بانک ها نیز کاهش یابد چرا که عدم بازپرداخت اقساط از 
عوامل افزایش ریسک اعتباری افراد است، بنابراین مشتریان 
تلاش می کنند اقساط وام خود را به موقع پرداخت کنند.

معاون فناوری های نوین بانک گفت: نظام اعتبارسنجی که 
طراحی شده بر مبنای هوش مصنوعی است و اطلاعات 
را از منابع اطلاعاتی مختلف مانند سازمان امور مالیاتی، 
وزارت رفاه، قوه قضائیه پلیس راهنمایی و رانندگی و 
... جمع آوری می کند و در اوایل امسال)1403( این 
الگو عملیاتی خواهد شد.حالا به تازگی برای پیگیری 
از جزئیات اجرای الگوی جدید اعتبارسنجی به سراغ 
مهران محرمیان معاون فناوری های نوین بانک مرکزی 
رفتیم و در این راستا به ما گفت: در حال انجام اقدامات 
نهایی الگوی جدید اعتبارسنجی هستیم تا نهایی شود؛ 
باید اشاره کرد که برای الگوی جدید اعتبارسنجی اکنون 
در مرحله تست های نهایی هستیم.او در پاسخ به این 
اعتبارسنجی  جدید  الگوی  اجرای  برای  که  پرسش 
می توان زمان اعلام کرد؟ بیان کرد: بانک مرکزی در 
این حوزه خیلی عجله دارد، اما اجازه دهید برای آن 
زمان اعلام نکنیم.معاون فناوری های نوین بانک مرکزی 
همچینن در جمع خبرنگاران اظهار کرد: مرحله اول 
الگوی جدید اعتبارسنجی در یک بانک کوچک عملیاتی 
می شود تا اگر مشکلاتی بود سریع مشخص و بعد به 
تدریج برای کل شبکه بانکی عملیاتی شود.اجرای الگوی 
جدید اعتبارسنجی که پیش از این هم آلبرت بغزیان 
کارشناس اقتصادی گفته بود: در پرداخت تسهیلات 
می رود،  به شمار  حیاتی  بسیار  موضوع  اعتبارسنجی 
اعتبارسنجی که در الگوی فعلی دارای نواقصی است و 
در برخی موارد به جای تسهیلگری بازدارنده است، حالا 
بانک مرکزی خبر از الگوی جدید اعتبارسنجی داده است 
الگویی که می طلبد باتوجه به شرایط فعلی اقتصادی هر 
چه سریع تر عملیاتی شود تا این بازدارندگی الگوی فعلی 
شرایط را دشوارتر نکند.در نهایت بنابر اظهارات مسئولان 
و کارشناسان بازیابی نظام اعتبارسنجی دو مسئله را 
برای  بانکی  به سیستم  دلگرمی  اول  می شود؛  شامل 
بازپرداخت ها و دومی در سطح کلان و افزایش سرعت 
پرداخت تسهیلات خرد است موضوعاتی که می تواند 
برای شالوده اقتصادی کشور بسیار حائز اهمیت باشد. 
حالا باید منتظر ماند و دید سرانجام اجرای الگوی جدید 

اعتبارسنجی عملیاتی خواهد شد؟ 

درحالی که طی سال 1402، نیمی از صاحبان مشاغل که 
مشمول تبصره 100 شدند، مالیاتشان صفر بوده، برخی 
کارشناسان پیشنهاد معافیت مالیاتی 70 درصد اصناف را 
به وزارت اقتصاد مطرح کرده اند.بر اساس احکام قانون بودجه 
سنوانی حدود 70 هزار میلیارد تومان درامداز محل مالیاتی 
اصناف و مشاغل به حساب خزانه داری کل کشور واریز 
می شود. دریافت مالیات از اصناف یکی از پر چالش ترین 
حوزه مالیات ستانی محسوب میشود، چراکه نزدیک به 4 تا 
5 میلیون واحد صنفی در سراسر کشور در پایان بهار بایستی 
یا فرم تبصره 100 تکلیف مالیات  از طریق اظهارنامه  یا 
عمکلرد سال گذشته خود را روشن کنند.به تازگی تسهیلاتی 
برای مالیات صاحبان مشاغل در نظر گرفته شده است. به 
عنوان سقف استفاده از مزایای فرم تبصره 10 به جای ارائه 

اظهارنامه به فروش 18 میلیارد تومان در سال 1402 رسیده 
است.به عبارت دیگر، در حال حاضر دایره تبصره ماده 100 
ق.م.م بسیار گسترش پیدا کرده است و اگر صاحبان مشاغل 
کم تر از 18 میلیارد تومان در سال درآمد داشته باشند، 
مشمول آن خواهند شد. مشمولان این تبصره دیگر نیازی 
به ارائه اظهارنامه ندارند و مالیات آنها توسط سازمان امور 
مالیاتی تعیین می شود.بررسی ها نشان می دهد، سال 1402، 
نیمی از صاحبان مشاغل که مشمول تبصره 100 شدند، 
مالیاتشان صفر بوده است.به طور مثال در استان خراسان 
شمالی، مالیات 97 درصد صاحبان مشاغل زیر 20 میلیون 
تومان بوده که سهم 66 درصد اصناف این استان صفر بوده 
است.در همین رابطه فاضل مریدی درخصوص گسترش 
دامنه معافیت مالیاتی صاحبان مشاغل گفت: می توان همین 

نسبت مالیات صفر را تا 90 درصد صاحبان مشاغل افزایش 
داد تا دیگر دغدغه ای برای مشاغل خرد وجود نداشته باشد.

به گفته مشاور ارشد وزیر اقتصاد، درحوزه مالیات ستانی 
همواره تقابل بین اصناف و حاکمیت در پرداخت مالیات 
وجود داشته و می توان با تدابیری 70 درصد اصناف را از 
مالیات معاف کرد که فقط 15 همت بار مالی دارد که از 
محل پایه های دیگر و مبارزه با فرار مالیاتی قابل جبران 
است.مشاور وزیر اقتصاد افزود، می توان برای توسعه اشتغال 
و رشد کشور با در نظر گرفتن معافیت مالیاتی زمینه اشتغال 
طیفهای وسیعی از مردم را فراهم کرد.مریدی گفت: از سوی 
دیگر درامد حاصل از وصول مالیات 30 درصد اصناف را هم 
باید برای تکمیل پروژه های نیمه تمامِ همان استانی که 

مالیات مذکور وصول شده، تخصیص داد.

جزئیات پیشنهاد معافیت مالیاتی ۷۰ درصد از مشاغل و اصناف
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با گرم شدن هوا و افزایش مصرف برق طرح های تشویقی 
صنعت برق وارد مرحله اجرایی شده است؛ در بخشی از 
این طرح در صورت مشارکت کشاورزان در طرح های 
صرفه جویی تا 10 میلیون تومان پاداش وعده داده شده 
است.در روزهای گذشته میزان تقاضای مصرف برق در 
کشور 73 هزار و 500 مگاوات را ثبت کرد که این میزان 
نسبت به سال قبل بیش از 10 درصد رشد مصرف را 
نشان می دهد. برای گذر از خاموشی و ناترازی وزارت 
نیرو   180 برنامه عملیاتی در دستور کار قرار داده که 
این 180 برنامه در شش محور اجرا می شود و بخش 
مهمی از این محورها به توسعه نیروگاهی مربوط است.

از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون 8538 مگاوات ظرفیت 
جدید به شبکه سراسری افزوده شده است که بخشی 
توسعه  به  مربوط  بخشی  جدید،  نیروگاه های  مربوط 
نیروگاه های ساخته شده توسط صنایع و بخشی نیز به 
افزایش راندمان نیروگاه های موجود با کمک شرکت های 
دانش بنیان مرتبط است.در بخش کشاورزی نیز سه 
بسته مشوق درنظر گرفته شده، بر اساس مصوبه هیئت 
وزیران مالکان چاه های کشاورزی که پنج ساعت در 
ساعت  باشند، 19  داشته  مشارکت  مصرف  مدیریت 
که  در صورتی  و  است  رایگان  آن ها  برق  مانده  باقی 

مشارکت بیشتر از پنج ساعت باشد، مشمول پاداش 
نقدی نیز خواهند شد.علاوه بر این به منظور تشویق 
بیشتر کشاورزان، تمهیداتی دیده شده که با استفاده از 
سامانه های نوین آبیاری و کاهش میزان برق مصرفی 
برای برداشت آب، در صورتی که از ساعت 10 تا 22، 
کاهش مصرف برق نسبت به سال گذشته داشته باشند، 
به صورت پلکانی مشمول مشوق هایی شوند که به ازای 

هر کیلووات ساعت تا 2500 تومان هم افزایش می یابد.
انجام شده، کشاورزان در صورت  براساس برآوردهای 
مشارکت در این طرح می توانند حتی تا 10  میلیون 
درآمدزایی  و  کرده  دریافت  مشوق  ماه  هر  در  تومان 
داشته باشند. علاوه براین، براساس برنامه ریزی انجام 
شده، کشاورزانی که به میزان 80 درصد قدرت مصرفی 
از  کنند،  خورشیدی  مولدهای  احداث  به  اقدام  شان 
برنامه های مدیریت بار معاف بوده و در چارچوب  پروانه 
بهره برداریشان مجاز هستند از انرژی برق استفاده کنند.

بیش از 230 هزار حلقه چاه کشاورزی در کشور وجود 
کارکرد  میزان  بهره برداری،  پروانه  براساس  که  دارد 
مجاز بالغ بر 90 درصد چاه های کشاورزی در ماه های 
گرم سال، 19 ساعت و حتی کمتر از آن بوده، برنامه 
مدیریت باردر بخش کشاورزی، به ویژه چاه های برقدار 
براساس همین مجوزهای صادر شده، تنظیم شده است.

با تجهیز چاه های کشاورزی به کنتورهای هووشمند نه 
تنها می توان مصرف برق را مدیریت کرد بلکه می توان 
حافظ منابع آبی کشور نیز شد که باتوجه به وضعیت 
منابع آبی و وجود ناترازی در صنعت برق این مهم بیش 
از گذشته رخ نمایی می کند و لازم است عزم جدی برای 

این موضوع وجود داشته باشد.

پاداش ۱۰ میلیون تومانی به کشاورزان صرفه جو
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زائر میری : سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای موظف به مدیریت حمل و نقل کالا و مسافر 
است. این سازمان یک ارگان دولتی وابسته به وزارت راه و شهرسازی است که مدیریت پایانه های 
مرزی را نیز برعهده دارد.هر چند در بسیاری از کشورهای دنیا قوانین حمل بار و جابجایی مسافر 
متفاوت است ولی در کشور ما قوانین و فعالیت ها حمل و نقل جاده ای که شامل حمل و نقل بار 

و جابه جایی مسافر از طریق جاده هاست یکسان است.
از اداره طرق و شوارع تا سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای

شروع سازماندهی حمل و نقل کشور در سال ۱۲۷۷ با فرمان امیرکبیر برای ایجاد بحریه نظامی 
بود. پس از آن در سال ۱۲۸۵ شمسی اداره طرق و شوارع تاسیس شد و در سال ۱۳۰۱ وزارت 
فلاحت و تجارت و فوائد عامه ایجاد شد.در سال ۱۳۰۹ وزارت طرق و شوارع شروع به کار کرد. در 
سال ۱۳۱۵ وزارت راه تشکیل شد. از سال  ۱۳۴۵ تا ۱۳۴۷ را تغییرات زیاد دیگری در وزارت راه 

به وجود آمد. در سال ۱۳۵۳نام وزارت راه، به وزارت راه و ترابری تغییر کرد.
رکن اساسی وزارت را ه و ترابری حمل نقل بود بنابراین سازمان بنادر وکشتیرانی نیز بخشی از 
این وزارتخانه شد. در سال ۱۳۶۱ معاونت حمل و نقل جاد ه ای ایجاد شد و برای انجام بررسی 
های کارشناسی شده در سال ۱۳۷۱ اداره کل مطالعات و بررسی های فنی ماشین آلات شروع 

به کار کرد.
در آبان ماه سال ۱۳۷۳ سازمان حمل ونقل و پایانه های کشور تاسیس شد. در همین سال 
وظایف حمل ونقل جاده ای با پایانه های عمومی وسایل نقلیه باربری ادغام شد و سازمان حمل ونقل 
و پایانه های کشور تشکیل شد.در آغاز تاسیس سازمان دارای دو شرکت حمل و نقل جمهوری 
اسلامی ایران و حمل و نقل بین المللی جمهوری اسلامی ایران به آن وابسته بود اما در سال ۸۱ 
شرکت حمل و نقل جمهوری اسلامی ایران به شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران وابسته شد و 
در سال ۸۲ وظایف شرکت حمل ونقل بین المللی جمهوری اسلامی ایران نیز واگذار شد. در سال 
۱۳۷۶ عنوان سازمان با وظایف آن هماهنگ شد و عنوان سازمان حمل و نقل و پایانه های کشور به 
سازمان حمل و نقل جاده ای و پایانه ها تغییر کرد.در آخرین تغییرات، در تیر ماه سال ۱۳۸۲وظایف 
و اداره امور دبیرخانه شورای عالی ترابری کشور از سازمان حمل ونقل جاده ای و پایانه ها به وزارت 
راه  وترابری سپرده شد و عنوان آن به سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای تغییر کرد. پس از 
۹ سال در سال ۹۱ سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای با چهار معاونت و سی و یک واحد 

استانی به طور رسمی ابلاغ شد.
بنابراین همانطور که متوجه شدید سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای دارای پیشینه خیلی 
دوری نیست و به حدود ۱۲۰ سال قبل بر می گردد. این سازمان با تغییرات گسترده ای که در 
سازمان و تشکیلات وزارت راه داشته است اکنون وظایف حمل و نقل جاده ای و پایانه های عمومی 

وسایل نقلیه  باربری و مسافربری را به عهده دارد.
راهداری و حمل و نقل جاده ای در سیستان و بلوچستان 

در استان پهناور سیستان و بلوچستان که از شمالی ترین نقطه تا جنوبی ترین منطقه آن بیش از 
۱۰۰۰ کیلومتر راه می باشد کار اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای بسیار سنگین به طوری 
که شاید به میزان عملکرد ۴ استان باشد اما همین وظایف را تنها دو اداره کل راهداری و حمل 
نقل جاده ای سیستان و بلوچستان به مرکزیت زاهدان و اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
جنوب استان به مرکزیت ایرانشهر انجام میدهندو اما گزارش ذیل بخشی از عملکرد سه ساله 
دولت سیزدهم در زمینه راهداری و حمل و نقل جاده ای استان سیستان و بلوچستان می باشد که 
به مرکزیت زاهدان و به مدیر کلی  مهندس ایوب کرد و همکاران ساعی ایشان انجام شده است 

که از نظرتان می گذرد: مهندس ایوب کرد در ابتدا اظهار داشت: محب مردم و خادم الرضا رئیس 
جمهور شهیدمان  آیت الله رئیسی در سفرهای خود به استان سیستان و بلوچستان جهت بهبود 
روند کیفیت عبور و مرور و تردد جاده ای وعده هایی داده بودند که توانست با اخلاص و پشتکار به 
وعده خود جامعه عمل بپوشاند اما مشیت الهی بر آن شد تا برای افتتاح و بهره برداری این پروژه ها 
در کنار مردم غیور و مرزدار جنوب شرق ایران نباشد تا مردم این سرزمین عشق و ارادت خود را 
نثارش کنند و رضایت خود را از این کرامت و عدالت اجتماعی اعلام کنند آن بزرگوار و مرد تلاشگر 
نبود تا بگویند قدردان این توجه خدمت هستند.وی افزود:: فعالیتهای حوزه راهداری و حمل و 
نقل جاده ای استان را می توان درآینه خدمات دولت سیزدهم در استان به عینه مشاهده و بهبود 
کیفیت عبور و مرور را در جای جای استان نظاره گر باشیم.مدیر کل اداره راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان سیستان و بلوچستان تصریح کرد: بخشی ازخدمات و طرح ها در حوزه  اداره کل  

راهداری و حمل و نقل جاده ای استان سیستان و بلوچستان به شرح ذیل است:
 1-روکش آسفالت محورهای مواصلاتی به طول 2۶00 کیلومتر با اعتبار ۶۸000 میلیارد 

ریال
 2- احداث راه های روستایی به طول 430 کیلومتر با اعتبار 2۷000 میلیارد ریال 

3-رفع 24 نقطه پرتصادف در محورهای مواصلاتی استان با اعتبار 2۵00 میلیارد ریال
 4-اورهال و بازسازی دستگاه های ماشین آلات راهداری به تعداد ۶۸ دستگاه با اعتبار 

1100 میلیارد ریال 
۵-اجرای نیوجرسی مفصلی به طول 31 کیلومتر در محورهای مواصلاتی با اعتبار ۷۸0 

میلیارد ریال 
۶-احداث سالن مسافری پایانه مرزی میرجاوه به متراژ 2000 متر مربع با اعتبار 1200 

میلیارد ریال 
با  العبور روستایی به طول ۷00 کیلومتر  بازگشایی محورهای روستایی صعب   _  ۷

استفاده از توان ماشین آلات راهداری 
مهندس ایوب کرد در ادامه اذعان داشت: بهره برداری از این پروژه ها تضمینی برای بهبود کیفیت 

عبور و مرور مردم نجیب و غیور استان سیستان و بلوچستان می باشد.
اورهال و بازسازی ۶۸ دستگاه ماشین آلات راهداری 

وی در بخش دیگری از این گفتگو به بازسازی و اورهال ماشین آلات راهداری اشاره کرد و 
خاطرنشان ساخت: با توجه به اینکه ضریب فرسودگی ماشین آلات راهداری به دلیل ماموریت های 
متعدد و همچنین عمر بالای این دسته از ناوگان ز اصلی ترین معضلات در ارائه خدمات راهداری 
محسوب می شد و از طرفی تحریم  های ظالمانه کشورهای استکباری و مشکلات اعتباری سبب 
بروز اختلال در روند واردات شده بود در دولت سیزدهم تعمیر بازسازی و نوسازی ماشین آلات 
سنگین و نیمه سنگین شتاب بیشتری به خود گرفت به طوری که در سه سال دولت سیزدهم 
۶۸ دستگاه ماشین آلات راهداری به طور کامل بازسازی و به چرخه عملیات راهسازی و راهداری 

با اعتبار ۱۱۰ میلیارد تومان اضافه شد.
روکش آسفالت 2۶00 کیلومتر از محورهای مواصلاتی استان 

مدیر کل اداره راهداری  حمل و نقل جاده ای استان سیستان و بلوچستان همچنین گفت: در 
سه ساله دولت سیزدهم ۲۶۰۰ کیلومتر روکش آسفالت در سطح محورهای تحت پوشش این 
اداره کل اعم از شریانی روستایی و فرعی با اعتبار ۶۸۰۰ میلیارد تومان صورت گرفته است که با 
توجه به طول محورهای مواصلاتی استان و موقعیت ترانزیتی و وجود بندر چابهار این مهم علاوه 

بر افزایش ضریب ایمنی راه ها می تواند نقش مهمی را در بهبود و سرعت مبادلات اقتصادی منطقه  
ایمنی کاربران جاده ای ایفا نماید. 

احداث 430 کیلومتر راه روستایی
مهندس کرد ادامه داد: در زمینه احداث راه های روستایی گام های موثری دولت سیزدهم در استان 
سیستان و بلوچستان برداشته است که می توان ۴۳۰ کیلومتر راه روستایی با اعتبار  ۲۷۰۰ میلیارد 
تومان اشاره کرد که تکمیل و احداث این میزان راه روستایی در استان توانسته نقش بسزایی در 

محرومیت زدایی و تسهیل ارتباط جمعیت ساکن روستا با مراکز بخش و شهرستان ها ایفا کند.
بازگشایی محورهای صعب العبور روستایی 

مدیرکل اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای سیستان وبلوچستان در پایان این گفتگوی اختصاصی 
،بازگشایی محورهای صعب العبور روستایی را مورد اشاره قرار داد و یادآور شد: با توجه به اینکه 
وضعیت راه های روستایی می تواند با آبادانی این مناطق که از کانون های مهم تولید و ارزش آفرینی 
هر جامعه به شمار می روند کمک کرده تا مسیر استان برای دستیابی به توسعه پایدار نیز هموار 
شود در دولت سیزدهم بیش از ۷۰۰کیلومتر بازگشایی محورهای صعب العبور روستایی با استفاده 

از توان ماشین آلات راهداری انجام شده است.

سه سال تلاش دولت سیزدهم ر راستای راهداری 
و حمل و نقل جاده ای سیستان و بلوچستان 


